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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
105.185-2/2022. 

 
 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2022. március 3. napján 

09 óra 25 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Bajusz Gábor, Bartha György 
Imre, Bazin Levente Dávid, Borkuti László Imre, Cseléné Figula Edina, Deák-Bárdos Mihály, Erdei 
Sándor Zsolt, Fodor Zoltán, Hollósy Endre András, Kopcsó Gábor, Dr. Kovács László, Kozma 
István Jánosné, Molnár Péter, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, Szarka Dénes, 
Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs képviselők, Badány Lajos alpolgármester, Szopkó Tibor 
alpolgármester és Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Később érkezett: Dr. Mokrai Mihály és Hegedüs Andrea képviselő 
 
Nem vett részt: Gazdusné Pankucsi Katalin, Dr. Nagy Ákos, Soós Attila képviselő 
 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket, érdeklődőket, 
a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati gazdasági 
társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, Képviselőtársait.  
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 23 fő. Megállapítja, hogy a 
Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
Nehéz időket élnek, szinte napra pontosan két évvel ezelőtt kezdődött el az a nem várt 
megpróbáltatás, amivel az emberiségnek szembe kellett nézni, a COVID járvány. Ennek a 
kifutásában reménykednek már ezekben a napokban, hónapokban, de az egyértelmű, hogy még 
mindig itt van közöttünk. Az, hogy a mai napon tartják meg a város Közgyűlését, pont amiatt van, 
mert az előző héten COVID fertőzés okozta tömeges megbetegedés volt a képviselők között. 
Abban reménykednek, hogy ez a járvány elmúlik most már, és talán kicsit megkönnyebbülve az 
építkezéssel, az előrehaladással, a szabad tervezéssel, vagy ehhez hasonló feladatokkal tudnak 
foglalkozni. De ez nem így van. Néhány nappal ezelőtt elkezdődött egy másik olyan 
eseménysorozat, amely meghatározhatja az életüket az elkövetkező hónapokban vagy években is. 
A közelben elkezdődött egy háború. Oroszország megtámadta Ukrajnát, mely már most is számos 
halálos áldozatot eredményezett. Előre nem látható, de már érzékelhető menekültáradat, amivel a 
városnak is szembe kell néznie. Tudomása szerint a tegnapi napig bőven 100 ezer felett van azoknak 
a száma, akik - a háború elől menekülve - Magyarországra érkeztek menedékért. A gazdasági és 
humanitárius következményét, valamint hatását, mellyel szembe kell nézni sajnos az 
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elkövetkezendő időszakban, az egész világra nézve nem látható még. Azt gondolja, hogy 
valamennyien egyetérthetnek abban, hogy el kell utasítaniuk minden agressziót, amely egy másik 
ország ellen irányul. Szolidárisnak kell lenniük Ukrajnához, és meg kell emlékezniük a háború 
áldozatairól. Arra kéri a Közgyűlést, hogy egyperces néma felállással fejezzék ki szolidaritásukat 
Ukrajnával, és emlékezzenek meg a háború áldozatairól. 
 

- Néma felállást követően folytatódik az ülés. - 
 
Veres Pál polgármester: Hihetetlen büszkeséggel tölti el és tölthet el mindenkit az, hogy egy 
emberként mozdult meg Magyarország és próbált meg segíteni a bajbajutottokon. Megköszöni 
valamennyi miskolci polgárnak, és különösen képviselőtársai közül is azoknak, valamint azoknak a 
csoportoknak, frakcióknak, pártoknak, akik az első naptól kezdve adománygyűjtéssel, és egyéb 
segítséggel támogatják a menekülteket, és próbálnak segíteni az Ukrajnában maradt embereken. Ezt 
szeretné megköszönni mindenkinek! Azt gondolja, hogy egy ilyen váltság esetén a segítőkészség 
akkor lehet igazán eredményes, ha szervezetten, és megfelelő helyre jut el a segítség. A kormány 
kezdeményezésére létrejött a Híd Kárpátaljáért elnevezésű program, amelynek koordinátora Soltész 
Államtitkár Úr. Itt volt tegnap Miskolcon, és a kormányhivatalban a karitatív szervezetekkel, a 
rendvédelmi, katasztrófavédelmi vezetőkkel, illetve a kormányhivatal képviselőivel közösen 
folytattak egy egyeztetést, hogy milyen feladatok állhatnak előttük az elkövetkező hetekben. 
Ismertette azokat a támogatási lehetőségeket, amelyekkel tudnak élni a miskolci polgárok is a 
következő időszakban, szervezett formában. Ezt a város honlapján, illetve a MiNap hasábjain, és 
tudomása szerint az Észak-Magyarország napilapon is közzétették ezeket az információkat. Azt 
gondolja, fontos elmondaniuk itt is, hogy milyen módon lehet segíteni, milyen egycsatornás, 
központi elosztással és segítséggel tudnak fordulni a háború áldozatai és a menekültei felé. A 
pénzbeli felajánlásoknak kétféle módja lehetséges. Egyrészt a 1357 segélyvonal felhívásával 500 
forinttal támogatja a háború áldozatait, illetve a menekülteit, valamint van egy nemzeti összefogás 
számlaszám, a 117-117-11-2222-2222, ide közvetlenül lehet utalni anyagi támogatást. 
Természetbeni segítség, egyrészt a szálláshelyek felajánlása. Ezeket mindenki pontos címmel, 
elérhetőség megadásával, és természetesen megfelelő lakhatási körülményekkel, és lehetőség szerint 
teljes ellátással ajánlja fel. Ezen szálláshelyek koordinálása is egycsatornás, amit a Máltai 
Szeretetszolgálat fog végezni, és a karpataljaert@maltai.hu e-mail címen lehet bejelenteni. Várják a 
természetbeni adományokat is. Arra hívták fel a figyelmet, hogy most nem ruhára vagy bútorra van 
szükség, hanem elsősorban tartósélelmiszerre, amit szintén szervezett formában, a karitatív 
szervezeteken keresztül juttatják el a rászorulóknak. Természetesen gyűjtést más is végezhet, de 
minden gyűjtést végző jutassa el azoknak a karitatív szervezeteknek, amelyeket felkért a kormány, 
hogy koordinálja ezeket a cselekményeket. A címüket, elérhetőségüket megadták a honlapon, illetve 
közvetlenül is lehet érdeklődni a Városházán. A Városházával kapcsolatos ügyekben közvetlenül 
őt is kereshetik, illetve Alföldi Attilát bízta meg azzal, hogy a koordinációs szerepet töltse be a 
Városháza, az Önkormányzat, a Védelmi Bizottság és a karitatív szervezetek között. A Katolikus 
Karitász, a Magyar Máltai Szeretetszolgálat, a Magyar Ökumenikus Segélyszervezet, a Magyar 
Református Szeretetszolgálat, a Baptista Szeretetszolgálat Alapítvány és a Magyar Vöröskereszt az 
a hat intézmény, szervezet, melyeken keresztül az adományok és támogatások eljuthatnak az arra 
rászorulóknak. Továbbra is kéri a miskolci polgárokat, hogy a lehetőségeikhez képest támogassák 
és segítsék a háború elszenvedőit és áldozatait. Tájékoztatni fogják a város közvéleményét arról, ha 
bármilyen egyéb cselekvésre lenne szükség. A tervek szerint azon menekülteket, akik nem 
rendelkeznek magyarországi kapcsolatokkal vagy rokonokkal, szintén lépcsőzetesen helyezik majd 
el őket. Első körben Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyében, második körben Hajdu-Bihar Megyében, 
harmadik körben pedig Borsod-Abaúj-Zemplén Megyében. Tudomása szerint őket négy kisebb 
csoport, illetve család kereste meg közvetlenül. Tehát egyelőre a menekültek nagyszámú jelenléte 
még nem tapasztalható Miskolcon. A megyében is Cigándon kerül kialakításra egy olyan központi 
segítő és gyűjtőpont, ahol segítik majd a határon átlépőket. Hangsúlyozza, ez változhat még. 
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Mindenki azt mondja, és Államtitkár Úr is arra kérte őket, hogy tájékoztassanak mindenkit arról, 
hogy nagy valószínűséggel elhúzódó folyamatra kell felkészülni.  
Sajnálatos, hogy ezzel kell kezdeniük a Közgyűlést. Úgy véli, mélyen átérzik azt, ami itt a közelben 
zajlik, ugyanis egy háborús esemény rendkívül sok áldozattal, fájdalommal és beláthatatlan 
gazdasági és humanitárius következményekkel jár.  
Folytatva ezt a szomorú előszót, szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a 
megjelenteket, hogy az elmúlt közgyűlés óta a város több ismert és neves személyisége elhunyt. 
Néhány nappal ezelőtt hunyt el 74 évesen Mikolai Vince főesperes, a Miskolc-Diósgyőr Római 
Katolikus Plébánia plébánosa, a Pro Urbe kitüntető cím 2014. évi kitüntetettje, aki tavaly március 
15-e alkalmából megkapta a Magyar Érdemrend tisztikeresztje polgári tagozata kitüntetést 
is. Életének 87. évében rövid betegség után elhunyt Tóth Lajos, az egykori Borsodi Vaskohászati 
Tröszt elnök-vezérigazgatója, aki korábban az LKM Beruházási igazgatója és termelési főmérnöke, 
valamint a DVTK társadalmi elnöke is volt. 2022. január 31-én elhunyt Zsipi Zsuzsanna Judit, a 
Miskolci Szakképzési Centrum Bláthy Ottó Villamosipari Technikum angol nyelv szakos tanára. 
Kéri, hogy egyperces néma felállással emlékezzenek meg Róluk. 

 
(megemlékezést követően) 

 
Veres Pál polgármester: Szerencsére nemcsak szomorú eseményekről lehet beszámolni. Sportban 
nagyszerű siker született: aranyérmet szerzett a Magyar Kupában a DVTK Női 
Kosárlabdacsapata. Az együttes a háromnapos, Diósgyőrben rendezett tornán a klub 
történetében immár negyedszer hódította el ezt a trófeát. A DVTK hat év után nyert újra kupát, és 
ezzel visszavágott a soproniaknak a tavalyi vereségért. Véget ért a 24. pekingi Téli Olimpia. A 
DVTK versenyzője Kékesi Márton a férfi alpesi síelők műlesikló versenyszámában 33. lett, míg 
óriás-műlesiklásban a 34. helyen végzett. Ez az eredmény nagyszerű egy olyan ország 
versenyzőjétől, ami nem számít a sízők nagyhatalmai közé.  
Gratulálnak, és további sikereket kívánnak. 
 
A vonatkozó jogszabályi előírások alapján tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a 2021. december 16-i 
közgyűlés óta 2021. december 27-én, 29-én, 30-án, 31-én, 2022. január 10-14. között, 2022. január 
20-28. között, és 2022. február 01-04. között szabadságot vett igénybe, részben kényszerből is. 
 
Munkájukat a sürgősségi előterjesztések napirendre tűzésével folytatják. Az SZMSZ 20. szakasz (5) 
bekezdése alapján az alábbi javaslatokat teszi. 
 
 
1. sürgősségi napirend - zárt ülés:  Javaslat a Miskolc Holding Önkormányzati 

Vagyonkezelő Zártkörűen működő Részvénytársaság 
Igazgatóságával kapcsolatos döntés meghozatalára  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.  

 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 
0 tartózkodás (távol: 5 fő) mellett a sürgősségi indítványt a 
zárt ülés napirendjére felvette. 

 
 
2. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Településszerkezeti Tervének és Építési 
Szabályzatának módosítására  
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Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.  
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 
1 tartózkodás (távol: 5 fő) mellett a sürgősségi indítványt a 
nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az SZMSZ 20. § (1) bekezdése alapján javasolja, hogy elsőként a zárt 
ülésre felvett napirendek tárgyalásával kezdjék munkájukat, és ezt követően kerüljön sor nyílt ülésre. 
Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 
1 tartózkodás (távol: 5 fő) mellett a javaslatot elfogadta. 

  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 
figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend kapcsán 
meghozott döntésre. 
 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 
0 tartózkodás (távol: 5 fő) mellett az ülés napirendjét – a 
napirendre felvett sürgősségi előterjesztésekre, és a 
tárgyalási sorrendre figyelemmel – a meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg. 

 
 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
 
Napirendi pontok: 
 
 
ZÁRT ÜLÉS 
 
 

1. Javaslat szavazatszámláló bizottságok tagjainak megválasztására 
Előterjesztő:  Dr. Ignácz Dávid jegyző, HVI vezető 

 

2. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 

 

1. sürgősségi napirend:  Javaslat a Miskolc Holding Önkormányzati Vagyonkezelő 
Zártkörűen működő Részvénytársaság Igazgatóságával kapcsolatos 
döntés meghozatalára 
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NYÍLT ÜLÉS 
 

1. Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. 
(III.5.) önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntés 
meghozatalára (IV. negyedéves korrekció) 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

2. Javaslat az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének megállapítására, a 
költségvetési rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntés meghozatalára 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

3. Javaslat a személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról, szociális 
szolgáltatásokról, azok igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról, valamint a 
köznevelési intézmények étkeztetéséért fizetendő térítési díjakról szóló 26/2018. 
(XII. 17.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

4. Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető 
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 
2023-2025. évekre 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

5. Javaslat telepítési tanulmányterv és a kapcsolódó településrendezési és tervezési 
szerződés jóváhagyására, valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására a 
Miskolc Déli Tudományos és Technológiai Park területén  
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

6. Javaslat Miskolc, 2606/1 hrsz. alatt lévő ingatlan kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítására 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

7. Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén működő közterületi térfelügyeleti 
kamerarendszer megfigyelési pontjainak bővítésére  
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

8. Javaslat ingatlanrész térítésmentes használatba adására a MESZEGYI részére 
Előterjesztő:  Varga Andrea Klára alpolgármester 
 

9. Javaslat a Miskolc, Győri kapu 12/A szám alatti ingatlanra vonatkozóan létrejött 
adásvételi szerződés módosítása tárgyában 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

10. Javaslat a Herman Ottó Múzeum létszámkeret emelésének jóváhagyása tárgyában 
Előterjesztő:  Dr. Szolyák Péter múzeumigazgató 
 

11. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Szimfonikus 
Zenekar Nonprofit Kft. közötti fenntartói megállapodás megkötésére 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
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12. Javaslat Miskolc Megyei Jog Város Önkormányzata és a Miskolci Csodamalom 
Bábszínház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság közötti közszolgáltatási 
szerződés megkötésére  
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 

 

13. Javaslat az Európai Fórum a Városok Biztonságáért (EFUS) nemzetközi 
együttműködési hálózathoz való csatlakozásról 
Előterjesztő:  Szopkó Tibor alpolgármester 
 

14. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere 2022. évi szabadsága 
ütemezésének jóváhagyására 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 

 

15. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati 
ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 

 

2. sürgősségi napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 
és Építési Szabályzatának módosítására 

 
 
 
 
 
Veres Pál polgármester: Mielőtt a zárt ülést elrendeli, tájékoztatja a Közgyűlést arról, hogy a 
Közgyűlés első részében tudja csak levezetni az ülést. Változott a testületi ülés időpontja, és a mai 
nap kerül sor a Megyei Jogú Városok Szövetségének választmányi és közgyűlési ülésére 
Salgótarjánban. Azért fontos, hogy ott legyen, mert ahogy tájékoztatta is a Közgyűlést, 2022. év 
január elején az egyik kezdeményezője és résztvevője volt annak a tárgyalássorozatnak, amellyel a 
megyei jogú városok a Pénzügyminisztériumhoz fordultak, hogy a várható 2022. évi önkormányzati 
bevételkiesések és az előre kalkulálható többletkiadások kompenzációja ügyében tárgyaljanak és 
segítséget kérjenek a kormánytól. Megtörténtek az első egyeztetések Államtitkár Úrral, melynek a 
lezárására ma, kora délután kerül sor Salgótarjánban. Megkérték, hogy ezen az egyeztetésen 
mindenképpen vegyen részt, így a Közgyűlés első szakaszában tud csak itt lenni. Megjegyzi, 
reményei szerint jó hírekkel érkezik majd, ami részben érinti a mostani napirendeket is, hiszen a 
költségvetésre kihatással lehetnek.  
 
Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint zárt ülést rendel el.  
 
Kéri, hogy akik nem a következő napirend kapcsán vannak jelen, hagyják el az üléstermet. 
 
 

- A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.  
A nyílt ülés 09 óra 50 perckor folytatódik. - 
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1. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 
8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó 
döntés meghozatalára (IV. negyedéves korrekció) 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető 
urat. 
 
Szilágyi Kornél: Az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének módosítására jelen előterjesztés 
keretén belül utolsó alkalommal kerül sor. Az államháztartási törvény előírja, hogy az éves 
költségvetési beszámoló elfogadását megelőzően, a még át nem vezetett módosításokat a 
költségvetési rendeleten mind bevételi, mind kiadási oldalon meg kell tenni. Ennek megfelelően 
kerülhet sor az éves költségvetési beszámolóban, illetve majd a zárszámadásban a teljesítési adatok 
értékelésére, és ezt követően, ez alapján lehet a zárszámadást összeállítani. Jelen előterjesztés a 
rendelettervezeten kívül egy határozati javaslatot is tartalmaz, amely az Önkormányzat stabilitási 
törvény és kapcsolódó kormányrendelete alapján a 2021. december 31. állapotnak megfelelő saját 
bevételeinek, valamint adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek 
megállapítására tesz javaslatot. A költségvetést 2021. évben 38,1 milliárd forintos főösszeggel 
fogadta el a Közgyűlés. Ezt követően az előző évi zárszámadással kapcsolatban áthúzódó 
kötelezettségek, áthúzódó költségvetési maradványok beépítése megtörtént a 2021. évi 
költségvetésbe két alkalommal. A Közgyűlés októberi és novemberi ülésén került sor még a 
költségvetés korrekciójára. Jelen előterjesztés alapvetően két részből áll. Az első részben bemutatják 
azokat a változásokat, amelyek a legutolsó, III. negyedéves korrekciós módosítást követően 
történtek. Ilyenek például azok az állami támogatások, amelyek a 2021. évi októberi felmérés alapján 
egyes jogcímeken az Önkormányzat többletforrásokhoz, míg más jogcímeken a feladatmutatóknak 
megfelelően kevesebb forrásokat kap 2021. évre. A költségvetésben szereplő nagyságrendi 
módosítások közül szeretne néhány tételt kiemelni. A pályázatokkal összefüggő tételek közül 
kihangsúlyozza, hogy 2021 novemberében az Önkormányzat 67 millió forint összegben vissza nem 
térítendő támogatást kapott önkormányzatok rendkívüli támogatása jogcímen. A levegőminőség 
javítása nyolc régióban „LIFE integrált projekt” keretén belül közel 20 milliós többletforrás 
érkezett, amit a város a levegő tisztaságvédelmére tud fordítani. „I4 Solar Borsod” címmel négy 
település összefogásával, amelyben Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata is részt vesz, 
napenergia hasznosító és elosztó rendszerek kidolgozására vonatkozó koncepció készítésére nyert 
el forrásokat, melynek összege 15 millió forint. Közel 81 millió forintos támogatásban részesült az 
Önkormányzat a „Kezdeményezés az innovatív integrált beavatkozásért Miskolcon projekt” 
keretén belül. Az előterjesztésben számos, az előző ciklusban indult TOP-os fejlesztéshez 
kapcsolódó előirányzat módosítás történik, melyeket részletesen bemutat az előterjesztés. A 
második rész a korrekciót tételesen mutatja be. Egyrészt jelentős módosítást jelent a kormányzatnak 
a tavalyi évben meghozott, az Önkormányzat adósságot keletkeztető ügyleteivel összefüggő 
döntése. Itt az el nem nyert, kormányengedéllyel nem rendelkező hitelügyletek rendezésére került 
sor a korrekción belül. Kiemel még egy pályázatot, mely az „Codesic INTERREG V-A Szlovákia 
Magyarország Szlovákia-Magyarország Projekt” keretén belül 41 millió forintos támogatásban 
részesül az Önkormányzat, melyből egy nagyértékű munkagépet tudnak majd beszerezni, és a 
városüzemeltetéssel kapcsolatos feladatokra felhasználni. Az év során néhány feladat esetében, 
illetve az év utolsó időszakában néhány többletigény is felmerült, melynek a fedezetét a 
korrekcióban az általános tartalékból, illetve belső megtakarításból kívánnak biztosítani. Megemlíti 
a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft.-t, ahol 124 millió forint többlettámogatás kerül az 
előterjesztés keretében biztosításra, az MVK Zrt. 2015. évi közszolgáltatói ellentételezésével 
összefüggésben egy 50 millió forintos többlettámogatás, míg a már említett folyamatban lévő TOP-
os fejlesztésekhez kapcsolódóan 64,2 milliárd forint többletforrást tudott a költségvetés biztosítani. 
Ennek megfelelően, a módosítások átvezetését követően közel 103 milliárd forintos főösszeggel 
zárja a 2021. évet a költségvetés. 
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Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta a rendeletet és a határozati javaslat elfogadását. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta mind a rendelet tervezetet, 
mind a határozati javaslat elfogadását.  

• Pénzügyi Bizottság: támogatta mind a rendelet módosítást, mind a határozati javaslat 
elfogadását.  

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: mind a rendeletet, 
mind a határozati javaslatot támogatta. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a rendelet 
módosítást, és a határozati javaslat elfogadást.  

• Rendészeti Bizottság: támogatta a rendelet módosítást, valamint a határozati javaslat 
elfogadását.  

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: A költségvetési módosításokról, az úgynevezett korrekciókról azt 
szokták mondani, hogy ezek technikai jellegű előterjesztések. Ez igaz is, előirányzatokat 
módosítanak a megfelelő szabályok mentén, és már a tényleges gazdálkodási tényadatokat is 
rögzítik az anyagban. Azonban, ha kicsit kitekintenek közvetlenül a tervezetek mögül, akkor azt 
kell látni, hogy ez a költségvetési korrekció alapvetően kettő dolgot dicsér Miskolcon. Egyrészt 
dicséri a Városháza pénzügyi vezetését, hiszen kifejezetten feszes gazdálkodással tudták azt elérni, 
hogy megmaradjon a gazdálkodási stabilitás az Önkormányzatnál. Amellett viszont nem szabad 
elmenni, hogy legalább ennyire dicséri a költségvetési rendeletet megalkotó közgyűlési többséget 
is. Ez a IV. negyedéves korrekció is azt mutatja, hogy az a költségvetési irány, amit 2020-ban, 2021-
ben kijelölt ez a városvezetés és a frakciójuk, az egy kifejezetten felelős, stabil és tartható irány. Azt 
látni kell, hogy az Önkormányzat előirányzat gazdálkodást folytat, de a IV. negyedéves korrekció 
kapcsán már látják azt, hogy a cash flow, úgynevezett pénzáram gazdálkodás is hogyan nézett ki 
ebben a városban. Büszkén jelenti – amit ez az anyag is alátámaszt –, hogy likviditásukat még ebben 
a nehéz, elvonásokkal sújtott, COVID-os helyzetben is sikerült megőrizniük. Az évvégén is 
fizetőképes maradt ez a rendszer. Az előterjesztés a tervekhez képest is módosít bizonyos 
tekintetben előirányzatokat, illetve részben már tényadatokat is figyelembe vesz. Úgy gondolja, 
hogy ez a korrekció kifejezetten tanújele annak, hogy mennyire sikeresen tudtak gazdálkodni. Nem 
elég sikeresen, de a körülményekhez képest sikeresen tudtak gazdálkodni az előző évben. A 
szabályoknak megfelel, és ahogy elhangzott, bizonyos mértékű többleteket is tartalmaz. Majd a 
zárszámadás lesz az, ami technikailag is értékelni fogja a város gazdálkodását. Azonban úgy véli, ez 
is egy értékelési pont, és ő ilyen módon értékeli ezt az előterjesztést.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Nem akar ünneprontó lenni, de egy olyan témával szeretne foglalkozni, 
ami szerinte szégyen az Önkormányzat felé. A tavalyi év során elkezdett egy műfüves multifunkciós 
sportpálya építését, amelyben a kivitelező 2021. december 23-án benyújtotta a számlát, ami a mai 
napig nem került kifizetésre. Kérdése, hogy mi ennek az oka, illetve nem tartja-e a városvezetés 
szégyennek ezt. Kiemeli, egy olyan kivitelezővel sikerült megegyezni, aki egyedül vállalta ezt a 
kivitelezést ilyen feltételek mellett, és országosan elismert sportolók vannak a vállalkozásban. El 
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lehetne azon gondolkozni, hogy ezt a városvezetés milyen lépésnek tartja, hogy eddig nem sikerült 
még kifizetni, és milyen hírét viszi ez az Önkormányzatnak. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja. 
Felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető urat, hogy válaszoljon a feltett kérdésre. 
 
Szilágyi Kornél: Annyit tud most mondani, hogy szeretne kérni majd egy szállítónevet és 
természetesen utána fog nézni, hogy mi lehetett a kifizetésnek az akadálya. Amennyiben ennek 
semmilyen formai akadálya nincs, természetesen ezt a város rendezni fogja.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ. 
 
 
2. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének megállapítására, a 

költségvetési rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntés 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez Deák-Bárdos Mihály képviselő úr kettő, és dr. Nagy 
Ákos frakcióvezető úr egy módosító indítványt nyújtott be, továbbá előterjesztői módosító 
indítvány is benyújtásra került. Szilágyi Kornél főosztályvezető urat kéri, hogy ismertesse az 
előterjesztést. 
 
Szilágyi Kornél: Ez az előterjesztés az előzőhöz hasonlóan egy rendelet tervezetből, valamint egy 
határozati javaslatból áll. A határozati javaslat az Önkormányzat 2022. évi költségvetésében 
szereplő fejlesztési feladatokhoz szükséges fejlesztési hitellel összefüggő döntéseket tartalmazza. 
Az előterjesztéshez egy előterjesztői módosító indítvány került benyújtásra. A költségvetési rendelet 
tervezet kapcsán a városvezetés Polgármester Úr iránymutatásai kapcsán, egyrészt a FIDESZ-
KDNP Frakciószövetséggel, másrészt a Velünk a Város Frakciószövetséggel is külön költségvetési 
egyeztető megbeszéléseket folytatott le. Ennek eredményeképpen született ez az előterjesztői 
módosító indítvány. A városvezetés kiemelten fontosnak tartja a város különböző területeinek 
fejlesztését, így már az eredeti költségvetésben indokolttá vált, hogy az egyes választókerületek 
fejlesztésére rendelkezésre álló keretek emelt összegben kerüljenek biztosításra. Teszik mindezt 
annak érdekében, hogy ezen célok egységes elvek mentén kerülhessenek megvalósításra. Az egyéni 
választókerülettel rendelkező képviselők fejlesztési alapjaira tettek javaslatot azzal, hogy ez a keret 
képviselői körzetenként további 2 millió forinttal emelkedjen. A 2022. évi költségvetési javaslat 
prioritásairól elmondja, hogy akként kezelték azt, hogy az Önkormányzat működőképessége, 
stabilitása, likviditása 2022. évben is megvalósuljon. A minimálbér garantált béremeléssel 
összefüggő forrásokat biztosították a 2022. évi tervezetben. Az ágazati béremelések végrehajtására 
a fedezetek rendelkezésre állnak. A növekvő energiaárak és infláció kezelését is igyekeztek minden 
gazdálkodó szervezetnél biztosítani. Kiemelt cél volt, hogy az intézmények működési feltételeit, a 
gazdasági társaságok emelt összegű támogatását az előbb említett kiadási determinizmusok miatt 
emelték. Szintén meghatározó az elmúlt évek, a mostani és az elkövetkezendő évek 
gazdálkodásában, hogy az előző fejlesztési uniós ciklusban indított projekteket a városvezetés minél 
sikeresebben kívánja befejezni, lezárni. A most induló, előttük álló programozási időszakban a 
2021-2027. ciklusban induló projektek komoly, átgondolt előkészítést követően sikeresen 
kerüljenek megvalósításra. Ezen fejlesztések megjelennek majd a 2022. évi költségvetésben. A 
költségvetési keretszámok a figyelembe vehető forráslehetőségek alapján kerültek összeállításra. A 
főösszeg 2022. évben az eredeti előirányzat alapján 40,6 milliárd forintban került meghatározásra. 
A források tekintetében elmondja, hogy 2022. január 1-jétől a helyi adótörvény alapján az iparűzési 
adót a mikro, kis és –középvállalkozások esetében továbbra is 1%-ban határozza meg a jogszabály, 
ezért ezen gazdálkodóknak 2022. adóév vonatkozásában így kell az adót megfizetni. Előzetes 
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kalkulációjuk szerint 1,7 milliárd forint kiesést jelenthet az Önkormányzatnak. A kieső bevételek 
kompenzálására ezért a bevételi oldalon az előző év tapasztalatait figyelembe véve, az államtól várt 
kompenzációs támogatási összeget szerepeltették bevételi forrásként. A várt kompenzáció 
összegeit pedig kiadási oldalon a város közszolgáltatásaival kapcsolatos, elsősorban a 
városüzemeltetéssel kapcsolatos feladatok ellátására kerültek meghatározásra. Megemlíti, hogy a 
közlekedési vállalatnak ebből a várt kompenzációból 1 milliárd forint előirányzatot terveznek. A 
Városgazda Nonprofit Kft.-nek, amely döntően ellátja a városüzemeltetési feladatokat, 500 millió 
forint forrás került számszerűsítésre. A források tekintetében elmondható, hogy már a tavalyi évben 
változást jelentett, hogy a helyi önkormányzat működésének általános támogatása jogcímen a 
korábbiaktól eltérő finanszírozás alakult ki, így bizonyos összegeket, összesen 2,6 milliárd forint 
bevételt tud a város realizálni, a város zöldterület gazdálkodásával, közvilágításával, köztemető 
működtetésével kapcsolatos üzemeltetési feladatokra. A kiadási oldalon szolidaritási hozzájárulási 
adó megfizetésére kötelezett az Önkormányzat, melynek összege az előző évhez képest 23 millió 
forinttal emelkedett, összességében 2,2 milliárd forint a fizetési kötelezettség. Az állami 
támogatások kapcsán elmondja, hogy 1,2 milliárd forinttal az előző évhez képest emelkedtek a 
források. Ezek kötött felhasználásúak, célhoz rögzítetten kapott támogatásokat jelentenek, nem 
használhatók fel szabadon. Ebből is kiemeli azt a több mint 900 millió forintot, ami a központi 
bérfejlesztések részbeni fedezetére került a tervezetbe beépítésre. A helyi adóbevételek kapcsán 
elmondja, hogy a tavalyi év teljesítési adatai alapján egy forrásbővüléssel kalkulálnak 2022. évre, ami 
kicsivel több mint 400 millió forintban került számszerűsítve az anyagban. Összességében az 
Önkormányzat által ellátott feladatokra, működési, beruházási, felújítási feladatokra 40,6 milliárd 
forint áll rendelkezésre 2022. évben. A kiadások tekintetében jelentős tételt jelentenek idén a 
különböző bérintézkedésekkel kapcsolatos kiadások. 2022. január 1-jével a minimálbér összege 
bruttó 200 ezer forintra, a garantált bérminimum összege pedig 260 ezer forintra emelkedett, amely 
közel 20%-os emelkedést jelent. A bérintézkedések kapcsán megemlíti, hogy a különböző 
ágazatokban központi költségvetési forrásból történik a fejlesztés. A kulturális ágazat tekintetében, 
az érintett gazdálkodó szervezetek, költségvetési szervek részére 20%-os bérfejlesztési forrás kerül 
ezen szervezeteken keresztül biztosításra. Ezen tételek nem jelennek meg az Önkormányzat 
költségvetésében, hanem közvetlenül majd az érintett ágazat szereplői kapják. A szociális ágazat 
esetében is szociális ágazati pótlék emelés címén 20%-os bérfejlesztésre kerül sor, bölcsődei 
dolgozók esetében is ez a bizonyos 20%, amivel a dolgozók bére emelkedhet. Köznevelésben a 
pedagógus előmeneteli rendszer alapján a tavalyi évhez hasonlóan idén is 10%-ban emelkedik a 
pedagógusok bére, összesen a két év vonatkozásában eléri az emelkedés a 20%-ot. A 
bérintézkedések kapcsán nagyon fontos kiemelni azt, hogy nem minden ágazat részesül ezen 
forrásokból, viszont ezen ágazatokat is érinti a minimálbér, a garantált béremelés, illetve ezen 
tételek emelkedéséből a bérsávok is összetolódnak. Az Önkormányzat előzetes számításokat 
végzett arra vonatkozóan, hogy ezen szervezetek számára is tudjon az említett tétekre többletforrást 
biztosítani. Ez részben néhány költségvetési szervet, és néhány nonprofit gazdasági társaságot is 
érintett. Elmondható, hogy a döntő része a bérintézkedéseknek központi forrás, azonban ehhez 
nagyságrendileg egy 300 millió forintos tételt az Önkormányzatnak saját erejéből is biztosítania 
kellett. Az részben látszik csak a 2022. évi költségvetésben, hogy ezen tételek, illetve az energia 
áremelkedések, inflációs hatások természetesen megjelennek a kötelező önkormányzati feladatokat 
ellátó Miskolc Holding Zrt.-t érintő tagvállalatoknál is. Ezeket az emelkedő támogatási összegekben 
a szervezetek felé is kompenzálják. Ágazatilag a városüzemeltetésről szólt. Az előző évhez 
kapcsolódóan egy kicsivel magasabb előirányzattal, 7,6 milliárd forintos felhasználást tervezett. A 
kulturális ágazat területén kiemeli, hogy a 2020. évben a kormányzat és Önkormányzat között 
kötött megállapodás értelmében tovább folytatódik az együttműködés a Miskolci Nemzeti Színház 
és a Miskolci Csodamalom Bábszínház vonatkozásában. Az előző évekhez hasonló források állnak 
rendelkezésre, természetesen az ágazati béremelés megjelenik a szervezeteknél is. Elmondja, hogy 
idén 30 éves a Miskolci Csodamalom Bábszínház, illetve 2023. évben a Miskolci Nemzeti Színház 
fennállásának, megalapításának 200. évfordulóját ünnepli majd. Közbiztonsággal kapcsolatosan 
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tájékoztatásul elmondja, hogy az idei évben is jelentős források kerültek ezen tételek biztosítására. 
A közrend, közbiztonsággal kapcsolatban az önkormányzati költségvetés 80 millió forintot 
tartalmaz, míg a területen meghatározó feladatokat ellátó Miskolci Önkormányzati Rendészet 
részére az előző évhez képest magasabb támogatási összeg, 754 millió forint áll rendelkezésre a 
feladatok ellátására. A fejlesztések, beruházások vonatkozásában kifejti, hogy összességében 2,1 
milliárd forintos fejlesztési forrást tartalmaz az eredeti költségvetés. Ahogy azonban a 
bevezetőjében jelezte, a város vezetésének kifejezett célja, hogy az előző időszakban indult uniós 
fejlesztések, a „TOP”-ból finanszírozott beruházásokat a lehető legsikeresebb módon zárja le, mely 
időszak 2023. december 31. napján jár le. Kiemeli, hogy a 2020-2027. programozási időszakban 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata részére „TOP Plusz” forrás keretén belül 31,35 
milliárd forintos összegű fejlesztési forrás jelentkezik. A fejlesztések komoly, átgondolt előkészítést 
igényelnek. Ehhez kapcsolódóan a működési kiadások között már a 2022. évi költségvetésben 
megjelenik egy 120 millió forintos keretösszeg, ami majd fedezetet nyújt várhatóan, vagy előzetes 
forrást biztosít ahhoz, hogy a „Fenntartható Városfejlesztési Stratégia”, a „TOP Plusz 
Városfejlesztési Program”, és ehhez kapcsolódó célok, tervek kidolgozására, dokumentációk 
előkészítésére lehetőségük lesz. A tervezett fejlesztések a helyi gazdaságot, a turizmust, a 
fenntarthatóságot, az energetikai, humán, szociális és város rehabilitációs célú fejlesztések is 
tervben szerepelnek. Ennek végleges formátumát a Közgyűlés fogja remélhetőleg ebben az évben 
jóváhagyni.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: rendelet tervezetet és a határozati javaslat elfogadását 
támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta mind a rendeletet, mind a 
határozati javaslat elfogadását.  

• Pénzügyi Bizottság: támogatta mind a rendeletet, mind a határozati javaslat elfogadását.  

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: mind a rendelet 
tervezetet, mind a határozati javaslatot támogatta. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta mind a 
rendelet tervezet, mind a határozati javaslat elfogadását.  

• Rendészeti Bizottság: támogatta mind a rendelet tervezet, mind a határozati javaslat 
elfogadását.  

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Molnár Péter: A költségvetést tekintve elmondja, hogy nem olyan rózsás a helyzet. Megköszöni 
Főosztályvezető Úr felvezetését, illetve neki és munkatársainak a munkáját a költségvetés 
összeállításával kapcsolatban. Az a kormányzati mondás, hogy Magyarországnak előre kell mennie 
… úgy gondolják, hogy Magyarországnak, és Miskolcnak is előre kell mennie, és nem hátra, vagy 
egyhelyben toporognia, ahogy ez 2019. óta történik Miskolc tekintetében. Hozzáteszi, hogy a 
kormányzati támogatásoknak köszönhetően Miskolc is sokat haladt az elmúlt esztendőben is előre. 
Idén is a kormányzati beruházások közül két nagy projekt, az Y-híd és a Diósgyőri Vár fejlesztése 
tovább halad. Az Önkormányzat egy olyan költségvetést terjeszt ma a Testület elé, amely nem egy 
jó vízió. Tavaly is a költségvetési napirend tárgyalásánál hozzászólásában a pozitív jövőt, a pozitív 
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víziót hiányolta a költségvetésből. Így most, a 2022. évi költségvetéssel kapcsolatban is erre szeretne 
rámutatni, hogy nem látják azt, hogy az Önkormányzat miben fejleszt, hova szeretne előre haladni. 
Hiányolják az Önkormányzat által kezdeményezett fejlesztéseket és beruházásokat. Azt hiányolják, 
hogy az Önkormányzat saját erejéből és elképzeléséből mit és hogyan szeretne fejleszteni. Nem 
látják ebben a költségvetésben azt, hogy a miskolci közösségi közlekedést – amit jobb a régi nevén, 
tömegközlekedésnek nevezni, mert Miskolcon szó szerint az van – hogyan fejlesztenék, hogy 
visszaálljon legalább a 2019-es szintre a működése. Bár némi növekedésről számolt be 
Főosztályvezető Úr, de úgy gondolják, hogy ha Miskolcon a közrendet és közbiztonságot 
ténylegesen vissza szeretnék állítani arra a normális szintre, ami 2019. előtt volt, akkor többet 
kellene költeni rájuk. Többet kellene költeni azért, hogy Miskolcon ténylegesen rend és tisztaság 
legyen, így a Városgazdának is több forrást kellene allokálni, hogy ebből a városban a köztisztaságot 
fenn tudják tartani. A kultúra vonatkozásában nagyon nagy hiányérzeteik vannak. A miskolciak 
most már csak hírből ismerik és beszélnek a jó fesztiválokról, amelyek 2019. előtt voltak a városban. 
Tisztában van azzal, hogy a COVID-os időszak nem kedvezett, amiatt nagyon sok fesztivált 
természetesen nem lehetett megtartani. Ez felelős dolog is volt. Azonban ahogy Polgármester Úr 
is a felvezetőjében vizionálta, remélik, hogy most már kifelé haladnak a járványhelyzetből. Úgy 
gondolják, hogy már idén azért jó lett volna a kultúra vonatkozásában, hogyha többet kaphatnak a 
miskolciak. Azt látják, hogy magasabb bevétellel számol az Önkormányzat, és a kormányzat is 1,2 
milliárd forinttal több támogatást juttat Miskolcnak. A bevétel vonatkozásában 1,8 milliárd forinttal 
bevétellel számol a város. Egy ellentmondásra szeretne rámutatni. Ha olyan sokszor a városvezetés 
egy borús képet vázol fel és mutogat a kormányra, akkor hogy van az, hogy most 1,8 milliárd 
forinttal több bevétellel tud számolni Miskolc Önkormányzata. Aminek nagyon örülnek, ezt hozzá 
kell tennie. Ez azt mutatja, hogy alapvetően folyamatok, – és az adóbevétel tekintetében – pozitív 
változások vannak. Ne feledkezzenek meg arról, hogy a kormányzat nemcsak a költségvetés 
tekintetében támogatja Miskolc Önkormányzatát, hanem például a kultúra vonatkozásában a 
Nemzeti Színházat is. Annak örülnek, hogy a pozitív kormányzati intézkedéseknek köszönhetően 
az SZJA vonatkozásban visszakapták a családok a tavaly befizetett SZJA-t, hogy 13. havi nyugdíjat 
kaptak a nyugdíjasok, és a minimálbér emelésre is sorkerült. Ezt is köszönik. A költségvetésben is 
szépen látszik, hogy a miskolciak is ennek a kormányzati döntésnek köszönhetően többet kapnak, 
több marad a zsebükben. Ezek a pozitív dolgok. Azonban az, hogy a költségvetés nem tartalmaz 
fejlesztést, nem előremutató, nem próbálja a miskolci közösségi közlekedést jobb helyzetbe hozni, 
ez nem támogatható, ezért Frakciószövetségük nem tudja támogatni a költségvetést.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Az előterjesztés képviseletében, tisztségviselőként szeretne 
néhány fontos gondolatot megosztani az előterjesztés kapcsán. Frakcióvezető Úr nagyon fürge volt, 
azonban érdekes volt az érvelése, erre nem is kíván reagálni. Ha magát az előterjesztést, a rendelet 
tervezetet, illetve az ahhoz kapcsolódó határozati javaslatot vizsgálják, akkor ki kell mondani, hogy 
a költségvetés egy viszonylag száraz jogszabály, táblázatok halmaza. Ez a televízión, az ülést követő 
miskolci állampolgárok szempontjából annyira könnyen nem megfogható előterjesztés. Ez egy 
olyan keretrendszer, ami alapján gazdálkodik a település. Azonban valójában ettől többről van szó, 
hiszen a miskolci állampolgárok, akiknek a javára dolgoznak, kifejezetten húsbavágó értelemben is 
érezhetik a költségvetés rájuk gyakorolt hatását. Városüzemeltetési, közszolgáltatási, közösségi 
közlekedési vagy fejlesztési kérdésekben a saját bőrükön tapasztalják azt, hogy jól vagy rosszul 
gazdálkodik a város. A városüzemeltetés kapcsán napi szinten láthatják, ahogy jönnek, mennek a 
városban, hogy mennyire tiszta vagy sem. A közszolgáltatások tekintetében, ha megnyitják a csapot, 
jön belőle a víz. A közösségi közlekedésben látják, hogy milyen sűrűséggel tudnak közlekedni a 
villamosok. Fejlesztési kérdésekben pedig látják, hogy sokkal többet szeretnék ennél a mostani 
helyzetnél, mint például kátyúzni. Mivel az embereket ez ennyire közvetlenül is érintheti, nagyon 
sokat beszélgettek a frakcióban és a városvezetésben arról, hogy milyen oldalról érdemes 
megközelíteni ezt a költségvetést. Számos szempontból vitatták meg, és alapvetően azt került 
meghatározásra, hogy két kiemelten fontos céljuk van ennek a rendelet tervezetnek az 
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előterjesztésekor. Az egyik fontos cél, amit nem győz hangsúlyozni, az a stabilitás, a felelősség és a 
szabályos gazdálkodás. A másik fontos cél pedig kifejezetten az, hogy kitekintsenek ebből a 
válságból, és megmutassák azt, hogy a Velünk a Város Frakció számára mi lenne az ideális 
költségvetési helyzet. Az első céljuk kapcsán érdemes azt elmondania, hogy decemberben még 
semmilyen esélyét nem látta annak, hogy egyensúlyi költségvetést tudnak előterjeszteni. Megjegyzi, 
ez számos nagyvárosban, magyar településen ugyanígy felmerült. Tehát ennyire nagy a baj. 
Hangsúlyozza, egyensúlyi költségvetést hoztak a Közgyűlés elé. Fontos volt az, hogy menedzseljék 
ezt a krízist, válságot. Ez egy fontos, felelős céljuk volt, ahogy az is, hogy stabilan tartsák ennek a 
városnak a gazdálkodását. Az előző években két fontos hatásról beszéltek, két nehézségről. 
Egyrészt a kormányzati beavatkozásokról, elvonásokról, másrészt a COVID hatásáról. Elhiszi, 
hogy valaki megpróbálja kiolvasni ezekből a számokból, hogy jobb a helyzet. Rossz híre az, hogy 
rosszabb. Már most van egy harmadik nehezítő tényező is Miskolc gazdálkodását érintően. Az a 
gazdasági helyzet és körülményrendszer, ami körülveszi az országot már most is a szomszédos 
konfliktusok okán. Látják a pénzpiaci folyamatokat, a forint árfolyamokat, nem lehet előre 
megmondani, hogy milyen energiaárakat hoz a jövő. Tehát már van egy harmadik nehezítő 
körülmény is. Ezért nagyon büszke a városvezetésre, és kifejezetten a Gazdálkodási Főosztályra, 
hogy egy rendkívül kemény munkával, nagyon komoly áldozatok árán, de mégiscsak egy egyensúlyi 
költségvetést tudtak előterjeszteni. A második céljuk, amikor a város gazdálkodásáról 
gondolkodnak, az kifejezetten az, hogy megvitassák Miskolc és a miskolciak javára milyen 
költségvetést szeretnének. Mi a vízió, a jövőkép, mert a vezetésnek az kevés, hogy annyira tiszta 
Miskolc, mint amennyire tiszta most, mert ezt engedik a gazdálkodási keretek. A vezetés azt 
szeretné, hogy még tisztább lenne. Nekik az kevés, hogyha megnyitják a csapot, akkor jön belőle a 
víz. Azt szeretnék, hogyha tudnák rekonstruálni a hálózatot, hogy a hálózati vízveszteség, az ne 
50% körül legyen. Azt szeretnék, hogyha magasabb teljesítmény jellemezné a közösségi 
közlekedést, de ha jelentős mértékben saját forrásból tudnának kátyúzni, járdát építeni és 
emberközeli fejlesztéseket, nemcsak operatív programokon keresztül tudnának megvalósítani. Ha 
ezt a jövőképüket el szeretnék érni, akkor van egy rossz híre. Ez, a mostani gazdálkodási, 
finanszírozási keretek között nem fog menni. Nagy tisztelettel kérik vissza az önkormányzatiságot, 
kérik vissza azt az önkormányzati finanszírozási rendszert, ami a rendszerváltáshoz közelebbi 
időszakokban még könnyebb módon tette lehetővé, nemcsak a kötelező és az önként vállalt 
feladatok ellátását, de még a fejlesztést is. Kérik vissza ezt a finanszírozási rendszert annak 
érdekében, hogy meg tudják valósítani a jövőképüket. Nem azért, mert a saját igazukhoz 
ragaszkodnak, hanem azért, mert abban hisznek, hogy ezzel a miskolciak javára dolgoznak. 
Elmondja, hogy nem 6 milliárd forint hiányzik a miskolci költségvetésből, mint ahogyan a 
ellenzékhez köthető ma reggeli sajtóhírekben megjelent. Egy ideális költségvetési helyzethez képest 
sokkal több hiányzik. A vezetés nem szeretne mindig válság menedzselni, de most ebben a 
helyzetben vannak. Ha felelős döntést kell hozniuk, akkor a stabilitás érdekében el kell fogadniuk 
ezt a mai költségvetést. Ezzel párhuzamosan nyilván elmondják azt, hogy mit szeretnének, de nincs 
más út előttük, minthogy a számukra megadott keretek között felelősen, stabilan megalkossák ezt 
az a költségvetési rendeletet. A jogszabályok követéséhez ragaszkodtak, nem szerettek volna 
egyensúlytalan költségvetést beterjeszteni. Úgy gondolja, hogy ezt a célt ez az előterjesztés 
kiszolgálja.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Talán abban valamennyien egyetértenek, hogy nem ez 
álmaik költségvetése. Amikor 2019. évben felhatalmazást kaptak a választóiktól, akkor tervekkel, 
elképzelésekkel tele kezdték meg a munkát. Nem az lebegett a szemük előtt, hogy ilyen 
forrásmegvonás mellett a költségek ilyen mértékű növekedésével terhelt költségvetést kell 
összeállítaniuk. Minden elismerése a gazdálkodásban dolgozó kollégáké, mert még néhány héttel, 
hónappal ezelőtt el sem tudta volna képzelni, hogy egy szakmailag megalapozott, rendkívül 
takarékos, de új elemeket is tartalmazó költségvetést tudnak majd itt tárgyalni. Ebben a 
költségvetésben jelenik meg Miskolc város történetében először a részvételi költségvetési keretre 
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vonatkozó sor. 2021 decemberében, amikor elfogadták a város részvételi koncepcióját, sokan 
szkeptikusan nézték, hogy mit akarnak ezzel. Azonban a koncepció lassan elkezd tartalommal 
megtelve a megvalósulás útjára lépni. Civil partnereikkel együttműködve elindul a közösségi 
költségvetési tervezés folyamata, melynek eredményeként a soron lévő keretet a városlakók 
döntésének megfelelően költik majd el. A részvételi költségvetési keret meghatározása számos 
európai országban bevett gyakorlat. Sőt! Sok helyen kötelező része az önkormányzati 
költségvetésnek. Miskolc Nyugat-Európa felé halad. Ebben az évben 15 millió forint 
felhasználásáról döntenek majd közösen, amikor is kipróbálják és megtanulják a közös tervezést. A 
másik ilyen új elem a sérülékeny csoportok ellátásának támogatását biztosító sor kibővítése. Az idén 
először számolnak azzal, hogy a fogyatékkal élő személyek nappali ellátását végző civil szervezetek 
támogatására is figyelmet fordíthassanak. Ebben az évben ez talán még nem olyan számottevő 
összeg. Az álmai költségvetésében, reményei szerint a kormányváltást követően, már jövőre, egy 
újragondolt önkormányzati finanszírozási rendszerben, egy megerősödött önkormányzatban ezen 
a soron érdemi segítséget nyújtani tudó szerepelhet majd. Még egyszer szeretné megköszönni a 
Gazdálkodási Főosztály munkatársainak azt a munkát, amelyet elvégeztek, amelynek 
eredményekképpen ez a költségvetés elfogadásra kerülhet a mai napon.  
 
Veres Pál polgármester: Az ülés vezetését átadja Varga Andrea Klára alpolgármester asszonynak. 
Neki sajnos el kell indulnia, hogy időben odaérjen arra az egyeztetésre, amiről szó volt, és éppen 
ehhez a napirendhez kapcsolódik. Kéri képviselőtársait a további felelősségteljes munkára és a 
város érdekében meghozott jó döntésekre. Átadja az ülés vezetését, egy rövid pillanatig tartó 
technikai szünetet rendel el. 
 

- A rövid technikai szünetet követően 
Varga Andrea Klára alpolgármester vezeti az ülést. - 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megadja a szót a következő felszólalásra jelentkező 
képviselőnek, Deák-Bárdos Mihálynak. 
 
Deák-Bárdos Mihály: Két módosító indítványt is benyújtott a 2022. évi költségvetéshez. Az 
elsőben a Görögszőlő utcai csapadékvíz, illetve szennyvíz gerincvezeték kiépítésével kapcsolatban. 
2022. február 14-én Alpolgármester Úrral lakossági fórumot tartottak a Görögszőlő utcának a 
forgalmi rendjével kapcsolatban, ahol szóba került a csapadékvíz elvezetés hiánya is. Utána két 
nappal helyszíni bejárást tartottak az utcán az illetékes Osztály munkatársaival. Megállapították, 
hogy Görögszőlő 6. és 8. szám előtt nagy esőzések alkalmával felgyülemlik a víz, mert nem 
biztosított az elvezetése. Ezért fordult módosító indítvánnyal a költségvetéshez, hogy ezt a 
keretösszeget, amely a szennyvíz gerincvezeték kiépítéséhez szükséges, 5 millió forint értékben 
biztosítani szíveskedjen az Önkormányzat. A gerinc vezeték kiépítése után lehetne egy áteresszel 
megoldani az egész Görögszőlő utcának a csapadékvíz elvezetését, az előbb említett két ingatlan 
előtti felgyülemlést. Megjegyzi, el lehetne vezetni egészen a Gépész utcáig. Ez nagy segítség lenne, 
mert ott élőknek nem fröcskölné le a házát, kerítését az arra elhaladó autók. Továbbá nagy segítség 
lenne a kerékpárosoknak és a gyalogosoknak is, mert nem kellene vízben közlekedniük. 
A második módosító indítvány a Lónyay Menykért utcának a csapadékvíz elvezető kiépítése. Ez az 
utca egy 576 méter hosszú út, melynek körülbelül 300 méteres szakaszán nincs kiépítve csapadékvíz 
elvezető. Ennek a kiépítésére 30 millió forintos módosító indítványt nyújtott a költségvetés 
kapcsán. Azért tarja fontosnak, mert aki ismeri a Vasgyár azon részét, az tudja, hogy nehéz 
tehergépjárművek közlekednek arra, és nagy esőzések alkalmával hatalmas kátyúk keletkeznek. 
Félő, hogy ez út hamarosan be fog szakadni, mert a terület fölött van az Ördökárok, amely sokkal 
nagyobb problémát okozhat, hogyha ezt a csapadékvizet nem vezetik el. A másik, és nem 
elhanyagolható, az ott élők kényelme, mert a víz, ami az utcán felgyülemlik a kátyúkban és 
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különböző helyeken, azt szintén ráfröcskölik a házakra, kerítésekre, amik így áznak. Szeretnék, hogy 
ha ezt a csapadékvíz elvezetőt kiépítené az Önkormányzat 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Kéri képviselőtársait, hogy igyekezzenek az időkorlátokat 
tartani valamennyien, hiszen nagyon hosszú tárgyalási időszaknak néznek elé. 
 
Bajusz Gábor: Felszólalásában elmondja, hogy dr. Nagy Ákos frakcióvezető úr beadott egy 
módosító indítványt. Ezzel kapcsolatban szeretné elmondani, hogy annak célja az, hogy orvosolja 
azt a helyzetet, ami a miskolci tömegközlekedésben kialakult. Mindannyian tudják, hogy a buszok 
nagy része óránként jár, tömeg van. Ezt a vezetés is tudja, hogy meg lehetne oldani, van annyi forrás 
a költségvetésben, ami ezt orvosolná. Ezzel kapcsolatban tettek egy javaslatot 240 millió forint 
összegben. Ezt az összeget a MIKOM Kft. költségvetéséből, támogatásából kellene 
átcsoportosítani. Azért gondolják, hogy ez egy megfelelő forrás lenne, mert jelenleg a MIKOM Kft. 
nem látja el azt a feladatot, amivel foglalkoznia kellene. Úgy gondolják, hogy ezt a pénzt át kellene 
csoportosítani. 
 
Cseléné Figula Edina: Amikor költségvetésről beszélnek a Közgyűlésben, akkor szó van a város 
üzemeltetésével kapcsolatos közszolgáltatási feladatok ellátásról, intézményhálózatok 
működtetéséről, önkormányzati, intézményi feladatokról, kulturális, szociális bölcsődei dolgozók 
és óvodapedagógusok béréről, a beruházások, fejlesztésekről, melynek egy része önerőből, saját 
bevételből valósul meg. A teljesség igénye nélkül pár feladatot is megemlít a Városgazda esetében 
úgy, mint a parkok, járdák, utak karbantartása, közösségi közlekedés, idős gondozás, hajléktalan 
ellátás, bölcsődék, óvodák, könyvtár, múzeum, színház, bábszínház, polgárőrség, rendészet, 
köztemetők, állatkert, állategészségügyi telep, vízművek, fürdők. Ide tartozik továbbá a szociális 
támogatás, sportiskola, sportcentrum, játszóterek, közvilágítás, jelzőlámpák, közutak, vízesés, 
térfigyelő kamerák, virágosítás, buszmegállók, kerékpárutak. Hangsúlyozza, csak néhányat sorolt 
fel az általános feladatokból. A költségvetést úgy kell összeállítani, hogy minden kötelező és önként 
vállal feladat teljesülni tudjon. Mindezt úgy, hogy két éve a vírussal élnek együtt, ami nagy anyagi 
terhet rótt a városra. Egy olyan kormánnyal élnek együtt, amely pénzt vont el a várostól, épp csak 
annyit csepegtetve vissza, ami a megmaradáshoz elég, vagy felcímkézett pénzeket adott 
várfelújításra, fürdőre, amit nem lehet a város működésére használni. A költségvetést jól kell 
összeállítani ahhoz, hogy jól működjön a város, de kell hozzá olyan kormány is, amely nem nehezíti 
a város életét, hanem segíti azt, nem uralkodik a város felett, hanem meghagyja annak önállóságát. 
A költségvetést elfogadják. Április 3-án pedig dönthetnek a változásról. Kéri a miskolciakat, hogy 
döntsenek okosan a város érdekében.  
 
Badány Lajos alpolgármester: Röviden reagál dr. Nagy Ákos képviselőtársa által benyújtott 
módosító indítványra. Sajnálja, hogy személyesen nem tud részt venni Képviselő Úr ezen az ülésen, 
de Bajusz képviselőtársuk tolmácsolásában információt nyerhettek annak tartalmáról. Ezzel a 
javaslattal szerinte egy probléma van, hogy elkésett vele 3 évet. Szerinte rossz rajta a dátum. 
Tartalmilag amit írt, az 3 évvel ezelőtti állapotokra vonatkozhat. Feltételezi, hogy a 2019-es 
költségvetéshez szerette volna benyújtani. Valahogy a fiókban maradt, most leporolták és átírták a 
dátumot. A MIKOM-ra tett megállapításai tűpontosan írják le a médiaszolgáltató 3 évvel ezelőtti 
helyzetét, amikor az előző városvezetés propaganda szócsöveként durva valótlanságokat is állított. 
Ezzel kapcsolatban a bíróság el is marasztalta és kártérítés megfizetésére is kötelezte őket. Az 
előterjesztésben tett olyan megállapítások, mely szerint nem a miskolciak tájékoztatását szolgálta, 
nem látott el olyan közszolgálati vagy nonprofit feladatot, amely a Miskolcon lakók, dolgozók 
érdekeit a legcsekélyebb mértékben is szolgálta is volna, mind az előző városvezetés ideje alatt 
tapasztalt működésére vonatkoztatható. Szerencsére ennek az időszaknak most vége. A MIKOM 
jelenleg kevesebb közpénzből és korrekt tájékoztatást nyújt, nem rágalmaz, nem becsmérel, mint 
azt tette korábban. Nem fordulhat elő olyan eset sem, mint 3 évvel ezelőtt, amikor a céghez 
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jelentkező dolgozóhoz a felvételin az volt az első kérdés, hogy vajon egyetért-e a helyi a Fidesz 
politikájával. Sajnos a kormányzati támogatás elvonásával jelenleg vége a korábban hitelből 
mesterségesen finanszírozott MVK szolgáltatási színvonalának is. Úgy nem volt nehéz egy jól 
működő közösségi közlekedést prezentálni, hogy az Önkormányzat közben nem fizette meg a 
szolgáltatás ellenértékét, hanem azt 4 millió forint adóssággal a Holdingra tolta. A jelenlegi 
városvezetés azon dolgozik, hogy a drasztikusan beszűkült finanszírozási lehetőségek között 
érezhetően javítsa a szolgáltatást, ennek koncepciója elkészült, és tervezhetően áprilisig bevezetésre 
kerül.  
 
Dr. Kovács László: Alpolgármester Asszony úgy fogalmazott, hogy nem az álmok költségvetése, 
ami szerinte eufemisztikus kifejezés volt, messze vannak ettől. 2,5 év telt el azóta, hogy a Velünk a 
Város Frakciója felhatalmazást kapott arra a választók akaratából, hogy ezt a várost vezesse. A 
ciklus feléhez értek gyakorlatilag. Azon túlmenően, hogy elismerés illeti azokat a gazdasági 
szakembereket, akik a költségvetés előkészítésén dolgoznak, viszont a városvezető koalíció 
minősítése elégtelen, méghozzá több szempontból is. Elégtelen azért, mert a várost úgy vezetik, 
hogy láthatóan és kívülről tapasztalható módon folyamatos széthúzás, személyi, egzisztenciális és 
pártérdekek vezetik őket. Nagy kérdés az, hogy ez meddig tud így menni. Az országgyűlési 
választások kapcsán is egy nagy kérdés. Kaptak egy esélyt, az ország több részein, így Miskolcon is 
ezek a szivárványkoalícióhoz tartozó pártok. Márki-Zay Péter szavaival élve, ők képviselik a 
kommunistáktól a fasisztákig a teljes ellenzéket. Kaptak egy esélyt, és kérdés az, hogy éltek-e ezzel. 
2,5 év után ez a harmadik költségvetés. El kell mondják, hogy a városlakók igényeit és véleményét 
nézik, akkor nem tudtak ezzel élni. Még egyszer felteszik a kérdést, vajon ez meddig mehet így 
tovább. Mindannyijuk érdeke az lenne, hogy a város békében fejlődjön és menjen tovább. Sajnos a 
jelek nem arra utalnak, hogy ez így fog történni. Amikor egy ekkora feladatot kell városvezető 
koalíciónak ellátni, akkor mindig úgy vetődik fel a kérdés, hogy milyen felelősséget tud vállalni egy 
politikai közösség az elvégzett munkáért. Azt látják, hogy ez a baloldali koalíció, ez a 
szivárványkoalíció mindig másokra mutogat. Próbál a Fidesz, az előző városvezetésére a 2019. előtti 
vezetésre utalni, és 2019. után pedig próbál mindent a jelenlegi Fidesz-KDNP kormányra hárítani. 
Soha ne felejtsék el, és a városlakók tudják azt, hogy 2019. előtt itt még olyan menetrend szerint 
jártak a villamosok és a buszok, hogy megelégedésre szolgált. Elmondja, hogy tegnap is voltak egy 
utcafórumon és a hozzászólók többsége azt kéri, hogy állítsák vissza a 2019. előtti menetrendeket. 
Ebbe a jelenlegi vezetésnek beletört a bicskája. Akkor volt nyomortelep felszámolás, most leállt. 
Volt, és a közbiztonságot javította, országosan egyedülálló és elsőként elindult a körzeti megbízotti 
rendszer, más néven seriff rendszer. Elindult a Salkaházi Sára szociális program, a stadion 
fejlesztések a Diósgyőri Stadion és az MVSC pálya esetében, megújult a Selyeméréti Strand, a 
Tapolcai Strand I. üteme, a vár I. üteme, a függőkertek, és az Y-híd kapcsán is elérték a kormánynál, 
hogy támogatást kapjanak. 2019. után a jelen vezetés a kormányt teszi felelőssé. Az ország 
történetének egyik legkimagaslóbb gazdasági növekedése volt tavaly, 7,1%-os, aminek minden 
hasznát a magyar kormány éreztetett a lakosokkal. Ilyen volt a 13. havi nyugdíj visszaállításával, a 
25 év alattiak az SZJA mentességével, illetve a kisgyermeket nevelő családoknak az adó 
visszatérítésével. Molnár frakcióvezető úr felsorolta azt, hogy milyen bevételnövekedések vannak 
ebben a költségvetésben. Azt gondolja, hogy a kérdés nemcsak úgy vetődik fel, mekkora összeget 
kell költeni a bérfejlesztésre, mert az is a miskolci emberek javát szolgálja. A kérdés az, hogy 
egyébként hová lesz. Megjegyzi, olyan plusz bevételi források is vannak, mint az iparűzési adó, 
aminek 432 millió forintos bővülésével számol a költségvetési előterjesztés. Mindig az a kérdés, 
hogy ezek mire költik el, konkrétan. Felveti a kötvények kérdéskörét, melyek felvétele a 2010. előtti 
baloldali városvezetés idejére visszavezethető. Kíváncsi, hogy ezt hogyan oldják meg. Azt ne a 
Fidesz városvezetésre hárítsák, mert az a mostani baloldali városvezetésnek lesz a feladata. 
Összességében azt mondhatja, hogy ez a városvezetés 2,5 év óta – nem tudják, hogy milyen okok 
folytán – alkalmatlan a város vezetésére. Ennek nem az a legnagyobb baja, hogy ők ebből hogyan 
jönnek ki, hanem az, hogy ebből mit tapasztalnak a városlakók. Országgyűlési választás előtt állnak. 
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Úgy hiszi, hogy a miskolci példából a városlakók vagy az ország is tanulhat. Mutatja, hova vezet az, 
ha egy ilyen szivárványkoalíció vezeti a várost, amely egyébként így, az összetételénél fogva nem 
alkalmas a város vezetésére.  
 
Bazin Levente Dávid: Szerinte sokszor elgondolkozik mostanában minden ember, hogy mi az a 
valóság és az igazság, még ha nem is filozófusok az emberek, hogy az ég kék, a fű meg zöld, vagy 
hogy is van ez mostanában. A Fidesz politikája az sokszor hasonlóképpen, vagy talán még 
értetlenebb. Arról beszélt most is az előtte felszólaló, hogy a tömegközlekedéssel mi a helyzet, hogy 
a város adóbevételeivel mi a helyzet. Emlékezzenek vissza, hogy a járvány alatt azt mondta az állam, 
hogy mindenkinek szolidárisnak kell lenni, és ennek tükrében gyakorlatilag elvették Miskolc 
adóbevételeit. Most pedig elmondják, hogy miért nem működik rendesen a város. A 
tömegközlekedéstől elvett a Fidesz és párttársai 1,5 milliárd forintot. Ezért járnak ritkábban a 
buszok és villamosok, mert ezt az összeget a Fidesz megvonta a tömegközlekedéstől. Hozzáteszi, 
hogy miskolci országgyűlési képviselőként dr. Varga László kezdeményezte a jelenlegi Fideszes 
országgyűlési képviselőknél, hogy állítsák vissza ezt a támogatást, akik ezt nem tették, a 
tömegközlekedést is hagyták a jelenlegi formájában. Beszéljenek még az elmúlt 2,5 fél évről. 
Emlékeztetésként elmondja, hogy 2020-ban például dr. Alakszai Zoltánt nem egyszer pellengérre 
lett állítva közpénz égetése miatt. Az Örkényi zsenialitással és a kapzsi valósággal keveredve olyan 
történeteket mesélt el, mint amikor a jegyző saját magát bízta meg azzal, hogy gondoljon ki saját 
magának stratégiákat. Erre vonatkozóan motivációképen kifizetett saját magának 1,5 millió 
forintot. Kérdezi így, miről beszélnek? Tudja még ezt folytatni. Volt arra is példa, amikor a 
kormányhivatal jelenlegi vezetője úgy gondolta, hogy ő azért jogosult százezreket otthagyni 
éttermekben Budapesten az Önkormányzat számlájára, mert befektetőkkel tárgyalt. Azt a mai napik 
homály fedi, hogy milyen befektetőkről volt szó, és ezek után ki, mit és hova invesztált. Ide 
sorolhatná azt is, hogy Alakszai Úr hivatali ideje alatt szolgálati autójával 4,5-szer kerülhette volna 
meg a Földet, annyit utazott szolgálati miskolci autójával budapesti otthona és a miskolci 
munkahelye között. Kérdezi, ha a jelenlegi városvezetés is ezt a színvonalat képviselné, amit a 
Fideszes kiskirályok engednek meg maguknak, akkor mit szólnának hozzá. Megértően 
bólogatnának-e, ha jelen vezetés vagy ő például helikopterrel járnák pesti útjaikat, azt normálisnak 
találnák-e. Az előző vezetés idejében ez történt, százezres vacsorák, milliós autóköltések, 
helikopterezések, készpénzfelvétel ATM-ekből Miskolc kártyájával. Ezek a Fideszesek szerint 
normálisak, és jelenleg az, hogy ő például tömegközlekedést használ, az most nem normális. Egy 
olyan tömegközlekedést, amit a Fideszesek tönkre tettek azzal, hogy elvonták az állami támogatást. 
Az a legfájóbb a Fidesz urizálásában, hogy amiket elmondott, az alapján egyáltalán nem méltóak 
arra, hogy itt üljenek Miskolc Közgyűlésében. 
 
Szilágyi Szabolcs: Számos területen mondták el a városvezető frakció terveit, elképzeléseit, és 
sajnos azt is, hogy mely területeken milyen forráshiánnyal küzd ma Miskolc. Ne tévedjenek 
képviselőtársai, nem az a pénz hiányzik, ami a minimális színvonalú szolgáltatáshoz kell, hanem az, 
ami a tökéletes szolgáltatáshoz kell. Ne legyenek olyanok, mint a béka, amely ül a lassan melegedő 
vízben, és nem veszi észre, hogy lassan megfő, mert most ez történik. Két éve ülnek folyamatosan 
csökkenő források lassan forrósodó vizében, és annyira leköti figyelmüket a COVID és a kormány 
okozta válság folyamatos kezelése, hogy közben elfelejtik, a céljuk nem a minimális szolgáltatás 
biztosítása, hanem a tökéletes szolgáltatások nyújtása Miskolcnak. Miskolc és a miskolciak 
tökéleteset érdemelnek, nem pedig minimumot. Miskolc ma mégis a minimumra képes, és erre is 
csak azért, mert a városvezetés erejét megfeszítve dolgozik azon, hogy költséget csökkentsen, 
racionalizáljon, ésszerűsítsen, ahol csak lehet. Azért van az, azért alakult ki ez a helyzet, mert az 
Orbán-kormány nem az önkormányzatok barátja, csak azt szereti, ami jóindulatától, kegyétől, az 
adományaitól függ. Az Orbán-kormány nem a helyi önkormányzatokat szereti, mert a feladatuk a 
helyi önrendelkezés biztosítása. Ez a kormány az önrendelkezést nem szereti, amikor az emberek 
és a közösségek saját maguk dönthetnek sorsukról. Az Orbán-kormány nem szereti, amikor van 
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egy, az övétől eltérő akarat. Márpedig a magyar városokban nagyon is megvan ez az akarat. 
Miskolcon ez az akarat leváltotta az előző városvezetést, új vezetést és új többséget hozott. Az 
Orbán-kormány nem szereti ezt az új többséget, semelyik nagyvárosban, így Miskolcon sem. Ezért 
szenvednek ma a nagyvárosok, ezért szenved Miskolc, ezért történnek a hatáskör elvonások, a 
költségvetési elvonások, ezért folytja meg a nagyvárosokat a kormány, ezért vesz el feladatokat, 
ezért veszi el a pénzt. Aztán néha vissza ad annyit, hogy éppen ne haljanak éhen, éppen hogy 
működjenek. Miskolc kigazdálkodja ezt a hiányt? Valahogy megoldják, de ebből így nem lesz 
semmi. Nem szabad elfelejteni, nem azért vannak itt, hogy a minimumot adják. Azért vannak itt, 
hogy a lehető legtöbbet adják Miskolcnak, hogy a maximumot biztosítsák a városnak. Ez az Orbán-
kormánnyal nem fog menni. Mielőtt azt mondja a Fidesz-KDNP Frakció, hogy hozzászólása nem 
a költségvetésről szól, elmondja, hogy de! Ez szól igazán a költségvetésről, Miskolc életéről és 
jövőjéről, amit csak egy új kormánytól várhatnak. Ez az új kormány visszaadja a tömegközlekedés 
állami támogatását, az Orbán-kormány által elvont helyi bevételeket, és megteremti Miskolc 
számára az önálló fejlődés lehetőségét. Akkor lesz igazán értelme egy költségvetési vitának, mert 
akkor majd beszélhetnek célokról, értékekről és irányokról április 3-a után. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Bejelenti, hogy a mai kormányinfón 10 órakor Gulyás Gergely bejelentette, 
hogy nincs többé maszkviselés. 

Borkuti László kiegészíti,  
hogy hétfőtől nem lesz csak kötelező. 

 
Dr. Mokrai Mihály: Megköszöni a helyesbítést, mindesetre ez már egy jó hír.  
Messziről kezdi felszólalását. Mostanában közgyűlési hozzászólásokat olvas, ami lehet egyfajta 
perverzió, de szórakoztató. Molnár Pétert idézi: konszolidálódott a város adósságállománya, így 
2018-ban Miskolcnak nincs tartozása, ezt az utat a KDNP Frakció követendőnek tekinti. Kiss János 
nyilatkozta: az átvett adósság nulla, és az idei költségvetésben szerepel hitelfelvétel. Gazdusné 
mondta: a kormány nem vállalja az adósságállományt, akkor a város 2035-ig fizethette volna azokat 
az adósságokat, amiket a szocialisták itt hagytak. Kriza Ákos polgármester azt mondta: eddig se 
vettek fel hitelt indokolatlanul, nem fogják eladni a város vagyonát. Sorolhatná még tovább ezeket 
a dolgokat. Azon döbbent meg, hogy a minden képviselő ugyanazt a költségvetést olvassa, amiben 
az szerepel, hogy 2021-ben az adósságszolgálat 776 millió forint volt, 2022-ben 1 milliárd 50 millió 
forint. Ha nincs a városnak adóssága, akkor magyarázzák már el neki, hogyan lehet az, hogy jelen 
vezetés adósságszolgálatot teljesít. Azt gondolja, hogy ez nem szentírás, hanem egy pénzügyi terv, 
amiben arra próbálnak kísérletet tenni, hogy okszerűen fognak gazdálkodni azokból a 
lehetőségekből, amit a Fidesz kormány megadott. Szíve szerint gazdasági tanácsnokként egy 
egyensúlytalan költségvetést terjesztett volna be, ha lehetősége lett volna rá. A pénzügyi tervezés 
azonban úgy döntött, hogy megpróbálnak szigorú szankciókkal, korlátozásokkal, drákói 
intézkedésekkel ezt az egyensúlyi költségvetést, hogy a város így működjön. Ha egy swot analízist 
kellene erről felállítani, azt kellene mondania, hogy vannak gyengeségek, amik kockázatot 
hordoznak ebben a költségvetésben, az adóbevételek túltervezése, az ingatlanbevételek 
túltervezése, ami nem tudja … 
Kéri, hogy időkeretét hadd vonja össze a következő felszólalási lehetőségével.  
 

Az ülést vezető jelzi, engedélyezi a kérést. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Megköszöni. 
Ezeknek a túltervezése gazdasági kockázatot fog jelenteni. Az erőssége ennek a költségvetésnek, 
hogy megpróbálja fenntartani a fizetőképességét a városnak, és ez már valami. Van veszélye, mert 
a Várost Építünk I. és II. kötvény visszafizetése évközben jelentkezni fog, ami jelentősen 
megterheli a város cash-flowját. Lehetőség még a felelős gazdálkodás mellett gyakorlatilag az, hogy 
az ellenzék győzni fog, és akkor kompenzálják a város valós igényeit. A közlekedés akkor már újra 
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működni fog, ha visszakapják csak azt az 1 milliárd forintot, ami jelenleg elvontak a 
tömegközlekedésből. Ez az ügy, ha eszerint alakul, akkor a város gazdálkodásában kb. olyan 180%-
os hatékonysági növekedést érhetnek el az előző vezetéshez képest. Ha azt nézik, hogy a korábbi 
vezetés idejében rendelkezésre álló forrásokhoz képest még mindig működtetik a várost, még 
mindig minden fillért megfognak. Azt nem mondja, hogy ez elég, mert még így is kevés, de reményt 
ad arra, hogy ez a város működni fog, menni fognak a buszok, lesz tömegközlekedés, 
szemétszállítás, folyik majd a víz a csapból és meleget fognak szolgáltatni az embereknek. Erre van 
reményük, és ez nagyon kemény munkával fog megvalósulni, véres, verítékes munka lesz. 
 
Hollósy Endre András: Előtte elhangzott egy olyan kijelentés, hogy a Miskolcot vezető új 
többséget a kormány nem szereti és nem támogatja. Szerinte jelen vezetést az elmúlt 2,5 év alatt 
már a miskolciak sem támogatják. El kellene dönteni végre, hogy miskolci önkormányzati 
képviselőként a miskolci önkormányzati cégeket képviselik vagy a miskolciakat. A magyar kormány 
19 milliárd forintot közvetlen formában juttatott el a miskolci embereknek, 9 milliárd forintot SZJA 
formájában a családoknak, valamint 1,5 milliárd forintot a 25 év alatti fiataloknak. Ezen felül 13. 
havi fizetés vonatkozásában 5,8 milliárd forintot, nyugdíjprémium kifizetésében 2,9 milliárd 
forintot. Hangsúlyozza, összesen 19 milliárd forint érkezett közvetlen formában a miskolciakhoz. 
A miskolciakat kell, hogy képviseljék a Közgyűlésben. Úgy látják, hogy a mostani költségvetés 
megint csak arról szól, hogyan lehet a miskolci önkormányzati cégeket rendbe hozni, és nem a 
miskolciakról szól. Elhangzott az is, hogy dicséret illeti a városvezető koalíciót. Úgy hiszi, hogy 
inkább azokat a szakmabeli kollégákat, akik a háttérben dolgoztak és összerakták, próbálkoztak a 
költségvetés nehéz helyzete ellenére is rendbe rakni a hátteret. Őket illeti a dicséret. Viszont nem 
biztos, hogy a Velünk a Város Frakció a miskolciaktól is ugyanezt a dicséretet megérdemli. 
Elhangzott az is, hogy víziójuk van, szeretnének valamit vagy éppen nem. Ebben a magyar nyelv is 
nagyon szép és újat tud mutatni, hiszen a szeretnék és az akarom között egyetlen fontos különbség 
van, a tett. Ezt a tettet nem látják a városvezetésben a miskolciak az elmúlt 2,5 évben. Éppen ezért 
a Fidesz-KDNP Frakció nem fogja támogatni ezt a költségvetést. 
 
Révész Péter: Reagálni szeretne azokra a felvetésekre, hogy Miskolc város hogyan és miképpen 
működik. Miskolc takarékosan működik. Igaz, nagyon takarékosan, de működik. Ennek a 
takarékosság az az oka, amit már korábban is elmondtak előtte, a járványhelyzet, az 
Önkormányzattól való megvonások és egyéb problémák. Ilyen az, hogy emelkednek az energiaárak, 
a beszerzések árai. Egyetért Molnár képviselőtársával, valóban többet kaptak, de sajnos százalékos 
arányban sokkal több lett a kiadásuk. 2019-es évhez hasonlítandóan nem annyi az euró árfolyama, 
a gázolaj ára, ahogy a CNG-nek sem, hanem sokkal magasabb. A 2019-hez képest megadott 
többletpénz, amit a város kapott, sebtapaszra nem elég. Igen, többet kaptak, csak sajnálatos módon 
a városnak a város hibáján kívül adódóan több lett a kiadása és a működési költsége. Ennek ellenére 
a város működik, megismétli, takarékosan. Miskolcot működtetni fogják annak ellenére, hogy a 
kompenzációt és egyéb állami támogatásokat nem kapnak meg és megvonják tőlük. Szeretnének 
jobban működni és lehetőség szerint a városlakóknak minden egyes kívánságát kielégíteni, akár 
Városgazda, akár a tömegközlekedéssel kapcsolatban. Remélhetőleg április 3-ával döntenek az 
emberek, akkor lehetőségük lesz ezt bebizonyítani. 
 
Borkuti László: Néhány dologra szeretné ismét emlékeztetni a jelenlévőket. Polgármester Úr alig 
egy órával ezelőtt távozott Salgótarjánba. Tette ezt azért, hogy az ott ülésező Megyei Jogú Városok 
Szövetségének Közgyűlésén részt vegyen, és olyan döntéseket hozzanak, amelyek a Megyei Jogú 
Városok működését támogatni hivatottak. Ott ül majd Debrecen, Székesfehérvár képviselője is, és 
valószínűleg meg fogják nyomni azt a gombot, aminek az lesz az eredménye, hogy szembe fog 
nézni önmagával a kormány, és igazat fog adni annak, hogy igen, minden ellenkező Fideszes 
propaganda ellenére az Fidesz kormány a Megyei Jogú Városokat és a kisebb városokat is megfojtja. 
Azt gondolja, hogy az ellenzéki képviselők nézzenek magukba. Amikor Frakcióvezető Úr azt 
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mondta, hogy ennek a költségvetésnek nincs világos víziója. Hangsúlyozza, ennek a költségvetésnek 
van egy világos víziója, a kormányváltás. Abban bíznak, és azért fogadják el ezt a költségvetést, 
mert tudják azt, hogy 2022. április 3-a után az új kormány képes lesz felismerni azt, hogy ezeknek 
a városoknak, melyeknek nemcsak az a szerepe, hogy a város lakóit kiszolgálja. Az is a szerepe, 
hogy a megyei hatáskörben, Megyei Jogú Városként a régióra kisugárzó szerepet kínáljon a 
megyében élők számára is. Neki ez a világos víziója akkor, amikor a költségvetésben több pénzt 
kért a kultúrára is, a színháznak, a bábszínháznak és mások működtetésére. Tudomásul kell venni, 
hogy jelen pillanatban a kulturális ágazatból is ebben a városban 300 millió forint kellene ahhoz, 
hogy a korábbi, a Fidesz által sokat szidott időszakhoz képest azt a pezsgő kulturális életet 
visszaállítsák, ami korábban volt. A Fideszes képviselők úgy állítják be a kormányzásukat 2019-ig, 
minthogyha egy virágzó várost hagytak volna itt. Egy rendbetett Városgazdát, ahol korszerű 
gépekkel takarítják az utcákat. Emlékeztetésül elmondja, hogy 2010-2019. között egyetlen gépet 
sem szervezett be az akkori vezetés a Városgazdánál. Akkor volt a foglalkoztatás területén rengeteg 
ember csak azért, hogy a kormány propagandába ismét szerepeljen, hogy munkáltatás és az, hogy 
az a kormány milyen intézkedéseket hozott azért, hogy minél több ember dolgozzon. 
Hangsúlyozza, az csak statisztika volt. A mai kormánydöntések hatására egyre nehezebb olyan 
kétkezi embereket foglalkoztatni ezekért a bérekért, akik ebben a városban a város arculatáért 
mindent megtesznek. Utolsó gondolata. 2019-ben Miskolc város szavazott. Akkor, amikor az 
akkori vezetés nagyon szép, nagyon virágzó és eredményes munkájára kimondták az ítéletet. 15 
választókerületbe Frakcióijuk nyert, 4 választókerületben sajnálatos események miatt nem, de 
egyébként ott is nagy volt rá az esélyük. Azt gondolja, hogy 2022. április 3-án ugyanez a szituáció 
lesz. A kormány munkájára is 12 év után a választópolgárok szavazni fognak. Szerinte helyesen 
fognak dönteni mellettük.  
 
Bajusz Gábor: Meghallgatta, hogyan takarékoskodnak, ahogyan azt is, hogy 180%-on teljesítenek, 
ami örömteli. Mégis azt érzi, hogy sajátos ez a takarékoskodás. Azért mondja ezt, mert a vezetés az 
elmúlt időszakban beszerzett egy 25 millió forint értékű gépjárművet, amivel a városvezetés 
közlekedik. Azt mondják erre, hogy spórolás. Szerinte ez nem az. Kéri a vezetéstől, hogy a 
következő költségvetésben ne szorítsanak helyet ilyen luxus kiadásoknak. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Azt gondolja, hogy ez nem volt egy helytálló kijelentés. 
 
Dr. Simon Gábor: Türelmesen hallgatta a Fidesz-KDNP képviselőjének a felszólalását, és 
türelemmel fogja hallgatni azt a következő percekben vagy akár órákban is. Ugyanis várja a nagy 
durranást a Fidesz-KDNP képviselőitől. Molnár Péter úgy kezdte, hogy nem túl rózsás a helyzet. 
Erre azt tudja mondani, hogy jó reggelt kívánok! Két év után rájött, hogy a helyzet nem túl rózsás. 
A kormány ezt okozta Miskolccal, és valamennyi nagyvárossal. Csak azt nem tudja, hogy erre miért 
2 év után kellett rájönni, hogy nem túl rózsás a helyzet. Segítettek, mert az elmúlt két évben 
folyamatosan átadták ezeket az információkat minden frakciónak és a miskolciaknak is. Az mind 
rámutatott arra, hogy azok az elvonások, amik bekövetkeztek, az hol fogja hátrányosan érinteni a 
várost. Mindenki tudja azt, hogy a költségvetés viszonylag egyszerű történet, még akkor is, hogyha 
számos részterülete van. Ha lecsupaszítják, akkor azt mondhatják, hogy a költségvetésnek van 
bevételi oldala és kiadási oldala. Ha ez a költségvetés helytelen lenne, akkor gondolja, hogy a Fidesz-
KDNP Frakció nem nyugdíjjal és egyéb dologgal, hanem erre rávilágított volna, akár írásban. Az 
eddigiek alapján teljesen nyugodt. Azért nyugodt, mert a kiadási oldalon a Fideszes képviselők nem 
tudtak egy forintot sem felhozni arra, hogy ez a városvezetés nem felelősen és nem takarékosan 
gazdálkodik. Akkor nem lenne nyugodt, ha Fideszes képviselők javaslatai sorjáznának, hogy mi 
mindenre nem kell költenie a városvezetésnek a takarékosság címén. Egyetlen ilyen javaslatot sem 
mondtak, vagyis egy javaslatot igen. A régi slágertéma előkerült, hogy a Miskolci Televíziót 30 év 
működés után, és a miskolci újságot szüntessék meg. Ennyi telik a Fideszes képviselőktől, hogy a 
MIKOM-ot meg kell szüntetni. Azt is elmondták, hogy mire kellene költeni. A vezetés is tudja, 
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hogy elsősorban az MVK Zrt.-re. Hangsúlyozza, az MVK alapvetően három forrásból gazdálkodik. 
Az egyik a jegyár bevételek, ami az elmúlt 2 évben a pandémia miatt jelentősen csökkent. A másik 
az állami támogatás, ahogyan egész Nyugat-Európában így működik. 2019-ig a vezetés, a cég kapta 
az állami támogatást, a jelenlegi városvezetés, illetve a jelenlegi MVK nem. A harmadik az, ahogy a 
vezetés működtette 2019-ig a céget, az a hitel volt. 4-5 milliárd hitelt vettek fel, abból tankoltak. 
Amikor a hitel elfogyott, akkor csodálkoznak, hogy nem lehet tovább tankolni. Talán emlékeznek 
rá a Fidesz-KDNP képviselői is arra a csekkre, ami a Közgyűlésben volt kb. 1 évvel ezelőtt, amit 
Szopkó alpolgármester úr felmutatott. A Fidesz-KDNP képviselői most úgy emlékeznek arra, hogy 
rendkívül jól és ügyesen vezették a várost. Azt gondolja, hogy mindig ezt a csekket véssék a fejükbe. 
Több mint 10 milliárd forintot nem fizettek ki a közszolgáltatásokra, annak a terheit, a 
hiteltörlesztést a jelenlegi városvezetés még most is nyögi.  
 
Bazin Levente Dávid: Környezettudatosságban és zöldpolitikában Magyarország jelenleg, 2022. 
április 3-ig nincs a haladószellemiségű uniós tagállamok között. Úgy gondolja, helyi szinten mégis 
minden évben tesznek pár lépést ebbe az irányba. Egyre több a szelektív gyűjtőhely Miskolcon. 
Öröm, hogy egyre többen használják is azt. Új, kupakgyűjtő edények, piros szívek kerültek 
kihelyezésre a város több pontján, amik a vártnál is sikeresebbek. Rendkívül gyorsan megtelnek, 
nagy örömükre. Ez a régió, a Sajó völgye közismerten, uniós szinten régiós beosztásban 
kimondottan a sereghajtók között van. Ez jórészt a környezeti fekvésnek, de a felelőtlen tüzelésnek 
is köszönhető. A Nagy-Miskolc Programban megígért szmog-mérő rendszert, a „Hungary LIFE 
Projekt” keretein belül tavaly szeptemberben mutatták be, amelyet a Miskolci Egyetemmel közösen 
indítottak. Ez egy légszennyezettség-mérő rendszer kiépítését jelentette a város és környezete 60 
pontján. Jelenleg ezt élőben is lehet követni, rendkívül jól működik, friss adatokkal szolgál a 
városlakók részre, hogy láthassák, hogy milyen mértékű és milyen összetevőkből áll a 
környezetükben a szmog. A „minden éghető” szemléletet is szeretnék megváltoztatni, ezért részben 
felelős edukációval, részben a rászorult családok részére történő tűzifa támogatásával. Ezt nagyon 
erőteljes formában elindították, gyakrabban tudnak így nagyobb mennyiségű fához jutni a 
szociálisan rászorult családok. Ez nagyban hozzájárul a levegő minőségének javításához. Hatalmas 
léptékű faültetési és facserje gondozási akcióba is fogott a város. A választókörzetében a Torontáli 
és Tátra utcák fasorában lévő fáknak felmérték az állapotát, s amelyeket kellett, azokat sajnos ki is 
vágták. Hangsúlyozza, a következő lehetséges faültetési időszakban dupla mennyiségben tudták is 
pótolni. Nagyon sok mindent lehet felsorolni. Csak a tavalyi évben 150 önkéntessel összesen 100 
köbméter szemetet szedtek össze, csak Pereces és környékén. Ebben a dologban nem lehet 
megállni, legyen az kis- és nagydolog, kiemeli a szemléletformálás fontosságát. Elmondja, hogy 
keresik tovább azokat a forrásokat, amely ezt finanszírozhatóvá teszi, hiszen egy elég költséges 
fejlődési irányról van szó. Remélik azt is, hogy a környezetpusztítás kormányát, az élővizek 
kiárusítását, elárverezését Mészáros Lőrincnek és haverjainak, a nádpusztításokat, ezeket április 3.-
mal az emberek is meg fogják szüntetni.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Ismételten kéri képviselőtársait, hogy tartsák a 
rendelkezésükre álló időkorlátokat. 
 
Dr. Kovács László: Azt gondolják, hogy meg kell erősíteni azt, amit a vita elején elmondtak. A 
városvezető baloldali koalíciónak elégtelen az osztályzat, a város polgárainak viszont csillagos ötös 
azért, mert elviselik azt a helyzetet, ami akár a városüzemeltetésben, akár a közösségi közlekedésben 
fennáll. Ahhoz képest, ami a baloldali városvezetés alatt van, ahhoz képest, ami volt, ahhoz képest 
fejlődő várost adtak át 2019-ben a mostani vezetésnek. Nem örülnek a költségvetési előterjesztés 
azon részeinek, amikor azt látják, hogy az egyéni képviselői alapok hogyan alakulnak. El kell 
mondja, virágzó volt ehhez képest a 2019. előtti költségvetés. Kriza Ákos polgármestersége alatt 
volt akkora érdekérvényesítő ereje a frakciónak, hogy elérte a polgármesternél, hogy 6 millióról 8 
millióra, majd 10 millióra, majd 12 millió forintra emelkedett az a fejlesztési választókerületi alap, 



22 

amit a képviselő saját döntése alapján beruházásokra költhetett. Ebben a költségvetésben a tavalyi, 
a tavalyelőtti 6 millióra csökkent, ebben az évben pedig 8 millió forint lesz. Hozzáteszi, hogyha 3 
évet számolnak, 16 millió forint mínuszban tart az Önkormányzat ahhoz képest, ami a 2019. éviben 
volt. Ugyanígy a választóterületi alap is 2,5 millió forint volt az előző időkben, ami most továbbra 
is csak 2 millió forint. Itt újabb fél millió forintos három éves elmaradásról kell, hogy beszéljen. 
Sajnálatos módon a Velünk a Város Frakció képtelen a saját vezetésénél elérni. Annak örülnek, 
hogy azt látják az anyagból, hogy a kormány kompenzációjával az iparűzési adónak a visszapótlása 
a tavalyi 1 milliárd 350 millió forintról 1,7 milliárdra emelkedik. Azt is látják, hogy ez nagyjából már 
felosztásra is került, 500 millió a Városgazdának, 1 milliárd a közösségi közlekedésre. Az a nagy 
kérdés, hogy ebből milyen fejlesztések valósulnak meg, mert azt nem szeretnék látni, hogy úgy lesz, 
mint tavaly. Az példátlan volt a város életében, hogy május, júniusban derékig érő gaz lett, mire a 
Városgazda odaért bizonyos területekre. Nem szeretnék, ha ez a menetrend változat maradna. 
Hangsúlyozza, a lakossági fórumokon egy nagy kérés van, hogy állítsák vissza a 2019. előtti 
közlekedési viszonyokat, járatokat. Mokrai képviselő úr nincs itt, de neki mondja, hogy lehet a 
kormányinfón azt mondták, hogy nem kötelező a maszkviselés, ez azonban csak a kötelezőre 
vonatkozik, egyébként fakultatív mindenki használhatja, sőt, orvosnál javasolja is. Sokáig nevettek 
rajta évtizedeken keresztül, hogy jöttek az ázsiaiak, a japánok, a koreaiak és mindenki használta a 
maszkot. Most kiderült az elmúlt két évben, hogy ennek igenis nagy létjogosultsága van. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Annyit megjegyez, hogy a derékig érő fűnek a Borkuti 
tanácsnok úr által elmondottak voltak az okozói. Ezt követően három olyan nagygép beszerzésére 
került sor abból a nagyon nehéz költségvetési évben, amellyel megoldódott ez a probléma.  
 
Erdei Sándor Zsolt: Bazin képviselőtársához csatlakozna. Ahhoz, hogy a miskolciak életminősége 
megüsse végre az uniós mércét, elsődleges feladatként kell kezelniük a szemét és hulladékgyűjtést. 
A szelektív hulladékgyűjtés a legtöbb nyugati országban már kötelező érvényű. Itt sajnos egyelőre 
csak opcionálisan választható. Miskolc belterületi részén több helyen is találkozhatnak illegális 
szemétlerakó helyekkel, melyeket többnyire felelőtlen emberek, a környezettel nem törődve 
helyezik el. Ezeket az embereket edukálni kell, hogy miért fontos összegyűjteni a szemetet, miért 
érdeke neki is az, hogy ne szennyezze a környezetét se a látvánnyal, se a szaggal, se biológiailag, se 
kémiailag semmiképpen. Szeretnék azt elérni, hogy Miskolc szociálisan elmaradott lakhelyein se 
legyen divat a szanaszét heverő szemét, és az se legyen divat, hogy elviszik máshová és leteszik ott, 
ahol éppen eszükbe jut. A változást előidézni idő és pénz. Ők nem sajnálnák rá egyiket sem, viszont 
egyikben sem dúskálnak sajnos. Főleg anyagilag nincsenek eleresztve. Megjegyzi, Bábonyibércről 
több száz köbméter szemetet vitetett el az elmúlt években, aminek részben van eredménye. A másik 
égető probléma, ami sürgős megoldásért kiált, a belterületi utak minősége. A kátyúk sok helyen 
már-már Fideszes kormánytagokként viselkednek, átvették a hatalmat és gátolják a haladást. 
Miskolcon szinte kizárólag civil, lakossági összefogással lehet ma utat fejleszteni, vagy javítgatni. 
50-100 méterenként toldozgatni, amennyire éppen össze tudja dobni a bosszankodó szomszédság. 
Képviselőtársaival közösen tudják azt, milyen a lakossággal közösen utat építeni. Ezt azonban nem 
szeretnék rendszer szintre emelni, mert nem ez a megoldás. Az általa említett két problémakör 
megoldásának finanszírozását szinte kizárólag uniós forrásokból remélik prezentálni. Miért? 
Badány alpolgármester úr korábban kiválóan megjegyezte, a Városgazda esetében 2,5 milliárd forint 
hiányzik a normális működéshez, ahhoz, hogy a város nyugati színvonalon működjön végre, ahhoz, 
hogy úgy is nézzen ki, 3,5-4 milliárd. Ne is álmodjanak arról, hogy az Önkormányzat önköltségén 
felszámolja az illegális szemétlerakókat és a kátyúbirodalmakat. Sajnos, ez nem az a város, ahol 
jelenleg erre van pénz. Ide nem öntik talicskával a zsíros tendereket, mint Mészáros Lőrinc 
fejlesztéseihez. Itt nem adnak az infrastruktúra fejlesztésére, itt nincs közpénzégetés és közpénz 
mosoda. Itt csak tenni akaró, becsületes, boldogulni vágyó miskolciak vannak. Ezúton is 
megköszöni a lelkesedést, és az együttműködést. Miskolc megmutatja, hogy együtt többek, a 
kormányváltás a megoldás minden körzetben. 
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Borkuti László: Két gondolatot szeretne még megosztani az ellenzéki padsorokban ülő 
képviselőtársaival, akik arra sarkallják az övéiket, hogy ne szavazzák meg ezt a költségvetést. 
Folyton arra hivatkoznak, hogy mennyire szeretik Miskolcot és a miskolciakat. Erre csak azt tudja 
mondani az általuk emlegetett Kánaán 10 évében, hogy a Városgazdánál ősrégi gépek voltak, 
melyeket még Lenin elvtárs áldott meg személyesen, tehát körülbelül ilyen színvonalon 
működtették a várost. Ezt még tudná fokozni. Annyira megbecsülte az akkori vezetés a várost és 
lakóit, hogy szinte valamennyi közszolgáltatási cég élére máshonnan hoztak vezetőket, olyanokat, 
akik azt se tudták, hogy merre vannak Miskolc egyes utcái. Az akkori vezetésnek nagyon jók voltak 
ezek a szakemberek, mert garantáltan Fideszesek voltak. Amit már más is említett, hogy az 
ellenzéknek van egy bombasztikus javaslata, zárják be a Miskolci Televíziót, ne legyen újság, ne 
legyen „mikom.hu”, mert ez nem szolgálja a Fideszesek érdekeit. Azt gondolja, azt is el kell 
mondani, hogy 2019-ben a választás évében, amikor nagy propagandával jöttek az akkori 
ellenzékre, érdekes módon 319 millió forintot meg tudtak szavazni a költségvetésbe. Ezen felül 
pályázati úton tudtak forrást szerezni arra, hogy kiépítsenek egy 3D-s szuper stúdiót. Megjegyzi, a 
napokban volt a MIKOM-nál megnézni a körülményeket. Semmit nem talált ott, valószínű, hogy 
az előző Ügyvezető Úr ezt is magával vitte, amikor eltávozott.  
 
Hollósy Endre András: Egy gondolat erejéig reagál Borkuti képviselőtársa gondolataira. A 
„minap.hu” létezik, „mikom.hu” nem, de reméli összeszedettebb lesz a legközelebbi 
felszólalásakor. Mire van szüksége a miskolciaknak? Ez a költségvetés, és az elmúlt évi is tökéletesen 
jól bizonyította azt, ahogy az elmúlt 2,5 évben a miskolciak láthatták azt, hogy mi lenne ezzel az 
országgal, ha ilyen típusú szivárványkoalíció venné át az ország vezetését. Láthatják azt, hogy nem 
mennek a buszok, sem a villamosok, felmerült a szemét probléma és egyéb más tényezők. Isten 
óvja Magyarországot egy olyan koalíciótól, ami hat felé húzza ezt az országot. Elég, ha ezt a várost 
is ebből a szempontból ilyen szépen sikerült tönkretenni. Frakciója azt mondja, hogy a 
miskolciaknak elsődlegesen rendre, biztonságra, kiszámíthatóságra van szüksége. Nem hadováló és 
mindenkibe belerúgó miniszterelnök jelöltekre, mert nemcsak Magyarországnak, hanem 
Miskolcnak is erre a fajta biztonságra, kiszámíthatóságra van szüksége. Miskolcnak is 
Magyarországgal együtt kell előre mennie áprilisban. 
 
Bartha György: Elmondja, hogy ő is szokott utcafórumokra járni. Mindig felmerül az a probléma, 
ami már többször elhangzott, tömegközlekedés és Városgazda. Azoknak, akikkel szokott beszélni, 
tényeket szokott elmondani. A tények, amiket nem lehet cáfolni, hogy 2013-ban az akkori kormány 
minden magyar önkormányzatot, köztük Miskolcot is, nullázott. Ehhez képest 2019-ben, amikor 
Miskolc város lakossága leváltotta a Fideszes városvezetést mínusz 10 milliárd forint volt. Hat év 
alatt sikerült mínusz 10 milliárdot összehozni. 1990 óta egyetlen városvezetésnek sem volt ilyen a 
helyzete, mint most a világjárvány alatt, nem voltak olyan saját bevételkiesések, mint például a 
közlekedési vállalat esetében. Nem volt egy ilyen bosszúálló kormánya sem, akik a 2019-es 
nagyvárosi vereségeket egyszerűen megbosszulták ezeken a városokon az elvonásokkal. El kell még 
mondani, hogy 2022-re drasztikus energia áremelkedés volt. Ezek mind tények, ezeket meg lehet 
nézni. Miskolcnak ez plusz 3 milliárdot jelent. Ez a pénz milyen jó lenne akár a tömegközlekedésre, 
akár a Városgazdának. Az is tény, amit az utcafórumokon el szokott mondani, hogy 2015-2019. 
között 4 milliárd forintot az akkori városvezetés nem fizetett meg az MVK-nak, hanem hitelből 
működtette. 2020-ban közel 500 milliót, 2021-ben megint közel ennyit vont el a magyar kormány 
a miskolci tömegközlekedéstől, természetesen mint „segítség” címszó alatt. Amit már több 
képviselőtársa is elmondott, mindig egy picit kapnak, hogy ne halljanak nagyon éhen. A Fideszes 
képviselőkőn mindig csodálkozik, amikor hallgatja őket. 9 éven keresztül azonos színű kormány 
azonos városvezetés volt, mégis 2019-ben megköszönték nekik – nem is akárhogy – a miskolciak. 
Akkor hogy van ez? Erről kellene beszélni, és erről szoktak az utcafórumokon a miskolci emberek 
is.  
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Révész Péter: Hollósy képviselőtársa megszólította, reagálni kíván. Az enyhe túlzás, hogy nem 
mennek sem a villamosok, sem a buszok. Igaz, kevesebb megy, mint 2019-ig, de azt tudják jól, hogy 
miért van. Nem fogja és nem teheti azt, hogy hitelből finanszíroz, hogy megrendeli a szolgáltatást 
és nem fizeti ki. Nem teheti, és nem is fogja megtenni. Takarékosan működtetik az MVK-t. Az a 
pénz, ami itt van, amit erre tudnak a költségvetésben tenni, erre elegendő. Ha számokról akarnak 
beszélni elmondja, ahhoz, hogy a Fideszesek által hiányolt, és természetesen a lakosság által is 
hiányolt 2019 előtti szolgáltatás álljon helyre 2,2 milliárd forint hiányzik. Ez csak a fele annak, amit 
a Fidesz nem fizetett be nekik. 
 
Molnár Péter: Az előbbi hozzászólása végén még arra is rá szerette volna irányítani a figyelmet, 
hogy ebben a költségvetésben nagyon sok olyan dolog van, amely abszolút nem előremutató, és 
amely a 2019 előtti időszakhoz képest jócskán visszaesés. A Kulturális Bizottság által felosztható 
Mecénás és Idegenforgalmi Alap keretek szinte megalázóan kevés keretösszeget tartalmaznak, 
melyek korábban jóval nagyobbak voltak. Példaként hozza fel, hogy a miskolci diáksport 
támogatása már-már csak jelképes. Jó szívvel támogatja a miskolci ifjúsági életet. A Célpont 
Közösség tér majd tízszer ennyi támogatásban részesült 2019 előtt, mint amit most a költségvetési 
soron terveznek rá. Nem tudja, hogy ebből hogyan fog működni. Képviselőtársai elkezdtek nagyon 
az országos politikai dolgokról beszélni, ami talán most a kampányidőszakban természetes is. 
Kijelenti, hogy Magyarország gazdasága egyértelműen jól teljesít. A magyar kormány úgy döntött, 
a Fidesz-KDNP úgy döntött, hogy ezek a pozitív hatásokat, a növekedést egyértelműen érezteti a 
lakossággal. Nem szabad megfeledkezni a rezsicsökkentésről, hogy mennyi lenne az ára a 
földgáznak és az áramnak, ha nem lenne rezsicsökkentés Magyarországon. Ne feledkezzenek meg 
azokról az eredményekről, amelyeket Miniszterelnök Úr tavaly ősszel bejelentett, hogyha 
Magyarország gazdasága elér egy bizonyos növekedési szintet, akkor abból részesülni fog a 
lakosság. Éppen ezért következett be az, hogy a miskolci nyugdíjasok 8,7 milliárd forintnyi 
nyugdíjat kapnak a nyugdíjemelésnek és a 13. havi nyugdíjnak köszönhetően. A miskolci családok 
és fiatalok pedig kicsit több mint 10 milliárd forintot kaptak meg vagy vissza, egyrészt a tavalyi 
befizetett SZJA visszatérítésnek köszönhetően. Másrészt már február elején a januári bérüket a 25 
éven aluli miskolciak is úgy kapták meg, hogy személyi jövedelemadót nem kellett fizetniük, ami 
több mint 40 ezer forintos nettó növekedést jelent a bérükben. Véleménye szerint ez nagyon 
jelentős. A költségvetésben a helyi adóbevételek növekednek, ami annak köszönhető, hogy 2010-
2019 között számtalan cég és nagyvállalkozás idejött Miskolcra, és az ő iparűzési adóbevételüket 
élvezi már az Önkormányzat. Ennek örülnek, azt viszont hiányolják, hogy a jelenlegi 
Önkormányzat mikor tud már ilyen nagy beruházásokat idehozni Miskolcra, hogy még tovább 
tudjon növekedni az iparűzési adóbevétele a városnak. A miskolciak azt érzik, azt látják a 
kormányzati döntésekből, hogy a kormány támogatja őket. Az önkormányzati döntésekből viszont 
azt érezhetik a miskolciak, hogy a jelenlegi Önkormányzat nem támogatja őket. Többen 
rávilágítottak arra, hogy kevesebb mint egy hónap múlva országgyűlési választás lesz. Bízik abban, 
hogy a miskolciak is józanul döntenek, látják, hogy a szivárványkoalícióval hogyan nem működik 
egy város, és látni fogják, érzik azt, hogy a Fidesz-KDNP kormány, hogy működteti az országot, 
és hogyan menne tovább az ország szekere.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Szintén bízik benne, hogy a miskolciak látni fogják, mint 
ahogyan nyilván látják azt is, hogy 700 forint a kenyér és 1000 forint környékén jár lassan az olaj. 
Az anyukája kiszámolta, hogy az ő 90 ezer forintos nyugdíjából hány napra elegendő ez a 
többletforrás. 
Bazin Levente ügyrendi felszólalási szándékot jelzett, megadja a szót.   
 
Bazin Levente Dávid: Tájékoztatni szeretné a Közgyűlést, hogy 12 év után rekord szintre gyengült 
a forint. 
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy ez nem ügyrendi kérdés volt. 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Hiányolta a tapsot. Ezzel együtt őszintén reméli azt, hogy amit a 
Fidesz-KDNP-s képviselőtársai eben a vitában elmondtak, maguk sem hiszik el. Ha ez így lenne, 
akkor az valami irtó nagy felkészületlenséget jelezne ezzel az előterjesztéssel kapcsolatban. Azt 
mondták a vezetésnek, hogy elégtelen az érdemjegy. Erre válasza, hogy nem a Fideszes képviselők 
fogják őket osztályozni, hanem a miskolci választópolgárok. Ezt majd a miskolciak eldöntik, 
hagyják meg ezt a lehetőséget nekik. Elégtelen lesz majd a kormány értékelése, hiszen a NER 
Miskolcon kapott egy sárga lapot 2019. évben, és vélhetően kapni fog egy piros lapot is 2022-ben. 
Azt mondják, hogy elégtelen, amit csinál a vezetés, de kérdése, mi lenne az elégséges. Mondják 
meg, mert számottevő strukturális jellegű módosítással nem érintették ezt a költségvetést. A 
Fideszes képviselők sem hihetik el, hogy azt a több 10 milliárd forintos lyukat, amit az előző 
városvezetés és a mostani kormány ütött ezen a költségvetésen, az majd lufikkal betömhető. Ez a 
MIKOM lufi, amit próbálnak most nagyra fújni. Ez a vezetés adott lehetőséget. Elmondja, hogy 
30 éve ilyen korai időszakban nem egyeztetett senki az ellenzékével. Ez a vezetés ezeket az 
egyeztetési köröket lefutotta, kikérték a véleményüket. Teljesen okszerű, jogos felvetéseket, 
fejlesztési igényeket fogalmaztak meg – utal Deák-Bárdos képviselőre –, de magát a költségvetést 
érintő strukturális, nagy jelentőségű módosítást nem javasoltak. Az ellenzék mondta, hogy a 
bevételek növekednek, de ha felkészültek lennének, láthatnák, hogy a kiadásaik sokkal nagyobb 
mértékben növekedtek ennél. Érti, hogy kampány van, de nagyobb felkészültséget, felelősséget kér. 
Nehezen érti a Fidesz-KDNP-s képviselőket. Kérdése, hogy Bajusz képviselőtársa úgy gondolja, 
hogy abból lenne pénz, ha a Fidesz-KDNP ülne itt helyettük és összekacsintanának valakivel a 
parlamentben? Fogalmazzanak meg javaslatokat, hogyan teremtsen forrást a jelen vezetés, mert ezt 
nagyon hiányolja ebben a vitában. Úgy látja, hogy a bíró már nyúl is a piros lapért, hiszen ennek a 
költségvetési helyzetnek egyetlen egy feloldása lehet. Az, hogy egy felelős, az önkormányzati 
finanszírozásért is felelősséget érző kormány kerül ennek az országnak az élére. Azok a források, 
amik hiányoznak a városnak a működéséből, működtetéséből, azok itt lesznek Miskolcon. Elhiszi, 
hogy ki van adva minden Fideszes képviselőnek még önkormányzati szinten is, hogy hozzanak fel 
mindent a költségvetési vitába, ami közvetlenül nem érinti ennek a városnak a gazdálkodását. Kéri, 
hagyják ezt. Azzal, hogy innen, közvetlenül az Önkormányzattól forrásokat vonnak el, ahogy az 
előbb is jelezte, húsbavágóan, konkrét módon a miskolciakat is bántják a kormányzatból. Több 
felelősséget, több felkészültséget kér. Hogyha bármelyikkel rendelkeznek, akkor egész biztos 
abban, hogy meg fogják szavazni az előterjesztést.  
 
Szilágyi Szabolcs: Hallhatták ma a Fideszes kiváltságosokat megszólalni, és nem mehet el szó 
nélkül a mellett, hogy hogyan próbálják párhuzamba állítani az ő sarukat, beállítva jelen vezetés 
hibáinak szemben saját magukkal. Szeretné az igazságot párhuzamba állítani a Fideszes 
propagandával. Láthatják, hogy keményen dolgoznak, míg a Fideszesek jachtoznak. Nekik 2 millió 
forint évek munkája, míg a Fidesznek egy napi lopás. Ők munkából élnek, addig a Fidesz belőlük. 
A többségnek 8 hónap várólista, nekik magánkórház. A városvezetésnek forráshiányos MVK, 
nekik helikopterezés. Ezek után azt tudja mondani, hogy Isten óvja Magyarországot és Miskolcot 
még egy Fidesz kormánytól. 
 
Dr. Kovács László: Elég nehéz megszólalni ekkora ostobaság után, amit most hallottak. Sajnos 
úgy tűnik, hogy a baloldali képviselők, a baloldali koalíció semmit nem tanul, továbbra is azt mantrát 
hajtják: Fidesz a felelős. Frakciótársai is elmondták, mi volt 2019 előtt. Emlékezteti baloldali 
képviselőtársait, hogy Debrecen, Szeged, Pécs és Győr, Magyarország többi nagyvárosa nem ilyen 
panaszokkal van. Ezek a nagyságrendek csak Miskolcra jellemzőek. A baloldal nézzen magába és 
gondolkodjon el rajta. Emlékei szerint Bartha képviselőtársa mondta a 10 milliárdot. Elmondja, 
nem látták még lebontva, de szintén elmondhatnák, hogy 36 milliárddal vették át 2010-ben, 2019-
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ben pedig 10 milliárddal. 26 milliárdot hozott rajta. Hogy van ez? Nagyobb önmérsékletet kér és 
nagyobb becsületességet. 2010-2019. között ehhez képest, ami most van, ahhoz képest, ami 2010 
előtt volt egy fejlődő várost adott át a Fidesz-KDNP. 
 
Kozma Istvánné: Felszólalásában elmondja, hogy jelenleg káosz van a közlekedésben, korábban 
egy flottul működő tömegközlekedés volt. Az, hogy valamit összehangoltan, logikusan, a 
lakosoknak megfelelően összeállítsanak, az nem pénzkérdés, hanem szakmai. Itt ez a legnagyobb 
probléma, a vezetésnél ez hiányzik. Próbáljanak olyan menetrendet összeállítani, ami a miskolci 
lakosoknak megfelel, ne önmaguknak tegyenek pozitív visszajelzéseket. Annyi telefont, személyes 
megkeresést, mint a közlekedési vállalat menetrendjével kapcsolatosan, nem kapott még soha, és a 
mai napig folyamatos. Kéri, vegyék figyelembe a miskolci lakosok igényét.  
 
Bartha György: Személyes megszólítás okán kért szót. Szeretne erre a felszólalásra azt mondani, 
amit Frakcióvezető Úr mondott, hogy meg kellene nézni, hogy dr. Kriza Ákos volt Polgármester 
Úr, és Káli Sándor volt Polgármester Úr milyen tartozás összeget írt alá, mert biztos, hogy nem 36 
milliárdot. Ez megint a szokásos Fideszes propaganda, a hazugság része, semmi más. 2013. évben 
le lett nullázva Miskolc költségvetése. Nem kell arra nagyon büszkének lenni, hogy csak 10 milliárd 
mínuszt csináltak 6 év alatt. Ez szégyen! 
 
Szarka Dénes: Elhangzott néhány olyan dolog, amire úgy érzi, reagálnia kell. Az egyik az, amire 
úgy tűnik, hogy folyamatosan reagálni kell, hogy még mindig nem kaptak választ arra az ellenzéki 
padsorokból, hogy miért nem fizették ki az MVK szolgáltatásának a díját 2019 előtt. Jól és flottul 
működő közlekedésről beszélnek, de nem volt kifizetve az a pénz, amiből működött, egy lufit fújtak 
fel. A flottul működés kapcsán elmondja, hogy sztrájk helyzetek voltak, amiket elfojtottak, sofőr 
hiány volt, tehát komoly problémákat tudtak még így is összehozni a közösségi közlekedésben 2019 
előtt. Utána pedig itt hagytak egy felhalmozott számlát, majd a kormány bosszúja következett. A 
tömegközlekedéstől is elvonták többek között azokat a forrásokat, ami egyébként a színvonal és 
futásteljesítmény fenntartásához szükséges lett volna. Természetesen szeretnének fejleszteni, 
szeretnék azt, hogy a közösségi közlekedés fejlődjön. Jelen pillanatban – ahogy ez is többször 
elhangzott – a költségvetés helyzete azt teszi lehetővé, a növekedő árak, az elvont állami 
támogatások és az egyéb problémák miatt fenntartsák a közösségi közlekedés színvonalát. Amint 
lehetőségük nyílik rá, és reméli, hogy az áprilisi kormányváltás után így lesz, akkor a természetesen 
a tömegközlekedés színvonala javulni fog. Szóba került a MIKOM kérdése. Már többen elmondták 
előtte a gondolataikat ezzel kapcsolatban. Egyrészt arra, hogy semmilyen közérdeket nem szolgál a 
MIKOM, az a válasza, hogy a Közgyűlés elején Polgármester Úr mondta, hogy például a miskolci 
hírközlésen keresztül tudhatják meg azt a miskolciak, hogy milyen módon lehet adományokat 
eljuttatni a háborútól szenvedő honfitársaiknak, illetve az ukrán állampolgároknak. Kérdezi, ez mi, 
ha nem közérdek. Ugyanígy a közlekedési problémákról, közlekedési változtatásokról, a 
mindennapi kérdésekkel érintett miskolci ügyekről is innen tájékozódhatnak. Az, hogy ezekből a 
padsorokból propagandát emlegetnek a MIKOM kapcsán, az vagy valamiféle nagy bátorságra, vagy 
valami egészen sajátos humorérzékre vall. Elég csak fellapozni az archívumot, bármely 2019. 
október előtti Miskolci Naplót, nézzék meg azt a gyűlölködést, gyűlöletkeltést, hazugságáradatot. 
Erről Alpolgármester Úr is elmondta, hogy bíróságon is elmarasztalták az akkori MIKOM-ot. 
Nézzék meg és hasonlítsák össze azt az újságot a mostanival. Arról nem is beszélve, hogy milyen 
mennyiségű pénz megy el propagandára állami szinten a kormány döntésének köszönhetően, 
miközben az önkormányzatokat kivéreztetik és kiéheztetik. Hasonlítsák össze egy közmédiának 
csúfolt M1 költségvetését azokkal a pénzekkel, amik az önkormányzatoktól most hiányoznak, vagy 
például a miskolci közösségi közlekedésből is hiányzik. Ezt kéri tegyék meg, mielőtt ítélkeznek. 
 
Cseléné Figula Edina: A városvezetés számára nemcsak az a fontos, hogy a kötelező feladatokat 
ellássa, hanem az is, hogy egy-egy terület fejlődni tudjon. Az, hogy egy városrészben mi az, ami 
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fejlesztésre vagy javításra szorul, azt a körzet képviselője tudja leginkább. 2021. évben rendelkezésre 
állt egy képviselői alap, amit tetszőlegesen lehetett használni a körzetben. Ezt a saját körzetében, 
Martin-kertvárosban és Szirmán sajnos nagyban befolyásolta az Y-híd építésének rossz 
előkészítése. A fejlesztési alap nagyrészét így elvitte az az elterülő út melletti járdaszakasz kialakítása. 
A Somlai utat nagy járműforgalom jellemzi az építkezés óta. Az ott élők járda hiányába az úttesten 
közlekedtek, ami balesetveszélyes volt. Elmondja, hogy a járda elkészült, reméli mindenki 
megelégedésére. Közvilágítás bővítés volt a Temes, Vadvirág és a Somlai utcákban. Parkosítás 
történt a Kisfaludy és Alföldi utca kereszteződésen, pihenőpadok kihelyezésével. Régóta kért 
felfestés készült el a szirmai temető parkolójában. Egy jól sikerült rendezvényt is sikerült támogatni 
júliusban a Szabadidő Kulturális Egyesület szervezésében. Ennél sajnos jóval több a megoldandó 
feladat, olyan is, ami sokmilliós fejlesztés, de olyan is, ami megközelítőleg 5 milliárdos fejlesztés. Ez 
utóbbi Martin-kertváros és Szirma csapadékvíz elvezetése. Ezt se a jelenlegi, se a múltévi 
költségvetésből nem lehetett kigazdálkodni, de nem lehetett a 2019 előtti dübörgő gazdaságban 
sem. Nagyon fontos, hogy rendelkezésre álljon a képviselő által felhasználható alap a körzet 
érdekében, de még fontosabb, hogy olyan országvezetés legyen, aminek fontos az élhető város, és 
olyan helyi képviselők a parlamentben, akik az itt élők érdekében képesek és tudnak dönteni. 
Minden összeg jól jön, amit a körzet érdekében el tudnak költeni a költségvetésből, a teljes 
csapadékvíz elvezetés felújításához kormányzati segítség és egy stabil költségvetés szükséges. Ehhez 
felelős döntéshozókra van szükség a parlamentben a mostaniak helyett.  
 
Dr. Simon Gábor: A mai napon talán az MVK volt az egyik olyan téma, amiről a legtöbb szó esett. 
Szeretné emlékeztetni azokat a képviselőtársait, akik nem tudnak visszaemlékezni 1-2 évvel ezelőtti 
időszakra, hogy akkor a város kb. 1,5 milliárd forintot fordított az MVK Zrt.-re a költségvetéséből. 
Ha látják, a jelenlegi városvezetés mindent elkövet, hogy ezt a támogatást növelje. A mostani 
költségvetésben szerepel alapként a 2,3 milliárd, valamint a 3,3 milliárd forint is. Ez a vezetés 
minimum ennyit szeretne és ennyit szán az MVK Zrt.-re. Ez azt jelenti, hogy Miskolc városa 2022-
ben több mint a dupláját fogja adni a közösségi közlekedés működtetésére. Ennek ott van 
jelentősége, hogy például azt mondta Kovács László, hogy vannak a költségvetésben 
többletbevételek, és ezt meg is jelölte, 1,8 milliárd forintban. Elmondja, hogy 1,5 és 3,3 milliárd 
között pont ott van az 1,8 milliárd, amit hiányolt. Ezt az egészet a jelenlegi városvezetés az MVK-
ra akarja fordítani. Mégis felteszi azt a kérdést akár az MVK-nál, akár a város egyéb működésénél, 
hogy ez brutális gázár emelkedés és villamos energia emelkedés, ami bekövetkezett az elmúlt 
féléven belül, azért ki a felelős. Ha erre válaszolni szeretne, akkor többfajta válasz hangzana el. Egy 
egészen biztos, nem Miskolc Megyei Jogú Város a felelős érte, és nem a jelenlegi városvezetés. A 
gázár eddigi változása havi szinten 20 millió forint a 75 gázüzemű busznál, de ez csak a növekedés. 
A közvilágítás növekedése, ami háromszorosára ment fel egy félév alatt, ezt mind ki kell 
gazdálkodni, és erre 2022. évben is kísérletet fognak tenni. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Folytatná a hozzászólásokat. Amikor felelőtlenségről és 
alkalmatlanságról hall, akkor óhatatlanul az eszébe jut egy 2020 elején olvasott intézményi 
átvilágítási anyagból egy mondat. Abban arról van szó, hogy miskolci diákokat éveken keresztül, 
szóbeli polgármesteri utasításra szállított az MVK Zrt. A szóbeli utasításnak nyilván nem volt 
szerződéses alapja és nem volt kifizetés sem. Csak egy példa arra, hogy miről beszélnek akkor, 
amikor a hiányzó összegekről szólnak. Amikor arról hallanak, hogy sorolják sorban egymás után 
képviselőtársai, hogy mi mindenre kellene több pénz, akkor azt kell mondja, rendkívüli módon 
egyet tud érteni a kultúrával, a szociális intézményekkel, a tömegközlekedéssel, a 
városüzemeltetéssel, mindennel. Egyetlen dolgot hiányol, azt viszont nagyon, hogy megnevezzék 
azt a forrást, hogy miből. Nem a 240 millió forintról beszélnek, amit a MIKOM jelent. Azt 
mindannyian láthatják, hogy nagyságrendekkel több pénzekről kell, hogy beszéljenek. Felmerül a 
kérdés, hogy honnan vegyék el azt a pénzt, amit a felszólalók más területekről hiányolnak? Amikor 
fejlesztésekről beszélnek, és azzal szembesül bárki, aki Miskolc szociális intézményeiből elmegy, 
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hogy olyan alapvető hiányosságok vannak az intézményekben, amelyek évtizedek óta görgetett 
hiányosságok. Amikor elektromos hálózatok felülvizsgálatát nem végezték el időben, akkor miről 
beszélnek? Van látványpékség, meg valódi, érdemi munka. 
Megállapítja, hogy nincs további hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
3. napirend:  Javaslat a személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról, 

szociális szolgáltatásokról, azok igénybevételéről és a fizetendő térítési 
díjakról, valamint a köznevelési intézmények étkeztetéséért fizetendő 
térítési díjakról szóló 26/2018. (XII. 17.) önkormányzati rendelet 
módosítására 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Csiszárné dr. Sajgó 
Erika aljegyző asszonyt. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló törvény, valamint 
a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló törvény alapján a személyes gondoskodást 
nyújtó ellátások formáiról, azok igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról a fenntartó 
önkormányzatnak rendeletet kell alkotnia. A hivatkozott törvényi előírások között az is szerepel, 
hogy az intézményi térítési díjat, és az úgynevezett szolgáltatási önköltséget tárgyév április 1. napjáig 
kell megállapítania a fenntartónak. Ennek a jogszabályi kötelezettségnek szeretnének eleget tenni 
ezzel az előterjesztéssel. Az anyag előkészítésekor figyelembe kellett venniük a veszélyhelyzettel 
összefüggő átmeneti szabályokról szóló azon törvényi rendelkezést, amely 2020. december 18. 
napjától gyakorlatilag nem teszi lehetővé, hogy az Önkormányzat által nyújtott szolgáltatásokért 
megállapított díjakat megemeljék. Tény, hogy van egy kivétel a rendeletben, mégpedig az, hogyha 
a rendelet hatályba lépése előtt kötött szerződés alapján, amely legalább kétéves vagy határozatlan 
időtartamú, a felek megállapodnak az áremelés összegszerűségében, akkor lehetőség van ilyen 
emelésre. Ez a jogszabályi kivétel lehetőséget adna az Önkormányzatnak arra, hogy a 
nyersanyagnorma szakági inflációval növelő emelésére sor kerüljön. Kiemeli azonban, hogy az 
Önkormányzat fokozott figyelmet fordít az idősekre, az ellátást igénybevevő rétegekre, illetve 
azonosul ezen törvényi előírásnak azon célkitűzésével, hogy a koronavírus világjárvány okozta 
nemzetgazdasági hatásokat ilyen módon is enyhíteni tudják. Ezért az előterjesztés a 2022. évi térítési 
díjak tekintetében emelést nem tartalmaz, csupán a szolgáltatási önköltségek megállapításáról szól.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztést. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta 
az rendelet elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Kovács László: Ez egy klasszikusan olyan előterjesztés, amit támogatni kell, és szerinte lehet 
is. Az ellátottak érdekeit szolgálja és üdvözlendő Frakciójuk részéről is, hogy nem történik olyan 
díjemelés, ami érintené magát az ellátottakat. Példaértékűnek nevezi és megköszöni. 
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Fodor Zoltán: Kéri Alpolgármester Asszonytól, hogy amennyiben felszólalása meghaladja az öt 
perces időkeretét, legyen lehetősége a három perces folytatásra. 
 

Alpolgármester Asszony jelzi a jóváhagyást. 
 
Fodor Zoltán: Fideszes képviselőtársai a sajtóban nagy vehemenciával támadták a jelenlegi 
városvezetést, és azt szajkózták, hogy miért nem emelnek a normatíván, miért hatnak oda, hogy 
nagyobb és jobb minőségű legyen az adag, amit a gyerekek, az idősek, egyszóval mindazok 
fogyasztanak, amely ételt a cég elkészít. Sajnos egyetlen szóval sem említik meg, hogy 2017-ben egy 
előnytelen szerződést kötöttek. A jelenlegi városvezetés érdeke is az, hogy minél jobb minőségű 
ételt kapjanak azok, akik ezt igénybe veszik, és jobb legyen a minősége, és nagyobb a mennyisége. 
Ez közös érdek. Két példán keresztül is szeretne rávilágítani, hogy miért előnytelen ez a szerződés. 
Egy példán keresztül ismerteti. 2017-ben köttetett a szerződés, melyben egy óvodai alapanyag 
normája akkor 190 forint volt. Megjegyzi, azért ennyi, mert az akkori Közgyűlés ennyit határozott 
meg. Ugyanakkor a cég 190 forintos rezsidíjat is felszámol. Amikor kivitte az ebédet, uzsonnát, ami 
akkor 51 forint volt, és kiszámolta szintén az 51 forintos rezsidíjat is. Ezek az összegek adagonként 
értendők, és most még kacifántosabb tételeket sorol. Kivitték ugyanazon szállítás alkalmával az 
úgynevezett diétás ételeket is, ahol egy ebéd összege 380 forint volt, ami az alapanyagára, de a 
rezsidíj 456 forint. Ha elfogadja, hogy a rezsidíjba benne van a kiszállítás díja is, ugyanakkor ezt 
ugyanazzal a fuvarral viszik ki, akkor hogyan lehet a rezsidíj majdnem duplája? Szerinte egy jogtalan 
és brutálisan túlárazott tétel ez az egész. Amennyiben ezeket a tételeket beszorozza a darabszámmal 
és az elmúlt öt évvel, az több száz millió forintot tesz ki. Ezt a szerződést megkötötte a céggel 10+5 
évre az előző városvezetés. A szociális törvény értelmében az Önkormányzat nem is köthette volna 
meg ilyen hosszú időtartamra, mint az el is hangzott. Felteszi a kérdést, aki Kriza Ákossal, akkori 
polgármesterrel aláírták a szerződést, nem tudták ezeket, esetleg nem értettek hozzá? Azt nem is 
meri feltételezni, hogy szándékosan hozták ilyen helyzetbe az Önkormányzatot. Ez a túlárazott 
szerződés lehet, hogy kimerítette a csalás vagy sikkasztás tényét. Nem tudja, nem jogász. Reméli, 
hogy az arra illetékesek ki fogják vizsgálni ezt a szerződést, különös tekintettel a felszámolt 
rezsidíjakra. A Fideszes képviselők számon kérik a mostani városvezetést. Neki az jut eszébe, hogy 
állandóan a közlekedés anomáliájáról beszélnek, rendszeresen számon kérik a vezetést. Három éve 
azonban arra nem hajlandóak felelni, hogy az MVK-nak miért nem fizették ki a 4,1 milliárdot 2015 
óta, illetve a kilenc év alatt felhalmozott 670 millió forintot szintén az MVK-nak, mert a 10%-os 
bérlet megtakarításból ennyit kellett volna. Ez az a bizonyos közel 5 milliárd forint, ami ma már 
nagyon sokszor elhangzott. Egy gondolatra meg kíván állni. Egyetlen ember volt a korábbi 
városvezetésből, aki ezen a pulpitusi helyen válaszolt. Amikor Mokrai képviselőtársa megkérdezte 
tőle a 2020. évi költségvetés tárgyalás során, akkor Polgári Mátyás, akkori Főosztályvezető Úr 
elismerte, hogy nem fizették ki a 4,5 milliárdot. Elég halkan mondta, Mokrai képviselő úr meg is 
kérte, hogy mondja hangosabban. Főosztályvezető Úr elismerte, hogy 4,5 milliárd forintot valóban 
nem fizettek ki az MVK-nak. Ugyanakkor nem beszélt arról, hogy miért nem. A 2010 előtti 
városvezetés több mint 100 millió forintot fordított arra, hogy a törvényt betartsa, vagyis a HACCP 
rendszert minden egyes konyhán be kellett vezetni. Leegyszerűsítve ez azt jelenti, hogy mindennek 
rozsdamentesnek kellett lennie. Ezeket a rozsdamentes dolgokat, mindent odaadott az előző 
vezetés ingyen és bérmentve ennek a cégnek. Megjegyzi, nemcsak a rozsdamentes edényeket, 
amiket a város több mint 100 millió forintért vásárolt meg 2010 előtt, vittek el a konyhákról, hanem 
odaadták az ott felhalmozott hűtőszekrényt, fagyasztóládákat és- edényeket, mindent. El kell 
mondani, hogy körülbelül 400 millió forint EU-s pénzt is nyert ez a cég annak idején pályázaton. 
Tehát elvittek mindent, amit a városvezetés korábban megvett, EU-s pénzt is kaptak, és egy 
túlárazott számlát fizettettek ki. Elhozta magával a decemberi számlát, mely 155 millió forint, ami 
tartalmazza a bölcsőde, óvoda, általános iskolás, középiskolás, felnőtt szociális gondozóház 
költségét. Ez a 155 millió forint azt jelenti, hogy ennek több mint a felét egyszerűen rezsidíjba 
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felszámolják. A volt 100-as MTA-ba főznek, ami az Önkormányzaté. Ami nagyon érdekes, hogy 
odaadták a cégnek az épületet. Megfőzik az ételt, kiszállítják, olyan rezsidíjat számláznak, ami nem 
világos, hogy hogyan jött össze, és még a felhasznált vizet, áramot, gázt, ami kell egy főzéshez, 
mindent az Önkormányzat fizet. Ez a világ egyik legjobb bulija. Megjegyzi, hogy ez a KEM Kft. 
Mészáros Lőrinc érdekeltségébe tartozó cég. Gyakorlatilag óriási pénzek mennek el, pedig azt 
hitték, hogy minden rendben van. Ha nem jöttek volna a Fideszes képviselők ezzel balhézni, akkor 
nem is nézett volna utána, azt hitte volna, hogy minden rendben van. Kéri Polgármester Úrtól, 
hogy indítson el egy vizsgálatot. Reméli, hogy ezt az étkeztetési szerződést átvizsgálják, és lesz 
valamilyen pozitív változás, mert úgy gondolja, hogy ez így nem mehet tovább.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs további hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
4. napirend: Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének 
megállapítására a 2023-2025. évekre 

 
Varga Andrea Klára: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető urat.  
 
Szilágyi Kornél: Az Államháztartásról szóló törvény 29/A szakasza értelmében a Közgyűlésnek, 
a költségvetési rendelet megalkotását megelőzően, határozatban kell elfogadnia a Stabilitási törvény 
és a kapcsolódó kormányrendeletben foglalt részletszabályok szerint bemutatott saját bevételek és 
adósságot keletkeztető ügyleteknek az összegeit, a költségvetési évet követő három év 
vonatkozásában. Ennek az előírásnak tesznek eleget jelen előterjesztésben. A Stabilitási törvény 10. 
§ (5) bekezdése értelmében az Önkormányzat adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettsége az adósságot keletkeztető ügylet futamidejének végéig egyik évben sem haladhatja 
meg az Önkormányzat adott évi saját bevételeinek 50%-át. Ennek a felső limitnek, a középtávú 
kitekintés során végig érvényesülnie kell. Elmondja, hogy 2022. év, illetve az adósságot keletkeztető 
ügyletek futamidejének végéig jelenlegi számítások alapján a Stabilitási törvényben foglalt 
feltételnek az Önkormányzat megfelel.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslat elfogadását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező képviselő, a vitát lezárja.  
 

 
5. napirend: Javaslat telepítési tanulmányterv és a kapcsolódó településrendezési és 

tervezési szerződés jóváhagyására, valamint kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítására a Miskolc Déli Tudományos és Technológiai Park területén  

 
Varga Andrea Klára: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész urat.  
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Szunyogh László: A Miskolc Holding kereste meg az Önkormányzatot, miszerint a Déli-Iparipark 
területén szeretnének az érdeklődők befektetésnek megfelelő szabályozási környezetet kialakítani, 
ehhez szükséges a Szabályozási Terv módosítása. Elsősorban út-, és csomópont kialakítása, 
másodsorban az építménymagasság tekintetében. A befektetések ösztönzése érdekében fontos, 
ezért kiemelt fejlesztési területté nyilvánítása javasolt.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező képviselő, a vitát lezárja. 
 
 
6. napirend: Javaslat Miskolc, 2606/1 hrsz. alatt lévő ingatlan kiemelt fejlesztési területté 

nyilvánítására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szunyogh László 
főépítész urat.  
 
Szunyogh László: Elmondja, befektető kereste meg a Várost, miszerint „A” kategóriás irodaházat 
szeretne megvalósítani a területen. A telek három utcát érint, a Jókai, a Kazinczy és a Batthyány 
utcát. A három utcán, kettő különböző beépítési mód van, különböző építménymagassággal. 
Városképnek is kedvezőbb lenne, ha ott magasabb épület lenne, illetve a beruházónak is egy 
magasabb épület megvalósítása a szándéka. Ezért javasolt a Szabályozási Terv módosítása. Javasolt 
a telken egy övezeti határ meghúzása, a történeti városrész felé marad egy alacsonyabb beépítési 
magasság, a Jókai utca felé pedig magasabb. A minél gyorsabb és kedvezőbb megvalósítása miatt 
javasolt a terület kiemelt fejlesztési területté nyilvánítása.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Jogi és ügyrendi Bizottság: támogatta a határozati javaslat elfogadását. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg 
a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Az előterjesztést nagyon alaposnak tartja, de szeretné kiegészíteni. 
Tekintettel arra, hogy a fejlesztési célterület, mindhárom utca esetében az önkormányzati 
választókörzetéhez tartozik. A beruházó fejlesztő szándékai egyeznek a városképi elképzelésekkel, 
és a város politikai elképzeléseivel is. A városvezetés szeretné, ha a terület a mostani állapotához 
képest fejlődne.   
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a felszólalást. Megállapítja, hogy nincs több 
felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.  
 
 
7. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén működő közterületi 

térfelügyeleti kamerarendszer megfigyelési pontjainak bővítésére  
 

Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Vincze Csaba igazgató 
urat.  
 
Vincze Csaba: Véleménye szerint jelen előterjesztés mindenki érdekét szolgálja. Úgy gondolja, 
hogy a közrend, a közbiztonság fenntartásába és a lakosság biztonságérzetének növelése érdekében, 
a reagálások gyorsaságának növelése érdekében, az egyes bizonyítási eljárások lefolytatásának 
segítésében, minden egyes térfigyelő kamera csak pozitív hatással járhat. Jelen pillanatban 13 olyan 
pontról született meg az előterjesztés, mely részben már próbaüzemmódban működik is. Egy része 
az MVK Zrt. finanszírozásával a jegypénztárak környékét, de ezzel párhuzamosan a közterületeket 
is figyeli. Van a rendszerben önkormányzati finanszírozású és magán finanszírozású kamera is. Van 
olyan terület, amely eddig nem volt megfelelő módon lefedve, de a vállalkozói kör hozzájárult a 
kamerapont létesítéséhez. Minden egyes bizonyítási eszköz, amely hozzájárul a gyors reagáláshoz, 
az elősegíti a város nyugodtabb életének biztosítását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Rendészeti Bizottság: támogatásra javasolta az előterjesztést.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg 
a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Deák-Bárdos Mihály: Hiába vannak elhelyezve a kamerák, a rendészeti jelenlétre fokozottan 
szükség van a frekventált helyeken. A kamerával megfigyelt területeken is. A személyes jelenlét a 
rendészet részéről továbbra is elvárt. Kérdezi, hogy mikorra várható azoknak a kameráknak a 
kihelyezése, illetve üzembehelyezése amelyekre a miskolciak már évek óta várnak. Az ellenzék 
közös képviselőjelöltje kampányol a rendőrőrs létrehozásával az Újgyőri főtéren. Emlékeztet, a 
maga részéről a 2020. februári közgyűlésen felvetette a lyukói rendőrőrs megalakítását, illetve a 
rendészeti alközpont kialakítását. Tudja, hogy a kampányba sok minden belefér, de ennek a 
kampányban való megjelenését etikátlannak és sportszerűtlennek tartja.  
 
Bartha György: Nem tisztje megválaszolni Képviselő Úr kérdését, bár a maga részéről is tudna 
példát mondani fideszes képviselő sportszerűtlen kampányáról, de tudatában van annak, hogy nem 
ez a téma. A 2019. év előtti fideszes városvezetés nagyon helyesen és jól cselekedve elérte a 
Kormányzatnál, hogy nagymértékű kamera telepítés legyen Miskolcon. A munka elindult, de a 
választás után – melyet nem a Fidesz nyert – a Miniszterelnöki Hivatal leállította a covid járványra 
való hivatkozással, azt az összeget, melyet a kamerák a telepítésére lehetett volna fordítani. 
Hangsúlyozza, a covidra való hivatkozással. Miközben a Gazdaságvédelmi Alapból, a covid járvány 
alatt, mindenféle NER-lovagoknak, Mészáros Lőrincnek, a haveroknak szórták ki a milliárdokat. 
Véleménye szerint ez a kézzel fogható bosszú. Ez a teljes város lakosságának segítség lett volna. 
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Újból megerősíti az előző városvezetés nagyon helyesen akarta ezt csinálni, de a Fidesz-kormány 
megszüntette ezt.  
 
Bajusz Gábor: El kívánja mondani - óvva a rendészetet -, ne csökkentsék tovább a rendészet 
létszámát, amit az utóbbi időben szorgosan csináltak, mert nem lesz, aki figyelje a kameraképet.  
 
Dr. Kovács László: Üdvözlendőnek tartja, hogy az előző városvezetés elindította ezt a folyamatot. 
Nyilvánvalónak tartja, hogy nem fognak egyetérteni abban, hogy a magyar kormány miért hozta ezt 
a döntést. Bízik abban, hogy az országgyűlési választás után, fideszes képviselők lesznek, akik majd 
eljárnak ez ügyben, hogy folytatódjanak a kamerafejlesztések. Jelen előterjesztés 13 kameráról szól, 
négy önkormányzati képviselő kezdeményezésére, kettő vállalkozói kezdeményezésre, ötről nincs 
tudomása, kettő kamera tartozik az önkormányzati fejlesztéshez. Amennyiben rosszul mondta, kéri 
helyesbítse ki az előterjesztést készítő. Meglátása szerint, függetlenítve a 2019. év előtti 
kezdeményezést, de a folyamat elakadt. Dicséretesnek tartja, hogy egy-egy képviselő ad a képviselői 
alapjából, de ezzel nem lesz megoldva a probléma. Javasolja, hogy egyeztessenek a hatalom 
oldaláról és az ellenzék oldaláról. Konszenzusos módon egyezzenek meg, mert ezt politika nélküli 
dolognak véli. Bár mindenbe bele lehet keverni, főleg kampányidőben. De azt, hogy legyen rend és 
biztonság, legyenek kamerák, konszenzusos módon kell egyetérteni. Javasolja, alakítsanak egy ad-
hoc bizottságot, aki áttekinti a helyzetet. Úgy gondolja, a választásokon a Fidesz fog nyerni, az 
ellenzék nyilván mást gondol, ez április 3-án kiderül. Azt követően egy új helyzet fog előállni, mikor 
véleménye szerint le kell ülni az aktuális Kormánnyal, mit lehet kezdeni az aktuális helyzetben. E 
mellett meg kell nézni, hogy mit lehet tenni saját hatáskörben. Támogatja a Fidesz és KDNP 
Frakció részéről az egyeztetést, az akkori aktuális helyzet szerint kell majd megnézni milyen 
lehetőségek vannak a Kormányzattal történt tárgyalások, a lobbisták és saját vonatkozásban. De 
minden esetre, egységes szemlélet, egységes elvek alapján az egész város vonatkozásában javasolja 
áttekinteni.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Maga részéről örömmel fogadta a jelen előterjesztést, mert a 
kamerák nagy része vagy határos a választókerületi körzetével vagy az önkormányzati körzetében 
helyezkedik el. Dr. Kovács László képviselő úrral egyrészt egyetért, de nem mindenben. Vitatkozna 
abban, hogy április 3. után mit tudnak majd tenni az esetleges fideszes képviselők a 
kamerafejlesztések érdekében. Véleménye szerint tudtak volna most is tenni, ahogyan Bartha 
György képviselő társa is mondta. Abban egyetért, hogy a közbiztonság, a közrend politikán felül 
álló kérdésnek kell lennie Miskolcon. Úgy gondolja, ebben kulcsszereplő a Miskolci Önkormányzati 
Rendészet. Sajnálattal állapítja meg, hogy az utcán is az látható, hogy a rendészetnek, mint 
intézménynek, egyre nagyobb és folyamatosan nagyobb szerepe van a közrend, közbiztonság 
fenntartásában. Sajnálja továbbá, hogy a rendőrség olyan problémákkal küzd, mint amilyenekkel 
küszködött az elmúlt időszakban. Sajnálja, hogy nem ott tart az a testület, ahol kellene tartania. 
Elmondja, a jelen vezetés önkormányzatként tenni szeretne a város közrendjéért, közbiztonságáért, 
ebben kulcsszereplő a Rendészet. Nyitott arra, hogy bármilyen fórumon, akár a választásokat 
követően is, beszéljenek a kamerafejlesztésekről.  
 
Pakusza Zoltán: Az előterjesztés kapcsán, úgy gondolja, nagyon jó, ha a Testület a közbiztonság 
fejlesztése mellett van. Rendkívül fontos kérdésnek tartja ezt. Vannak olyan városrészek, ahol 
komoly lemaradás van és lenne igény a kamerára. Emlékeztet, Pereces városrész esetében ezt már 
elmondta, lenne igény kamerára. A közös gondolkodást és megbeszélést támogatja. 
 
Szilágyi Szabolcs: Úgy gondolja, a jelen előterjesztés jól példázza azt, hogy a Fidesz-KDNP 
Frakció képviselői nem mondanak igazat olyankor, mikor Miskolc városvezetésének elégtelen 
lépéseiről beszélnek. Hiszen ez is jól példázza, hogy a Város vezetés elkötelezett a közbiztonság 
megszilárdítása érdekében, és kiemelten kezeli a miskolci közbiztonság helyzetét. Egyetért Bartha 
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György képviselő társával abban, hogy végtelenül szomorú, hogy Miskolc fideszes helytartói a 
fideszes képviselők nem tiltakoztak akkor, mikor a kamerabővítésre szánt állami támogatást a 
várostól elvonták. Abban egyetért a fideszes képviselőkkel, hogy szükség van a rendészeti jelenlétre 
Miskolc utcáin, ugyanígy szükség van a rendőrségi jelenlétre is. A miskolci városvezetés új 
terepjárókat adott a miskolci Rendészet számára, a kommunikációs eszközeiket is fejlesztették. 
Szakmai alapon átszervezték a korábbi sheriff rendszerként elhíresült, területi rendészeti 
egységeket. A rendőrség részére a túlórát, a járőrpótlékot fizetik továbbra is a korábbi 
városvezetéshez mérten megemelt összeggel. A Megyei Kapitányságnak szintén egy terepjáró 
képességekkel rendelkező gépjárművet adott át a város. Javasolja megnézni, ezzel szemben a Pintér 
Sándor által vezetett Belügyminisztériumtól mit kapott a rendőrség. Fontosnak tartja leszögezni, 
hogy a közbiztonság fenntartása Miskolcon is elsődlegesen a rendőrség feladata. A fegyverpénzzel 
kapcsolatban érdemesnek tartja elmondani, hogy azt alapvetően az ellenzéktől kapta a rendőrség, 
hiszen nem lenne ennyire kiélezett most ez a kampány, akkor nem lett volna a Kormány eszében 
egy ilyen intézkedés meghozatala. Úgy véli, amennyiben valóban, érdemben a rendőrség 
egzisztenciális helyzetét szeretné megoldani, akkor a 2008. évben befagyasztott illetményalapot 
emelte volna fel a Kormány, nem pedig egy egyszeri kifizetést adott volna. Továbbá a leszerelésüket 
is megtiltotta, félve attól, hogy a következő napon már az utolsó ember lekapcsolja a Teve utcában 
a villanyt. Látható, a rendőrségi állomány nincs feltöltve, leszerelési hullám van. Ahhoz, hogy 
Miskolcon a közbiztonság megszilárduljon a rendőrség a Rendészet közös gondolkodása kell.  
 
Szarka Dénes: Nem kívánja ismételni az előtte elhangzottakat. Dr. Kovács László képviselő úr 
figyelmét nagy tisztelettel felhívja arra, hogy jelenleg is fideszes képviselők próbálják képviselni 
Miskolcot az Országgyűlésben. Ez nem látszódik sem a választók, sem a Fidesz önkormányzati 
képviselői számára sem. Tudnának lobbizni, még egy hónapjuk van rá. Lehet lépéseket ebben elérni. 
Ebben a témában is kormányzati elvonásokkal kell számolnia Miskolcnak, ezért került nehéz 
helyzetbe a kamerarendszer bővítése terén is. Látható, hogy a kamerarendszer bővülni tud, a 
Rendészet támogatását az Önkormányzat tudja emelni, a városvezetés elkötelezett a közbiztonság 
javítása felé. Ugyancsak nagy tisztelettel Deák-Bárdos Mihály Képviselő Úr figyelmét felhívja, hogy 
ha van egy közös cél, - jelen esetben az Újgyőri főtéren létesítendő rendőrőrs -, az nem probléma. 
Lehet, dr. Varga Lászlónak a kampányát kellene támogatni, hiszen egy ilyen közös cél elérése 
mindenki érdeke. Reméli, a rendőrség meghallja ezt az igényt. Örömét fejezi ki, hogy körzetének 
országgyűlési képviselője felfedezte 12 év után az Avas városrészt a térképen, és hogy vannak 
elképzelései. Más kérdésnek tartja, a kampányidőszakban „kilógó a lóláb” miatt nem szeretnének 
újabb évtizedet várni arra, hogy egy ilyen nagy ívű tervből legyen valami. Ezért ott változásra van 
szükség. Összességében örül annak, hogy bővül a kamera rendszer, az Önkormányzat mindent 
megtesz azért, hogy működjön is, illetve a Rendészet mindent megtesz a közbiztonság állapotának 
javítása érdekében. 
 
Dr. Kovács László: Emlékeztet, az előző napirendi pont kapcsán erről is beszélt, vagyis „vakokkal 
és süketekkel nehéz párbeszédet folytatni”. Véleménye szerint Szilágyi Képviselő Urat személyes 
politikai felelősség terheli a közbiztonság romlásáért, hiszen bizottsági elnök. Amennyiben nem 
kampány lenne, elmondaná, hogy személye minden rendészettel foglalkozó szakembert nagy 
tiszteletben tart és mindig is támogatta a Rendészet működését, függetlenül attól melyik időszak 
volt és hogyan hívták a szervezetet, aki ezzel foglalkozott. Megszólítva Szilágyi Szabolcs képviselőt 
elmondja, politikai felelősség viszont az övé bizottsági elnökként. A teljesítményét nem negatívra, 
vagy nullára, hanem elégtelenre lehet minősíteni. Isten óvja Miskolcot, hogy Szilágyi Szabolcs 
legyen az országgyűlési képviselő.  
 
Szilágyi Szabolcs: Személyes megszólíttatása okán kér szót. Reméli, dr. Kovács László 
felszólalását viccnek szánta, mert ha az komoly lenne, eléggé durva lenne. Korábbi felszólalását 
nem kívánja megismételni, de kiemeli, a jelenlegi városvezetés a Rendészetet és a miskolci 
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közbiztonságot kiemelten kezeli. Ennek kapcsán ismertette a korábban már elmondott újításokat, 
melyek a fideszes városvezetés részéről nem voltak láthatók. Úgy véli amennyiben személyét 
politikai felelősség terheli, akkor nyugodtan alszik, mert a jelen városvezetés sokkal többet tett 
Miskolc közbiztonságáért, mint az előző valaha is. Visszautasítja dr. Kovács László szavait.  
 
Szarka Dénes: Röviden kíván reagálni az elhangzottakra. Reméli, legközelebb Soós Attila is jelen 
lesz, de a sértegetés az ő hiányában sem veszett el.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező. A 
vitát lezárja a napirend felett. Válaszadásra megadja a szót Igazgató Úrnak. 
 
Vincze Csaba: Deák-Bárdos képviselő úr felszólalására reagálva elmondja, a Rendészet 
folyamatosan a technika és a személyi ellenőrzés együttesét látja az egyetlen megoldásnak, ahogyan 
ezt Képviselő úr is mondta. A 2021. évben a Miskolci Önkormányzati Rendészet több, mint 34.000 
eljárást foganatosított. Az elmúlt évet több, mint 45.000 intézkedéssel zárták. A térfigyelő kamerák 
bővítése mindenki számára kívánatos, a Rendészet nyitott. Az üzembe helyezett térfigyelő 
kamerarendszer televíziós fala most már a végét járja. Közel 30 millió Ft-ba kerül a komplett fal. 
Ez nem hiba, ez a műszaki teljesítmény határa. Eddig bírták ezek az egyébként hétköznapi 
televíziók. Most már ipari készülékek beszerzésére írtak ki közbeszerzést. Ez folyamatban van. 
Hamarosan megtörténik a cseréjük. Fontosnak tartja elmondani, az elmúlt évben - ezt Molnár Péter 
frakcióvezető úr tudja talán a legjobban – a felnőttképzésre vonatkozó jogszabály változások 
nagyon sok nehézséget okoztak minden szempontból. Többek között a rendész-, a közterület-
felügyelő képzés vonatkozásában is. Nem volt tavaly közterület-felügyelő képzés az országban.  
Idén, 14 kolléga jár közterület-felügyelői tanfolyamra, március 25-én lesz a vizsga. Ennyivel lesz 
több intézkedésre önállóan jogosult közterület-felügyelő Miskolcon.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a választ, fontos információhoz jutottak 
hozzá. 
 
 
8. napirend: Javaslat ingatlanrész térítésmentes használatba adására a MESZEGYI 

részére 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. 
Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt.  
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A MESZEGYI vagyonkezelésében van az Őszi Napsugár 
Otthonnak helyet adó ingatlan. A MESZEGYI jelezte, hogy az ingatlanban megkezdődik a 
villamos hálózat felújítása, mely érinti az 1. emeletet, az alagsort és még néhány melléképületet. 
Ezért kérelmezte, hogy a dolgozók számára öltözőhely biztosítására, illetve esetlegesen plusz 
tárolóhely biztosítására a felújítás időtartamára kerüljön részükre kijelölésre egy másik hely. Ez az 
Őszi Napsugár Otthon melletti Nyugdíjasháznak a földszintjén, egy 124,63 m2 helységcsoportban 
került megjelölésre.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 
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• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslat elfogadását.  

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a határozati 
javaslat elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező képviselő, a vitát lezárja. 
 
 
9. napirend: Javaslat a Miskolc, Győri kapu 12/A szám alatti ingatlanra vonatkozóan 

létrejött adásvételi szerződés módosítása tárgyában 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. 
Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt.  
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az Önkormányzat 2015. évben értékesítette a Győri kapu 12/A 
szám alatti ingatlanlant a Nemzeti Sportközpontok javára. Egy judo klub kialakítása céljából, mind 
az épület felújításával, mind az ahhoz történő hozzáépítéssel. A szerződésben a Nemzeti 
Sportközpontok vállalta, hogy az ingatlanra a már meglévő felépítményre 20 millió Ft értékben 
beruházást végez, és ezen beruházás elvégzésére a határozatban egy éves határozott idő került 
kikötésre. Az elmúlt évek során, többször módosításra került ez a határidő. Legutóbb 2021. 
december 31. napjáig. A Nemzeti Sportközpontok jelezte, hogy a hozzáépítés beruházást már 
befejezte, a meglévő épületre történő felújításhoz a munkaterületet 2022. januárban átadta a 
kivitelezőnek. Várhatóan 260 napos határidővel vállalta a kivitelező a munka elvégzését. Ezért kéri 
a Nemzeti Sportközpontok, hogy az előírt határidő 2022. december 31. napjára kerüljön 
módosításra.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslat elfogadását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.  
 
 
10. napirend: Javaslat a Herman Ottó Múzeum létszámkeret emelésének jóváhagyása 

tárgyában 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja Az előterjesztés ismertetésére felkérem dr. 
Szolyák Péter igazgató urat. 
 
Dr. Szolyák Péter: Az elmúlt évek az Önkormányzat és a múzeum erőfeszítéseinek, valamit a 
kormányzati támogatásnak köszönhetően két új, igen jelentős, Miskolc kulturális életét nagyban és 
hosszútávon befolyásoló fejlesztés zajlik most a múzeummal kapcsolatban. Ez azt jelenti, hogy 
nagymértékben megnőttek, megnövekedtek a feladataik. Ez egyértelműen és közvetlenül indokolja, 
hogy a Herman Ottó Múzeum létszámkeretét emelni kell, méghozzá 13 fővel. Az egyik fejlesztés a 
Terület és Településfejlesztési Operatív Program keretében a „Herman Ottó Múzeum bővítése és 
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környezetének fejlesztése” címet viseli. Egy nagyon széles kulturális kínálatot biztosító 
látogatóközpont építésével jár. Ez most a főépület mögött is zajlik. Ennek eredményeképpen 
valószínűleg év végén majd két új állandó kiállítással bővül a Múzeum repertoárja. A projekt gazdája 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, mely vállalta, hogy a projekt keretében hét új 
munkahelyet hoz létre, múzeumpedagógus, tárlatvezető, pénztáros-teremőr, karbantartó és takarító 
személyzetekkel bővítené az új épületet. A másik fejlesztés a Lézerpont Látványtár megvételéhez 
kapcsolódik, és ezzel együtt a bent lévő két nagy gyűjtemény, a Barna György féle „Kárpátmedence 
népviseletei” nevet viselő gyűjtemény. A másik a „Kismesterségek Gyűjteménye” a 
megvásárlásával, illetve a múzeumnak való használatba adásával függ össze. Ez a fejlesztés, ami 
kicsit jobban elnyúlik, év végére nem lesz kész. A következő években összesen hat fő 
létszámfejlesztés indokolt. Nagyon komoly várható szakmai hatásai lesznek ennek a fejlesztésnek, 
illetve létszámbővítésnek, és a gazdasági hatások is egyértelműen meghatározhatók.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Bizottság: támogatta a javaslat 
elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Bazin Levente Dávid: Frakciója nevében is teheti szerinte a felszólalását. Megjegyzi, a bizottsági 
ülésen ezt a napirendi pontot nem támogatták a Fidesz-KDNP-s tagok. Frakciója tagjai azt 
gondolják egységesen a városvezetéssel, hogy a múzeumnak ekkora és ilyen mértékű növekedése 
néhány éven belül, példátlan, főleg ma Magyarországon. Ez a két gyűjtemény, amivel bővül, 
gyarapszik a múzeum, és ez a létszámkeret emelés, amiről szó van, ezért kell. Hangsúlyozza, olyan 
mértékű hagyományőrzés fog történni, ami jelentősen növelni fogja a város értékét. Igazán büszkék 
lehetnek mindannyian miskolciak ezekre a gyűjteményekre, és az ilyen mértékű múzeumi fejlődésre. 
Egységesen azt kívánják a jelenleg is ott dolgozóknak és a jövőben is ott dolgozóknak, hogy ehhez 
az értékes és nagyon szép munkához sok erőt kívánnak és jó munkát.  
 
Szilágyi Szabolcs: Történészként, régészként üdvözli ezt a fejlesztést, és bíztatja arra 
képviselőtársait, hogy támogassák ezt az előterjesztést.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
11. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci 

Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. közötti fenntartói megállapodás 
megkötésére 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szászné Pónuzs 
Krisztina ügyvezető asszonyt. 
 
Szászné Pónuzs Krisztina: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény alapján a 
kulturális szolgáltatás biztosítása, ezen belül az előadó-művészeti szervezetek támogatása az 
Önkormányzat által helyben biztosítható közfeladatok körében ellátandó helyi önkormányzati 
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feladatnak minősül. A fenti közfeladatot a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. látja el 
közszolgáltatási szerződés keretében. Az Emberi Erőforrások Minisztériuma 2021. december 28. 
napján az előadó-művészeti szolgáltatások tartós biztosítására közszolgáltatási szerződést kötött a 
zenekarral 2027. december 31-ig szólóan, határozott időre. Közszolgáltatási szerződés keretében a 
társaságuk kötelezettséget vállalt arra, hogy a Fenntartóval fenntartói megállapodást köt. Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata és a zenekar közti közszolgáltatási szerződés 2022. március 31. 
napján lejár, ezért új szerződés megkötése szükséges az Önkormányzat és a zenekar között.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszönöm a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Bizottság: egyhangúlag támogatta a 
javaslat elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
 
 
12. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci 

Csodamalom Bábszínház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság közötti 
közszolgáltatási szerződés megkötésére 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester Az előterjesztés képviselőjét, Tóth Lászlóné gazdasági 
vezető asszonyt kéri, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését. 
 
Tóth Lászlóné: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvényben foglaltak alapján a 
kulturális szolgáltatás támogatása az Önkormányzat által helyben biztosítható közfeladatok 
körében ellátandó, helyi önkormányzati feladatnak minősül. Az előadó-művészeti szervezetek 
támogatásáról, és sajátos foglalkoztatási szabályairól szóló törvény szerint az állam, illetve az 
önkormányzat legalább három évre előadó-művészeti közszolgáltatási szerződést köthet. Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft. között 
közszolgáltatási szerződés 2022. március 31. napján lejár. A közszolgáltatási szerződés keretében a 
bábszínház előadó-művészeti tevékenységet folytat, vállalja az évadonkénti minimum két színházi 
bemutatót, tájelőadást visz a megyei kulturális intézményeibe, segíti az óvodai, iskolai nevelő és 
oktató munkát, részt vesz a városi rendezvényeken, és törekszik kiemelt minősítésű besorolását 
folyamatosan megtartani. Az előterjesztés arra tesz javaslatot, hogy a lejáró közszolgáltatási 
szerződést a Közgyűlés 2027. március 31. napjáig hosszabbítsa meg.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszönöm a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Bizottság: egyhangúlag támogatta a 
javaslat elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
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13. napirend:  Javaslat az Európai Fórum a Városok Biztonságáért (EFUS) nemzetközi 
együttműködési hálózathoz való csatlakozásról 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére dr. Boskó Réka 
osztályvezető asszonyt kéri, hogy ismertesse az előterjesztést. 
 
Dr. Boskó Réka: Az Európai Fórum a Városok Biztonságáért, rövidített nevén EFUS egy 1987-
ben alapított, jelenleg 17 EU-s tagállamból, megközelítőleg 250 települési és regionális 
kormányzatot tömörítő, a bűnmegelőzés és a városi közbiztonság területén a tagok párbeszédének 
és együttműködésének elősegítésére törekvő nemzetközi fórum. Célja, hogy elősegítse egy olyan 
városi közbiztonsági szemlélet meghonosodást, amely a megelőzésre, a szankciók megfelelő 
alkalmazására és a társadalmi kohézióra épít. A fórum lehetőséget nyújt a tagvárosok számára a jó 
gyakorlatok, kipróbált megoldások megosztására, megismerésére, adaptálására. A téma köré 
szervezett nemzetközi konferenciák teret nyújtanak az urbánus biztonsággal foglalkozó szereplők 
számára, mindezek közvetlen megismerésére. Az EFUS figyelemmel kíséri és koordinálja a városok 
biztonságához kapcsolódó különféle pályázati lehetőségeket is. Jelen előterjesztés tárgya, az 
Önkormányzat tagként történő csatlakozása az említett nemzetközi együttműködéshez. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Rendészeti Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Bajusz Gábor: Hallották az előbb, hogy jó gyakorlatok miatt szeretnének részt venni ezeken a 
konferenciákon a város vezetői. Javasolja, hogyha jó gyakorlatot szeretnének tanulmányozni, akkor 
nézzék meg az előző városvezetés rendészeti politikáját. A rendészeti politikában nagy szerepe volt 
a nyomortelepek felszámolásának, a rendészet fejlesztésének. Javasolja, hogy ezzel foglalkozzanak. 
Azt a közel 2 millió forintot, ami emlékei szerint a tagság ellenértéke, azt költsék másra. Költsék 
Szilágyi képviselőtársa körzetében található roncsautó elszállítására. Vagy költsék arra a 
Villanyrendőrnél lévő buszmegállóra, amit a Hollósy képviselőtársával tartott figyelemfelhívás után 
rohamtempóban felbontottak, majd ugyanúgy otthagytak. Azt javasolja, hogy az ilyen összegeket 
keressék meg a költségvetésben, és fordítsák arra, amire kell.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Nagyon irigyli Bajusz képviselőtársát, hogy ilyen remek fantáziával 
van megáldva. A-t a B-vel úgy össze tud kötni, hogy semmi köze ennek az előterjesztésnek ahhoz, 
amit elmondott. Ennek ellenére bízik abban, hogy áttekintette az előterjesztést, és talán még arra is 
vette a fáradtságot, hogy megnézze ennek a szervezetnek a honlapját, egy kicsit tájékozódjon arról, 
hogy miről beszélnek, mert nem arról, amiről az imént beszélt. Úgy gondolja, hogy ez a szervezet, 
ez az önkormányzati hálózat arra ad most lehetőséget a Miskolci Önkormányzatnak, hogy 
nyissanak Európa felé a forrás bevonások tekintetében is, valamint az együttműködés tekintetében 
is. Forrás bevonásokról azért kell beszélnie, mert a Fidesz kormányzat is azt javasolta nekik, hogy 
közvetlen brüsszeli forrásokhoz igyekezzenek hozzájutni, nem a kormányzaton keresztül. Elhiszi, 
hogy ez itt fáj a Fideszeseknek Miskolcon, de úgy gondolja, hogy ez egy járható út. Ez a nemzetközi 
együttműködés nem kizárólag jó gyakorlatokról szól. Sőt! Elmondja, hogy volt már ilyen 
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beszélgetésen EFUS képviselőivel. Hangsúlyozza, ez online történik, nem fognak utazgatni a 
világban annak érdekében, hogy projektekről beszélgessenek. Mivel az Európai Bizottsággal, és az 
Európai Parlament számos szervezetével nagyon aktív, szoros kapcsolatban van ez a szervezet, így 
azt remélik ettől az együttműködéstől, hogy érdemi lobbi erőt tudnak majd kifejteni a miskolciak 
érdekében. Ebben az előterjesztésben azt látja, hogy ez a nemzetközi együttműködés konkrét 
projektekben fog a közeljövőben manifesztálódni, amelyek vonatkozásában úgy véli, hogy a 4376 
Euró, ami a tagdíja ennek a szervezetnek, az sokszorosan visszatérül Miskolcra. A vezetés ezért 
dolgozik.  
 
Szilágyi Szabolcs: Megszokták már a Fideszes képviselőktől, hogy a tények nem zavarják meg a 
tisztánlátásukat. Bajusz képviselőtársa felszólalása is hemzsegett a pontatlanságoktól. Egy példát 
említ. A rendészet gépjármű parkját 9 év alatt képtelenek voltak fejleszteni. A mostani vezetés egy 
elöregedett gépjármű parkkal vette át a rendészetet. 2,5 év alatt nemhogy felújították, hanem meg 
is duplázták a gépjárművek számát a rendészetnél. Szeretné jelezni, hogy az a roncsautó, amiről 
Képviselő Úr beszélt, az a Szentgyörgy utca páratlan oldalán volt megtalálható, amit azóta 
elszállítottak, és az nem az ő választókerülete.  
 
Bajusz Gábor: Szilágyi képviselőtársának elmondja, hogy most nem erről az autóról van szó. Igaz, 
hogy volt egy roncsautó, amit elszállítottak, de ez egy másik, amit hónapok óta mond, azóta sem 
szállították el. Hangsúlyozza, ez Szilágyi képviselő úr körzetében van. Elmehetnek együtt is 
megnézni, a kampányában biztos jól fog kinézni, ha csinál is valamit a körzetében. 
 
Dr. Simon Gábor: Nagyon sajnálja, hogy ebben a teremben van olyan képviselő, aki az 
előterjesztés szöveges részét nem tudta értelmezni. Az előterjesztő képviselője szóban is elmondta. 
Arra gondolt, így mindenkinek világos lesz, de sajnos ezt a lécet Bajusz képviselő úrnak nem sikerült 
megugrani. Úgy gondolja, hogy az egy nagy megtiszteltetés Miskolc városának és a jelenlegi 
városvezetésnek is, hogy Miskolc városa ezzel a döntéssel egy klubba kerül be. Egy olyan klubba, 
ahol 250 európai város vesz részt. Ha tényleg vette volna a fáradtságot, akkor láthatta volna, hogy 
Barcelona, Berlin, Brüsszel, Lisszabon, Malmö, Párizs, de még hosszan sorolhatja, hogy kik a tagjai. 
Frakciója megszavazza ezt az előterjesztést, és amikor ez megtörténik, ennek az európai klubnak 
Miskolc városa is ezt követően tagja lesz. Akkor is tagja lesz, ha valakinek nem tetszik ebben a 
teremben, Frakciója tagjainak tetszik. Tudja, hogyha valamelyik keleti diktátorral kellene 
szövetséget kötni, akkor első sorban jönnének és tapsolnának a Fideszes képviselők, de ez egy 
világos értékválasztás kérdése a két frakciócsoport között. Azt gondolja, hogy most mindenkinek 
világos értékválasztásra van szüksége. Egyik értékválasztás lehetősége, hogy Kelet felé tekintenek, 
iliberális országot csinálnak, ott loholnak a diktátorok hátsójában, mert a Fideszes képviselők ezt a 
világot képviselik. Van azonban egy másik világ is, ami az Európai Városok Szövetsége, és európai 
szabad és fejlett nyugati országok szövetsége. Frakciója és a vezetés ide tartozik, és ide akar tartozni 
a jövőben is. Ez az előterjesztés ezt a célt szolgálja, hogy a város is bekerül ebbe a klubba.  
 
Dr. Kovács László: Simon képviselő úrnak a szavaival egyet is lehetne érteni, csak akkor azt 
kérdezné, hogy a Képviselő Úr pártja, elődpártja kinek a hátsója után futott 1989 előtt, hova 
tartozott és most hova tartozik. Erről érdemes lenne elgondolkoznia Képviselő Úrnak.  
 
Bajusz Gábor: Simon képviselőtársának elmondja, hogy valóban világos értékválasztásra van 
szükség, mégpedig azt kell eldönteniük, hogy előre akarnak menni, vagy hátra. Képviselő Úrék 
ebben a közbiztonsági témában is hátra kapcsoltak, és ráadásként még hatalmas gázt is adtak. Kéri, 
hogy álljanak meg, menjenek előre, és Miskolc is menjen előre.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Előterjesztőként nem gondolta volna, hogy ilyen jellegű és nívójú 
vita övezi majd ezt a kifejezetten pozitív jellegű kezdeményezést. Frakcióvezető Úrral maximálisan 



41 

egyetért abban, hogy ezzel egy értékválasztási döntést is hoznak, hoztak. Frakciója megszavazza, ez 
a határozat ma elfogadásra kerül, készüljenek az ellenzéki padsorokban ülő képviselőtársai. Annyit 
kíván hozzátenni, hogy Bajusz képviselő úr menetközben csatlakozott ennek a Közgyűlésnek a 
munkájához. Kéri, hogy nemcsak a Közgyűlést, hanem a miskolciakat is tisztelje meg azzal, hogy 
felkészül ezekből az előterjesztésekből. Ha utána nézett volna Képviselő Úr annak, hogy miről is 
beszélnek, nem ez lett volna hozzászólásának a témája. Emeljék már ki itt a belső vitáikból ezt az 
egyébként nagyon pozitív ügyet, legyenek egy ilyen európai elit klub tagjai. Amikor majd a konkrét 
projektekről beszélnek, melyek ennek az együttműködésnek a keretén belül megvalósulnak, akkor 
a Fideszes képviselők is beláthatják, hogy ezzel a döntéssel jó döntést hozott a Közgyűlés.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
14. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere 2022. évi szabadsága 

ütemezésének jóváhagyására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Ignácz Dávid jegyző 
urat. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Évek óta visszatérő témáról beszélgetnek, a közszolgálati 
tisztségviselőkről szóló jogszabály alapján a képviselő-testület, illetve a közgyűlés az, amely a 
polgármester szabadságának ütemezését jóvá kell, hogy hagyja. A jogszabály alapján Polgármester 
Urat 25 munkanap alapszabadság, és 14 nap pótszabadság illeti meg, illetve 2021. évről áthozott 
szabadságának a mértéke 40 nap. Összesen 79 munkanap szabadság tekintetében kell a jóváhagyást 
a Közgyűlésnek megtennie.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztést. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. 
Megjegyzi, szívesen támogatná, hogy ki tudja venni Polgármester Úr a szabadságát, de nem kért 
szót, így a napirend felett a vitát lezárja.  
 
 
15. napirend:  Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan 

önkormányzati ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Ignácz Dávid jegyző 
urat. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: A Képviselő-testület hatáskörébe tartozó önkormányzati ügyekben 
felmerült halaszthatatlan ügyekben Polgármester Úr döntött. Az elmúlt időszakban három ügyben 
került sor polgármesteri döntésre. Egyrészt a MESZEGYI Családok Átmenti Otthona részére a 
Miskolc, Kiss tábornok utca 84. szám alatti ingatlan térítésmentes használatba adása tárgyában 
hozott határozatot. Ezen kívül döntés született a Miskolc, 23365/43 hrsz.-ú ingatlan, a DAM egy 
részterületének térítésmentes használatba adása tárgyában a Komlóstetői Kerékpáros Klub részére. 
A harmadik döntés a Polgármester Úr, a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Borsod-
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Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal között a Petneházy Bölcsőde működésével kapcsolatos 
hatósági szerződés kötése tárgyában. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszönöm a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

• Pénzügyi Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a határozati 
javaslatot. 

 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólás, a vitát lezárja. 
Elérkeztek a napirenden szereplő utolsó előterjesztéshez. 
 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 

és Építési Szabályzatának módosítására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Szunyogh László főépítész urat kéri, hogy ismertesse az 
előterjesztést. 
 
Szunyogh László: A Közgyűlés korábban már döntött arról, hogy ezt a szabályozási terv 
módosítást végrehajtja településrendezési szerződés keretében. Ennek megfelelően az 
Önkormányzat lefolytatta az eljárást, az Állami Főépítész záró szakvéleményét beszerezték. Annyi 
van még hátra, hogy a Közgyűlés ezt a rendelet módosítást elfogadja.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 
 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mind a rendelet módosítást, mind a határozati javaslatot 
támogatta. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, megállapítja, hogy nincs 
hozzászólás, a vitát lezárja.  
 
A napirendekről történő tételes szavazás előtt negyedóra, 13 óra 45 percig tartó szünetet rendel el. 
 

- 15 perc szünet - 
 

Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirendekről történő tételes szavazás következik. 
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Meghívó szerinti 1. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének 
megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet 
módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára (IV. 
negyedéves korrekció) 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy 
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a rendelettervezetről döntenek, melyhez 
minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.  
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett megalkotta az 1/2022. önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének 
megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

Varga Andrea Klára alpolgármester: Most a határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás  mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
13/2022. (III.3.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Az Önkormányzat egyes saját bevételeinek és adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek várható összege a 2022-2024. 
évekre 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) 
önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára (IV. 
negyedéves korrekció)” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat egyes saját bevételei 
és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének a 2022-2024. 
évekre történő megállapítása tárgyában elfogadott – és a 430/2021 (X. 7.), valamint a 462/2021. 
(XI. 25.) közgyűlési határozatokkal módosított – 91/2021. (III. 4.) számú határozatát (a 
továbbiakban: Határozat) az alábbiak szerint módosítja: 
 
A Határozat 
 a) 1. melléklete helyébe jelen határozat 1. melléklete, 
 b) 2. melléklete helyébe jelen határozat 2. melléklete 
lép. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 



44 

Varga Andrea Klára alpolgármester: Az államháztartásról szóló törvény szerint a költségvetési 
rendeletről történő szavazást megelőzően a meghívó szerinti 4. napirendi pontról kell szavazniuk.  
 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot 

keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható 
összegének megállapítására a 2023-2025. évekre 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a 
 

14/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető 
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összege a 2023-2025. évekre 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségei várható összegének megállapítására a 2023-2025. évekre” című előterjesztést 
és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény 29/A. §-ában kapott felhatalmazás alapján az Önkormányzat egyes saját 
bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek várható 
összegét a 2023-2025. évekre a jelen határozat 1. és 2. melléklete szerint állapítja meg. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásáért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 

 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének 

megállapítására, a költségvetési rendelet megalkotására és 
egyéb kapcsolódó döntés meghozatalára 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy 
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a rendelettervezethez benyújtott módosító 
indítványokról szavaznak, minősített többséggel. Kéri, hogy döntsenek Deák-Bárdos Mihály első 
módosító indítványáról, amely a Miskolc, Görögszőlő utca 6-8. szám alatti ingatlanok előtti szennyvíz 
gerincvezetők kiépítésére 5 millió forint forrás biztosításáról szól. Kéri, szavazzanak. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 8 igen, 5 nem szavazattal, 9 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító indítványt. 
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Deák-Bárdos Mihály képviselő úr második módosító 
indítványa a Lónyai Menyhért utca csapadékvíz elvezetésének kiépítésével kapcsolatos. Kéri, hogy 
szavazzanak a módosító indítványról. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 8 igen, 3 nem szavazattal, 11 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító indítványt. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak dr. Nagy Ákos frakcióvezető úr 
módosító indítványáról. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 8 igen, 6 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító indítványt. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztői módosító 
indítványról. 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 6 
tartózkodás mellett elfogadta a módosító indítványt. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Most a rendelettervezetet teszi föl szavazásra a 
módosító indítványok kapcsán meghozott döntésekre figyelemmel. A rendeletalkotáshoz 
minősített többség szükséges. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett megalkotta a 2/2022. önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének 
megállapításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatról. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

15/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A költségvetéshez kapcsolódó fejlesztési hitelek 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2022. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 
megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. A Közgyűlés dönt a 2022. évi költségvetési rendeletének 11. mellékletében szereplő 
fejlesztési célú feladatainak megvalósításához előirányzott, legfeljebb 794.000.000 Ft 
összegű hitelek, vagy kölcsönök igénybevételéről. 
A Közgyűlés jóváhagyja a hitelek, vagy kölcsönök igénybevételéhez szükséges, az 
Önkormányzat beszerzési eljárásainak lefolytatására vonatkozó szabályzatának 
rendelkezései szerinti beszerzési eljárás(ok) lefolytatását. 
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2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy gondoskodjon az 1. pont szerinti 

beszerzési eljárás(ok) megindításáról és lefolytatásáról, azzal, hogy a beszerzési igény 
meghatározása során: 
 

a) a hitelek, vagy kölcsönök biztosítékaként – a vonatkozó jogszabályi előírások 
figyelembevételével – az Önkormányzat saját bevétele, illetve szükséges 
esetben ingatlan fedezet biztosítása is felajánlható a megfelelő ajánlattétel 
érdekében, továbbá  

 
b) a hiteltörlesztés tekintetében a türelmi idő legfeljebb 2025. március hónap 

utolsó előtti banki napja, valamint a türelmi időt követően legfeljebb 15 éves 
törlesztési határidő kerülhet rögzítésre a beszerzési eljárást megindító 
dokumentumban.  

 
3. Az eredményes beszerzési eljárást lezáró döntést, amennyiben biztosítékul csak az 

önkormányzat saját bevétele szolgál a polgármester, amennyiben biztosítékul ingatlan 
fedezet bevonása szükséges a Közgyűlés hozza meg. A Közgyűlés egyúttal felhatalmazza a 
Polgármestert a beszerzési eljárás eredményeként megkötendő hitel-, vagy kölcsön-
szerződés, illetve szerződések – az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló önkormányzati rendeletben foglaltak figyelembevételével, Magyarország gazdasági 
stabilitásáról szóló törvény szerinti Kormány engedélyeztetést követően, valamint a 
Városgazdálkodási és- üzemeltetési Bizottság elnökének ellenjegyzése után történő – 
aláírására. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal ill. folyamatos 
 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat a személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti 

alapellátásokról, szociális szolgáltatásokról, azok 
igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról, valamint a 
köznevelési intézmények étkeztetéséért fizetendő térítési 
díjakról szóló 26/2018. (XII. 17.) önkormányzati rendelet 
módosítására 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 
dönteniük, minősített többséggel. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett megalkotta a 3/2022. önkormányzati 
rendeletét a személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti 
alapellátásokról, szociális szolgáltatásokról, azok 
igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról, valamint a 
köznevelési intézmények étkeztetéséért fizetendő térítési 
díjakról szóló 26/2018. (XII. 17.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat telepítési tanulmányterv és a kapcsolódó 

településrendezési és tervezési szerződés jóváhagyására, 
valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására a Miskolc 
Déli Tudományos és Technológiai Park területén 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

16/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Telepítési tanulmányterv és kapcsolódó településrendezési-és tervezési 
szerződés jóváhagyása, valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítás a 
Miskolc, 47511/5, 47511/21, 47511/23, 47511/27, 47511/30, 47511/31, 
47511/32, 47511/34, 47511/35, 47511/40, 47511/42, 47511/44, 47511/45, 
47511/46, 47511/47, 47511/48 hrsz.-ú ingatlanokra 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat telepítési 
tanulmányterv és a kapcsolódó településrendezési és tervezési szerződés jóváhagyására, 
valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására a Miskolc Déli Tudományos és 
Technológiai Park területén” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  
 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. 
melléklete szerinti tartalommal – jóváhagyja a Miskolc, 47511/5, 47511/21, 47511/23, 
47511/27, 47511/30, 47511/31, 47511/32, 47511/34, 47511/35, 47511/40, 47511/42, 
47511/44, 47511/45, 47511/46, 47511/47, 47511/48 hrsz.-ú ingatlanokra készített 
telepítési tanulmánytervet.  

 
2) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata, a Miskolc Holding Zrt. (Székhely: 3530 Miskolc, Petőfi u. 1-3.; Cégjegyzék 
szám: 05-10-000406; Adószám: 13778749-2-05), mint Célmegvalósító (a továbbiakban: 
Célmegvalósító) és az Uru-Plan Bt. (Székhely: 3535 Miskolc, Bartók Béla utca 58.; 
Cégjegyzékszám: 05-06-018037; Adószám: 26099770-2-05), mint Tervező (a továbbiakban: 
Tervező) közötti településrendezési és tervezési szerződés (a továbbiakban: Szerződés) 
megkötéséről dönt, az alábbiak szerint:  
A Szerződés célja a telepítési tanulmányterv alapján, Miskolc, 47511/5, 47511/21, 47511/23, 
47511/27, 47511/30, 47511/31, 47511/32, 47511/34, 47511/35, 47511/40, 47511/42, 
47511/44, 47511/45, 47511/46, 47511/47, 47511/48 hrsz.-ú ingatlanokra a hatályos, Miskolc 
Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, Miskolc Megyei Jogú Város Építési 
Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendelet módosítása, a 
Célmegvalósító költségviselése mellett. A Szerződés tárgya a tervezési területet érintő 
településrendezési tevékenység előkészítése, a fejlesztést lehetővé tevő szabályozási előírások 
kidolgozása. Tervezőt a tervezési feladat ellátásáért összesen 450 000 Ft + ÁFA, azaz 
négyszázötvenezer forint + ÁFA tervezési díj illeti meg. A Célmegvalósítónak a Szerződésben 
kötelezettséget kell vállalnia arra, hogy a Tervezőnek a tervezési díjat megfizeti. Miskolc Megyei 
Jogú Váras Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a Szerződés 
aláírásával kapcsolatos intézkedések megtételére. 
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3) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 
jelen határozat 2. pontjában említett Szerződés végrehajtásával összefüggő eljárások 
megindítására és lefolytatására, továbbá minden olyan nyilatkozat megtételére, mely a 
településrendezési eszközök módosításához kapcsolódó adatok és adatbázisok szolgáltatásához 
szükséges. A településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a 
településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről 
szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet 28/A. § (1) és (2) bekezdése alapján átvett adatok és 
adatbázisok kizárólag a településrendezési eszközök módosításához használhatóak fel.  

 
4) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc, 47511/5, 47511/21, 

47511/23, 47511/27, 47511/30, 47511/31, 47511/32, 47511/34, 47511/35, 47511/40, 
47511/42, 47511/44, 47511/45, 47511/46, 47511/47, 47511/48 hrsz.-ú ingatlanokat kiemelt 
fejlesztési területté nyilvánítja. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Főépítészi Kabinet 
Határidő:    1. pont tekintetében: azonnal 

2. pont tekintetében: a döntéstől számított 30 napon belül 
3. pont tekintetében: a 2. pontban meghatározott szerződés 

megkötését követően 30 napon belül 
4. pont tekintetében: azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 

Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat Miskolc, 2606/1 hrsz. alatt lévő ingatlan kiemelt 
fejlesztési területté nyilvánítására 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

17/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc, 2606/1 hrsz-ú ingatlan kiemelt fejlesztési területté nyilvánítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Miskolc, 2606/1 
hrsz. alatt lévő ingatlan kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására" című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

I. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a város irodaház fejlesztése 
érdekében a Miskolc, 2606/1 hrsz-ú ingatlant kiemelt fejlesztési területté nyilvánítja.  
 

II. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 
a településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a 
településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos 
jogintézményekről szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet 42. § szerinti intézkedések 
megtételére. 
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Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Főépítészi Kabinet 
Határidő:    azonnal 

 
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén működő 

közterületi térfelügyeleti kamerarendszer megfigyelési 
pontjainak bővítésére 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, kéri, hogy 
szavazzanak. 

 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 6 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

18/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város területén működő közterületi térfelügyeleti 
kamerarendszer megfigyelési pontjainak bővítéséről szóló döntés 
meghozatala 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Megyei Jogú Város területén működő közterületi térfelügyeleti kamerarendszer 
megfigyelési pontjainak bővítésére" tárgykörben készített előterjesztésben foglaltakat, és az 
alábbi határozatot hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozatában akként dönt, hogy 
a 113/2018. (X.25.) számú közgyűlési határozat „Miskolc Megyei Jogú Város területén működő 
közterületi térfelügyeleti kamerarendszer megfigyelési pontjai" elnevezésű mellékletét jelen 
határozat melléklete szerint módosítja.  
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Önkormányzati Rendészet 
Közreműködik:  Városüzemeltetési és Műszaki Osztály, 
    Gazdálkodási Főosztály  
Határidő:   Azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat ingatlanrész térítésmentes használatba adására a 

MESZEGYI részére 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
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19/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Javaslat ingatlanrész térítésmentes használatba adására a MESZEGYI 
részére 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
ingatlanrész térítésmentes használatba adására a MESZEGYI részére” című előterjesztést 
és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése - Miskolc Megyei Jogú Város 

Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 12. § (6) bekezdése 
alapján - a Miskolc, 11111/1 helyrajzi számú, a természetben Miskolc, Szentpéteri kapu 
101/A szám alatti ingatlan földszintjén található, mindösszesen 124,63 m2 alapterületű 
helyiségcsoportját 2022. március 1 – december 31 időtartamra a Miskolci Egyesített Szociális, 
Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény részére térítésmentes használatba adja 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (1) bekezdés 8a. 
pontja szerinti „szociális szolgáltatások és ellátások” közfeladat elősegítése és az Őszi 
Napsugár Otthon felújításának időtartama alatti működőképesség megőrzése céljából, a 
közüzemi költségek és egyéb terhek, illetve az általános forgalmi adóról szóló 2007. évi 
CXXVII. törvény rendelkezéseinek megtartása mellett.  

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t, hogy gondoskodjon a használatba adásra vonatkozó szerződésnek a jelen 
határozatban meghatározott feltételek megtartása mellett történő előkészítéséről, 
megszövegezéséről és megkötéséről. 

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1. pont tekintetében azonnal, a 2. pont tekintetében a 

határozat kézhezvételét követő 30 napon belül. 
 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat a Miskolc, Győri kapu 12/A szám alatti ingatlanra 

vonatkozóan létrejött adásvételi szerződés módosítása 
tárgyában 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

20/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A X-151/271.691/2015. számú határozat alapján a Nemzeti 
Sportközpontokkal a Miskolc 20036/24/A hrsz.-ú, természetben Győri kapu 
12/A. szám alatti ingatlanra vonatkozóan létrejött adásvételi szerződés 
módosítása 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc, 
Győri kapu 12/A szám alatti ingatlanra vonatkozóan létrejött adásvételi szerződés 
módosítása tárgyában” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlésének 134/2017. (VI.14.) számú határozatával, 178/2017. (X.19.) 
számú határozatával, 130/2018. (XII.13.) számú határozatával, 114/2019. (XII.19.) számú 
határozatával, valamint 35/2021.(I.29.) számú határozatával módosított X-151/271.691/2015. 
számú határozatának 3. c) pontjában foglalt teljesítési határidőt 2022. december 31. 
napjára módosítja. 

 
2./ A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolc Holding Zrt.-t, hogy gondoskodjon Miskolc Megyei 

Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásról szóló 
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 17. § b) pontja alapján az adásvételi szerződés 
módosításának előkészítéséről, megszövegezéséről és aláírásáról. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont tekintetében azonnal, 
      A 2. pont tekintetében 2022. március 15-ig 
 
 
Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat a Herman Ottó Múzeum létszámkeret emelésének 

jóváhagyása tárgyában 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük, kéri, hogy szavazzanak. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

21/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Herman Ottó Múzeum létszámkeret emelésének jóváhagyása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Herman 
Ottó Múzeum létszámkeret emelésének jóváhagyása” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Herman Ottó Múzeum 
engedélyezett létszámkeretét 137 főben állapítja meg. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Herman Ottó Múzeum 
Végrehajtást felügyelő osztály: Humánerőforrás Osztály 
Közreműködő: Gazdálkodási Főosztály 

Kulturális és Sport Osztály 
Határidő: azonnal 
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Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 
Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. közötti 
fenntartói megállapodás megkötésére 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
 

22/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Korlátolt Felelősségű 
Társasággal fenntartói megállapodás megkötése 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. 
közötti fenntartói megállapodás megkötésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat melléklete szerinti 
tartalommal jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Szimfonikus 
Zenekar Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság közötti fenntartói megállapodás megkötését, 
egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a fenntartói megállapodás, és annak esetleges módosításai 
megkötésére és aláírására. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Kulturális és Sport Osztály 
Végrehajtást felügyelő osztály: Stratégiai Osztály 
Közreműködik:   Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 

Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Korlátolt 
Felelősségű Társaság közötti közszolgáltatási szerződés 
megkötésére 

 

Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, kéri, hogy 
szavazzanak. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
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23/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc Megyei Jog Város Önkormányzata és a Miskolci Csodamalom 
Bábszínház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság közötti 
közszolgáltatási szerződés megkötése 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jog Város Önkormányzata és a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit 
Korlátolt Felelősségű Társaság közötti közszolgáltatási szerződés megkötésére” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata és a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 
közötti közszolgáltatási szerződés megkötését a határozat melléklete szerinti tartalommal 
jóváhagyja, egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a közszolgáltatási szerződés megkötésére és 
aláírására. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Kulturális és Sport Osztály 
Végrehajtást felügyelő osztály: Stratégiai Osztály 
Közreműködik:   Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft. 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 13. napirend: Javaslat az Európai Fórum a Városok Biztonságáért (EFUS) 

nemzetközi együttműködési hálózathoz való csatlakozásról 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, minősített 
többséggel, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 42.§ 6. pontja értelmében. Kéri, hogy 
szavazzanak. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

24/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Csatlakozás az Európai Fórum a Városok Biztonságáért (EFUS) nemzetközi 
együttműködési hálózathoz 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „az Európai Fórum 
a Városok Biztonságáért (EFUS) nemzetközi együttműködési hálózathoz való 
csatlakozásról” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata csatlakozik a European Forum for Urban Security 
(Európai Fórum a Városok Biztonságáért / EFUS) nemzetközi együttműködési 
hálózathoz, illetve a csatlakozáshoz szükséges forrást a 2022. évi költségvetés terhére 
biztosítja.  
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert 

a tagi csatlakozáshoz szükséges intézkedések, illetve nyilatkozat megtételére.  
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály 
Közreműködő:                      Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    A 2022. évi költségvetésről szóló rendelet elfogadását  
    követően, illetve a továbbiakban folyamatosan 
 
 
Meghívó szerinti 14. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere 2022. évi 

szabadsága ütemezésének jóváhagyására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 6 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
25/2022. (III.3.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A polgármester 2022. évi szabadságával kapcsolatos döntések 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város polgármestere 2022. évi szabadsága ütemezésének jóváhagyására” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény (a továbbiakban: Kttv.) 225/C. 
§ (1) és (3) bekezdésében foglaltak alapján Veres Pál főállású polgármester  

 
a. 2021. évben járó szabadságból 40 munkanap szabadságot nem vett igénybe; 
b. 2022. évben 39 munkanap szabadságra jogosult, így összesen a 2022. évben igénybe 

vehető szabadsága az alábbi: 
 

Alapszabadság/év (2022.01.01. – 2022.12.31.):  25 munkanap 

Pótszabadság/év (2022.01.01. – 2022.12.31.): 14 munkanap 

2021. évben (2021.01.01. – 2021.12.31.)  
ki nem vett, tárgyévi szabadsághoz hozzászámítandó 
napok száma: 

40 munkanap 

 
2. A Közgyűlés az 1. pontban megállapított 79 munkanap szabadság ütemezését a határozat 

melléklete szerint jóváhagyja. 
 

3. A Közgyűlés felkéri a jegyzőt arra, hogy Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere részére 
a jelen határozat 1. pontja szerint a 2022. évre vonatkozó szabadság értesítőt adja ki és a 
Kttv. 225/C. § (3) bekezdése, valamint a Kttv. 225/J. § (3) bekezdése alapján a nyilvántartás 
naprakész vezetéséről gondoskodjon. 
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Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály, 3. pont tekintetében 

Humánerőforrás Osztály  
Határidő:    azonnal, 3. pont tekintetében folyamatos 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv melléletét képezi./ 
 
 
 
Meghívó szerinti 15. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

Bartha György és Fodor Zoltán képviselők jelzik,  
nem működött a szavazógépük. 

 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Kéri, hogy az előterjesztés kapcsán ismételjék meg a 
szavazást. 

 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

26/2022. (III.3.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Közgyűlés utólagos tájékoztatása a halaszthatatlan önkormányzati 
ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Közgyűlés 
utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 
alapján, tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást a Közgyűlés két ülése közötti időszakban a 
halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott, a jelen határozat 1-3. számú mellékletét 
képező polgármesteri határozatok vonatkozásában. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv melléletét képezi./ 
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2. sürgősségi napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy határozati javaslatról és egy rendelettervezetről 
kell dönteniük. Elsőként a határozati javaslatról kell szavazniuk. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
27/2022. (III.3.) számú határozat 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítása, a 

Miskolc, 01428/20, 01428/21 hrsz.-ú ingatlanok területére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Építési Szabályzatának 
módosítására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. melléklete 
szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének IV-
75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének módosítását. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Főépítész 
Közreműködik: Városfejlesztési Főosztály 
Határidő: Azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv melléletét képezi./ 
 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, minősített 
többséggel. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett megalkotta a 4/2022. önkormányzati 
rendeletét Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról 
– (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A szavazás végére értek. A napirendi pontokat nem érintő 
közérdekű bejelentések következnek. 
 
Felszólalók: 
 
Bartha György: A hétfői napon Borkuti László képviselőtársával a DVTK-alapító szobor 
gyűjtésére, adakozására hívták fel a miskolciakat, és azokat, akik úgy gondolják, hogy közösen 
legyen egy emlék, ami az alapítókról, alapítóról lenne állítva. Miskolc azzal tudott hozzájárulni az 
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anyagiakon túl, hogy egy számlát nyitott, amelyre csak a befizetett összegek mehetnek, és ez másra 
nem fordítható. Erről tájékoztatta a DVTK vezetőségét, a kommunikációs igazgatóval beszélt 
telefonon. 2020 januárjától él ez a dolog, aminek persze a COVID ártott, de most, hogy kifele 
mennek belőle, mindenféleképpen foglalkozni kell ezzel. Kéri Hollósy képviselőtársát, aki a DVTK 
Szurkolói Irodának munkatársa, és a szurkolói csoportok vezetőivel, a DVTK Sportegyesülettel 
szorosabb kapcsolatban van, hogy beszéljenek róla, milyen szobor és hol legyen. Induljon el 
természetesen a gyűjtés. Nemcsak a labdarúgás lesz a lényeg, hanem minden DVTK-t szerető, a 
Sportegyesület, amely 1910. óta működik. Ez a miskolciaknak egy olyan ügy legyen, ami politika 
fölött van, és mindenki a maga kis összegével hozzájárulhat. Ez a miskolciasságukat, az 
összetartozásukat tudná mutatni.  
 
Fodor Zoltán: Szeretne egy tájékoztatást adni. Alpolgármester Asszony bízta meg azzal a feladattal, 
hogy a miskolciaknak a tűzifa kiosztás szervezésében részt vegyen, irányítsa. Elmondja, hogy a hat 
hónapra tervezett akcióból még két hónap van hátra. Eddig több száz családnak több, mint 1000 
köbméter fa került kiosztásra. Március, április végére lehet, elérik az 1600-1800 köbméter 
mennyiséget is. Hangsúlyozza, óriási segítséget nyújt a MESZEGYI részéről Igazgató Asszony, 
valamint a területi képviselők, akinek ezúton is köszönetet szeretne mondani. Kiemeli még a 
Miskolci Városgazda vezetését és személyi állományát, akik ezeket a fákat összevágják, 
feldarabolják, zsákolják, kiszállítják. Ez a két szervezet az, amelynek munkája csak köszönetet 
érdemel. Köszöni még egyszer munkájukat. Elmondja, akik megkeresték és igényelték, azok 
készüljenek, mert még kapnak márciusban két alkalommal, és áprilisban is.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni Képviselő Úrnak a koordinációs munkáját, 
mellyel segítette a folyamatos tűzifa osztást. Igen jelentős eredményt tudhatnak ezzel maguknak. 
Bazin képviselő úr is elmondta, a levegő szennyezettség tekintetében a legkritikusabb az a 
különböző, arra nem alkalmas tüzelőanyagokkal való fűtés. Ebben ez egy jelentős előrelépés volt.  
 
Hollósy Endre András: Reflektál Bartha György képviselőtársa gondolataira. A héten ő is tárgyalt 
Világi Péter kommunikációs igazgatóval. Úgy néz ki, hogy jövőhét elején a Szurkolói Koordinációs 
Iroda összehívja tagjait, és ott kerül kitűzésre az az időpont, amibe a teljes körű, minden felet 
kielégítő módon bevonásra kerülnek azok a felek, akik ténylegesen, politika felett álló módon 
szolgálják majd ezt az ügyet. Megjegyzi, ezt a Diósgyőr szurkolók kezdeményezték még a pandémia 
elején. Megköszöni a felvetést, és reméli, jövőhéten tudják folytatni.  
Az elmúlt héten sajnálatos események történtek a szomszédban. A Fidesz-KDNP Frakciók elsők 
között jutattak el segélyszállítmányt Kárpátaljára és a határ menti sávba. Megköszöni azoknak a 
miskolciaknak a segítségét, akik támogatták őket tartós élelmiszerrel, gyermek tápszerrel, személyi 
higiéniai termékekkel, vagy egyéb más módon. Tájékoztatást szeretne kérni Jegyző Úrtól, hogy azok 
a menekültek, akik Miskolcra érkeztek, nekik hogyan, milyen formában tudna frakciójuk segíteni, 
hol vannak, regisztrálva vannak-e? 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Köszöni a kérdést. Ahogy Polgármester Úr is elmondta, állami 
koordinációban zajlik ezeknek az állampolgároknak a fogadása. A határon négy beléptetési pont 
működik, és attól függően, hogy ukrán állampolgárokról van szó, vagy kettős, magyar-ukrán 
állampolgárokról, aszerint történik az elosztásuk, valamint aszerint, hogy milyen segítségre van 
szükségük. A négy határellenőrzési ponton, hogyha ukrán állampolgárokról van szó, és segítséget 
kérnek, akkor az Idegenrendészet az, aki jogosult az ő ügyeikkel foglalkozni. Tehát központilag 
történik a szervezése. Azok a menekültek, akik kettős állampolgárok, nekik is hasonló módon 
nyújtanak segítséget, hozzáteszi, rájuk más jogszabályi környezet vonatkozik. Elmondja, hogy ami 
segítségnyújtást, felajánlásokat kapnak, azt is a Kormányhivatal, illetve a Katasztrófavédelem felé 
továbbítják. Mindenkinek ezt javasolják, hogy a központi, és a kormányzat által irányított 
segítségnyújtásba kell becsatlakozni, és oda érdemes becsatlakozni. Úgy gondolja, hogy egyedileg 
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sokkal kevesebb segítség nyújtható, mint hogyha ebbe a közös, nagy segítségnyújtásba csatlakoznak 
be. A miskolci városvezetés a Kormányhivatal felé küldi folyamatosan a javaslatokat, a 
segítségnyújtási felajánlásokat. A megyei Védelmi Bizottságnak tagja Polgármester Úr, és 
folyamatosan az információkat közli velük.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a választ, továbbá csatlakozni kíván, és 
megköszöni azoknak a miskolciaknak, akik a különböző adománygyűjtésben és a 
segítségnyújtásban részt vesznek. Külön köszöni azoknak a civil szervezeteknek, akik elsőként és 
azonnal reagálva, sokszor még a hivatalos reakciókat is megelőzve azonnali segítséget nyújtottak. 
Úgy gondolja, hogy ez egy nagyon fontos dolog, hogy itt valóban, politikán felett álló módon 
egységben és együtt tud mozdulni a város minden egyes tagja. Nagyon fontos, hogy ezt az 
együttműködésüket fenn is tartsák. Ezért is vannak folyamatosan kapcsolatban a 
Katasztrófavédelem országos vezetésével, és a Kormányhivatallal. Ezt nem lehet más módon 
koordinálni. Megköszöni még egyszer mindenkinek a segítségét.  
 
Szilágyi Szabolcs: Úgy véli, az első szó most is a köszöneté kell, hogy legyen. Szintén megköszöni 
minden miskolcinak, minden magyarnak, civil szervezetnek és a karitatív szervezetnek azt az 
önfeláldozó munkát, amit a határon végeznek, és segítik a menekülteket a háború elől. Vasárnap 
Záhonyban volt Jakab Péter országgyűlési képviselővel, és a helyszínen adtak át ők is adományokat. 
Jó volt látni azt, hogy a bajban az mutatkozik meg, hogy minden magyar felelős minden magyarért.  
Választókerületében végzett munkálatokról is szeretne hírt adni. A múlt hónapban befejeződött 
egy nagy volumenű fagallyazás, melyet a Városgazda szakemberei végeztek. Megköszöni nekik 
ezúton is munkájukat. Folytatódik a parkosítás, a korábbi évekhez hasonlóan virágfák újra be 
lesznek ültetve a Szentgyörgy úton. Tavaly az ő választókerületükben nőttek a parkolóhelyek a 
legdinamikusabban, amit igyekeznek az idén is tovább vinni és tartani. Jelenleg a Felsőruzsin körút 
4. és a Szilvás utca 24. számnál van betervezve parkoló építés. Bízik abban, hogy ez minél hamarabb 
megvalósul, és ezzel egy régi igénye valósul meg az ott lakóknak.  
Avasi Gimnázium melletti lépcsősor rendkívül rossz állapotba került. Fodor képviselőtársa 
választókerületi határán található, így közösen gondolkodnak a megoldáson. Hamarosan ez is 
rendezésre kerül, azt a hosszú lépcsősort felújítják. 
A Sályi István útján, illetve az Avasi Rendőrőrstől lejjebb lakók ki vannak szorítva a 
buszközlekedésből. Úgy gondolja, hogy az időseknek mindenképp jó lenne, ha el tudnának jutni az 
SZTK-ba, a Szent Ferenc Kórházba, az Augusztus 20.-ra, vagy a Tiszai pályaudvarra. Ehhez 
javaslata, hogy vagy a 30-as számú viszonylat kerüljön visszaállításra, vagy a 31-es viszonylat 
menetrendje alakuljon át olyan mértékben, hogy ne kanyarodjon vissza a városközpontból az 
Ifjúság útja felé, hanem menjen végig a Szentgyörgy úton. Így fel tudná venni azokat a lakókat is, 
akik most nem tudják igénybe venni így a tömegközlekedést. Hozzáteszi, a fiatalok számára is egy 
jó megoldás lenne. Sokan vannak a Miskolci Egyetemen, akik kiszorultak a kollégiumi 
férőhelyekből, ezért az Avason laknak, albérletben vannak elszállásolva. Nekik szintén nagyon jó 
lenne, ha a Tiszai pályaudvart a lakóhelyüktől meg tudnák közelíteni.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az MVK részéről jelezte a jelenlévő kolléga, hogy írásban 
válaszolnak a felmerült kérdésre.  
 
Pakusza Zoltán: Talán az októberi Közgyűlésen már jelezte, hogy a perecesi temető ravatalozója 
rendkívül rossz állapotban van. Ezt szeretné újra jelezni, már csak azért is, mert ennek a lehetséges 
fejlesztésével kapcsolatban egyelőre nem kapott választ. Kérdése, hogy hol tart az ügy, lehet-e tudni 
valamit, mert jó lenne, ha sikerülne ez ügyben komoly lépéseket tenni.  
Szintén már felvetette, hogy a perecesi erdőbe a kisvasút töltésének a kihordott része miatt több 
feljelentés, bejelentés is történt a hivatalos szervek felé. A decemberi Közgyűlésen azt a választ 
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kapta, hogy folyamatban lévő ügyről nem kaphat tájékoztatást. Kérdése, már van-e olyan, amit lehet 
tudni az ügyben, hol tart az ügy. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Válaszában elmondja, hogy egyedi közigazgatási ügyről van szó, tehát 
alapvetően ebben a nagy nyilvánosság előtt nem lehet semmiféle döntésről beszámolni. Azt tudja 
mondani, hogy a különböző hatóságok, a Kormányhivataltól kezdve, a miskolci városvezetés is, 
amit lehetett, megtettek, eljártak. Erről azonban nyilvánosan nem tud beszámolni.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Két témában szeretne felszólalni. Az egyik a Lyukóvölgyben található 
Közösségi Ház nyitva tartásával kapcsolatos kérés. A Remény Zarándokai Egyesület azzal a kéréssel 
fordult hozzá, hogy segítsen elérni azt, hogy a Közösségi Ház szombati napokon 10-16 óra között 
is nyitva legyen, mint korábban, a pandémia előtt. Az egyesület tagjai általában munka után, 
szabadidejükben tudnak segíteni, illetve Budapestről jött egy olyan Hölgy, aki a gyerekek 
taníttatásában, fejlesztésében is tudna segíteni, de csak ebben az időszakban érne rá. Kéri 
Alpolgármester Asszonyt, hogy járjon el az ügyben, hogy ez a Máltai Közösségi Ház továbbra 
szombati napokon 10-16 óra között nyitva legyen. Ezen felül, ha megvalósul az ottani sportpálya 
fejlesztése, akkor szintén szerencsés lenne, ha ez a szombati 10-16 óra közötti nyitva tartás 
megoldható lenne.  
Már az előbb elhangzott az ukrajnai háború elől menekülők helyzete Miskolcon. A Városháza 
közleménye úgy szólt, hogy szombat hajnalban megérkezett az első ukrajnai menekült Miskolcra. 
Ezzel ellentétben el tudja mondani, hogy tudomása szerint ez már csütörtök este megtörtént. A 
háború elől menekülők választókerületében megérkeztek, egy négygyermekes kárpátaljai családról 
van szó. A gyors összefogásnak köszönhetően már vasárnap tudtak adományokat vinni. Ezzel 
kapcsolatban azt szeretné kérni, hogy a tárgyilagos tájékoztatás érdekében, ha már egyszer a vezetés 
kiad egy ilyen hírt, akkor először tudakolják meg az igazságtartalmát, és ne vezessék félre 
dezinformációkkal a miskolci lakosokat. Saját körzetében tudja azt, hogy ez a négygyermekes család 
jött, és az ő rokonaik a város más területein lettel elhelyezve. Szeretné, ha ezek az információk 
helytállóak lennének. Kér minden politikai résztvevőt, hogy mellőzzék a politikai 
megnyilvánulásokat az ukrajnai háborúval kapcsolatban, mert úgy gondolja, hogy jelen pillanatban 
nyugalomra és megfontolt cselekvésekre van szükség. A kárpátaljai magyarok továbbra is ugyanúgy 
számíthatnak rájuk, azok is, akik az ukrajnai háború elől menekülnek. Ehhez mindenképpen 
megfontolt, nyugodt és higgadt lépésekre van szükség.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a felszólalást. Válaszában elmondja, hogy a 
Lyukói Közösségi Házzal kapcsolatosan írásban válaszolnak Képviselő Úrnak. Egyeztetni kell a 
Máltai Szeretetszolgálattal, mert ők biztosítják a ház működtetését. 
Megadja a szót Jegyző Úrnak, hogy reagáljon erre a konkrét jelzésre.  
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Ez a konkrét jelzés, a sajtóközlemény 100%-osan igaz volt. Szombat 
hajnalban a rendőrség adta át számukra, és a rendőrség egyértelmű jelzése az volt, hogy általuk ez 
az első észlelt ilyen ukrán állampolgár, aki segítséget kért. Előtte Miskolcon a rendőrség észlelései 
alapján egyáltalán nem volt. Hangsúlyozza, nem kettős állampolgárról beszél, hanem kifejezetten 
ukrán állampolgárról. Ő volt az első, aki segítséget kért. A rendőrség ideiglenesen a Polgármesteri 
Hivatalban helyeztette el, utána pedig az Idegenrendészet jött érte reggel, majd ment tovább 
Lengyelországba. Amiket említett áteresztési pontokat, az ukrán-magyar határ mentén 
helyezkednek el, de vannak olyanok is, akik Románián vagy Szlovákián keresztül jönnek. Ezekről 
hivatalosan senkinek sincs információja, mint ahogy azoknak sem, mint akik esetleg kettős 
állampolgárok és a rokonoknál kerülnek elhelyezésre. Ők alapvetően nem kérnek tőlük segítséget.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a választ. 
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Bazin Levente Dávid: Jelezte, hogy a ravatalozó kérdésére szeretne választ adni. Mint közismert, 
az előző ciklusban a külső és belső karbantartási munkálatok egyaránt leálltak. Olyannyira, hogy 
2019 nyarán az időjárás és részben a rongálás miatt is a tető gyakorlatilag eltűnt a ravatalozó 
tetejéről. Ezt követően még abban az évben a nyári esőzések a belső állapotot is annyira 
tönkretették az épületet, hogy az nem használható. Ahogy korábban elmondta, a költségvetés nem 
engedett erre lehetőséget, hogy ezt kívül és belül felújítsák. A külső szerkezet gyakorlatilag 
elbontásra fog kerülni, mert teljesen tönkrement. A költségvetésből, illetve képviselői keretből fogja 
megcsináltatni, ha már korábban a képviselő a karbantartásra sem vette a fáradtságot. Most ott 
tartanak, hogy több indikatív árajánlatot kértek, és utána tárgyalják át Polgármester Úrral, hogy mi 
legyen a következő lépés.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Tisztázni szeretné, hogy viszontválaszra nincs lehetőség, 
mint képviselő, közérdekű felszólalóként kap szót Képviselő Úr. Hangsúlyozza, SZMSZ szerint ez 
sem engedélyezett hozzászólás.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Megköszöni a szót és Jegyző Úr kiegészítését. Annyit szeretne 
megkérdezni, amit már Hollósy képviselőtársa is megkérdezett, hogy van-e hivatalos adat arról, 
hogy hány menekült érkezett az ukrajnai háború elől, hol vannak elszállásolva, hol lehet őket 
felkeresni a további segítség érdekében. Szerinte nagyon fontos lenne, hogy az összegyűjtött 
adományokat ne csak a határra, hanem a városban megtalálható segélyszervezeteknek, illetve 
azoknak a családoknak is el tudják juttatni, akik kárpátaljai magyarokként, vagy a háború elől 
menekülőként a városban foglaltak ideiglenesen helyet.  
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Ahogy korábban is jelezte, központilag koordinált az ő elhelyezésük, 
tehát ezeket az adatokat a városvezetés nem kezeli és nem is kezelheti. Aki jelentkezik náluk, annak 
természetesen megpróbálnak segíteni eszközeikkel, akár ideiglenes módon meleg étkezésre van 
szükségük vagy egy picit szeretnének a Hivatalban megpihenni, ezeket tudják kezelni. 
Hangsúlyozza, központilag van kezelve az adatuk, hogy hol vannak elhelyezve, hova viszik őket. 
Ezekkel az adatokkal kizárólag a Kormányhivatal vagy a Katasztrófavédelem rendelkezik, a 
Polgármesteri Hivatal nem.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a választ. 
Megjegyzi, talán nem is baj, ha nem rendelkeznek ezekkel, hiszen ezeknek a családoknak, az 
egyébként nagyon zaklatott és időként rossz mentális állapotban lévő családoknak, gyerekeknek 
mindenféle védelemre szükségük van. Talán jobb is ez így, hogy csak a központi rendszeren 
keresztül kaphatnak mindenféle segítséget.  
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő. Bejelenti, hogy az ülés végére értek. 
Megköszöni mindenki munkáját. Jó pihenést kíván minden képviselőtársának. 
 
Az ülést bezárja 14 óra 32 perckor. 
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